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روزنامه صبح ایرانروزنامه صبح ایران
انتخابات سال۹۴  در  رئیس جمهور  رئیس جمهور گفت:  رئیس دفتر 
هم از حضور تمامی جریان ها در انتخابات حمایت کردند، شما این اعتقاد 
را در دولت شان می توانید مشاهده کنید  محمود واعظی ، درباره این که 
گفته می شود انتقاد رئیس جمهور نسبت به رد صلاحیت   های صورت 
گرفته برای انتخابات مجلس شورای اسلامی به دلیل رد صلاحیت داماد 
ایشان است، گفت:آقای رئیس جمهور همیشه از حضور تمامی جریان ها 
در انتخابات حمایت کردند؛ بازگردید به چهار سال قبل،  چهار سال قبل 
هم داماد ایشان در کاراز انتخابات حضور داشتند؟ آیا همه افرادی که برای 

فعال سیاسی اصولگرا گفت: جدا شدن جبهه پایداری از شورای 
ائتلاف، چندان بد هم نیست، چون اندازه هر جریان و جناحی در 
نگهبان  روز پیش شورای  انتخابات مشخص خواهد شد. چند  این 
نتایج بررسی صلاحیت های نامزدهای انتخابات مجلس را اعلام کرد 
و در این میان ردصلاحیت برخی چهره های مشهور تعجب فعالان 
خیلی  اصلاح طلبان  که  حالی  در  برانگیخت.  را  جناح  دو  سیاسی 
ایمانی فعال  ناصر  انتقاد دارند،  از ردصلاحیت های شورای نگهبان 
سیاسی اصولگرا می گوید: درهیچ دوره ای این اتفاق نیفتاده است که از

رئیس دفتر رئیس جمهور :

نمایندگان تمامی جریان ها باید در 
مجلس حضور داشته باشند 

ناصرایمانی فعال سیاسی اصولگرا:

جمنا هزینه سیاسی زیادی به 
اصولگرایان وارد کرد 
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حداقل ۴ پایگاه در عملیات ترور شهید سلیمانی مشارکت داشتند

ناگفته هایی از ترور»حاج قاسم« 
به روایت سردار حاجی زاده

انتخابات و آنچه این روزها بر اصلاحات می گذرد

بستن لیست پیشکش
 نامزد نداریم

7

یازدهم دارد،  انتخابات مجلس  نامزدهای اصلاح طلب در آستانه  از ردصلاحیت بیشتر  اما حکایت  روایت ها گرچه مبهم 
اصلاح طلبان معترض شرایط موجود معتقدند دیوار شورای نگهبان رمق آن ها برای رقابت با حریف سیاسی در میدان انتخابات را 
گرفته است.  بیست و دوم دی ماه و همزمان با آغاز اعلام تایید صلاحیت شدگان نهایی انتخابات، امیدهای کمرنگ اصلاح طلبان 

برای تایید صلاحیت نامزدهای خود رنگ باخت و شواهد نشان می دهد بسیاری از نامزدهای شاخص این جریان نتوانسته اند از

 فرمانده نیروی هوافضای سپاه در تشریح جزئیات عملیات 
ترور شهید حاج قاسم سلیمانی با بیان اینکه آمریکایی ها برای 
این عملیات از مجموعه ای از امکانات استفاده کردند، گفت: 

اتفاقات را ما رصد می کردیم و می دیدیم اما نمی دانستیم برنامه 
نیروی  فرمانده  حاجی زاده  امیرعلی  سردار  چیست.    آنها 

هوافضای سپاه در گفتگویی در خصوص جزئیات عملیات

تکذیب دیدار انتخاباتی روحانی در کاخ سعدآباد 
2

2

2
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 استاندار قم اتمام پروژه های نیمه تمام استان را مورد تأکید قرار داد و گفت: باید تمام عزممان 
را جزم کرده و با عبور از بخشی نگری بتوانیم برنامه های نیمه تمام را به اتمام رسانده و حداقل 
برخی پروژه های نیمه تمام را تعیین تکلیف کنیم. بهرام سرمست روز چهارشنبه در جلسه 
شورای اداری قم بابیان  اینکه برنامه های دولت برخاسته از سیاست های کلی نظام جمهوری 
اسلامی است به همین دلیل باید همه خود را برای اجرای این برنامه ها ملزم دانسته و اهتمام 
به اجرای این برنامه ها داشته باشند. سرمست، برنامه محوری را نیاز کنونی دستگاه های 
اجرایی استان دانست و گفت: مبنای ارزیابی عملکرد دستگاه ها، برنامه محوری و تحقق این 
برنامه هاست. استاندار قم، تاکید کرد: برنامه ریزی عملیاتی بر اساس اولویت های تعریف شده و 
توجه به اسناد بالادستی کشور باید مبنای برنامه ریزی دستگاه های اجرایی استان در سال ۹۹ 
باشد. وی ادامه داد: باوجود حوادث مختلف در کشور، فضای کلی استان در یک سال گذشته با

شهردار قم گفت :هیچ پروژه مهمی نباید به دلیل مشکلات مالی،متوقف شود، اما گاهی 
برخی حواشی، روند اجرای پروژه ها را کند می کند و عدم همراهی برخی از دستگاهها، مانع 
از پیشبرد طرح و پروژه ای که به نفع مردم و شهروندان است، می شود.  دکترسید مرتضی 
سقاییان نژاد در خصوص اهمیت همراهی دستگاههای اجرایی در پیشبرد تمامی پروژه های 
عمرانی قم از جمله مترو، اظهارداشت : متروی قم، یکی از پروژه های مهم در دست اجراست 
و باید با همدلی و مشارکت همه مدیران و مسئولان و همراهی دولت در تحقق آن تلاش کنیم. 
وی بیان کرد: هیچ پروژه مهمی نباید به دلیل مشکلات مالی،متوقف شود، اما گاهی برخی 
حواشی، روند اجرای پروژه ها را کند می کند و عدم همراهی برخی از دستگاهها، مانع از 
پیشبرد طرح و پروژه ای که به نفع مردم و شهروندان است، می شود. به گفته شهردار قم، از 
تمامی ظرفیت های استانی و ملی جهت تکمیل فاز اول خط یک مترو استفاده می کنیم تا بتوان

استاندار در جلسه شورای اداری قم: 

پروژه های نیمه تمام هرچه زودتر تعیین تکلیف شوند
  شهردار قم :

هیچ پروژه مهمی نباید به دلیل مشکلات مالی،متوقف شود

مال حرام را از 
حلقوم حرام خواران 
بیرون می کشیم

رییس قوه قضاییه: 

تظاهرات علیه اشغالگری با شعار انقلاب دوم بیستم

خروش میلیونی مردم عراق علیه آمریکا 

عباس عبدی: 

ایران هیچ گاه در منطقه به قدرتمندی این دهه 
نبوده است

48

پرهیز از ایجاد بی انگیزگی و کم انگیزگی  درسرمایه گذاران 

نخبگان اجازه ندهند مرزهای فرهنگی ما تهدید شود

کوچکترین ناسلامتی در دستگاه قضایی بزرگ است

عکس/مجیددهقانزاده

شرکت مخابرات ایران – منطقه قم

در نظر دارد  یک   قطعه زمین از زمین ها ی شهرداری )1 – قطعه شماره 12  به متراژ 182/75  مترمربع 
واقع در محله کوچه باغ داخل 12 متری احداثی سمت راست را از طریق مزایده عمومی واگذار نماید.

متقاضیان می توانند جهت خرید اسناد مزایده تا پایان وقت اداری روز دو شنبه  13۹8/11/1۴به شهرداری 
جعفریه مراجعه نموده و پس از دو روز کاری مهلت دارند ) پایان وقت اداری چهارشنبه مورخه 13۹8/11/16( 

تا اسناد را تحویل شهرداری نمایند ضمناً زمان بازگشائی در شرایط مزایده اعلام می گرد .
شرایط شرکت در مزایده :

1-   ارائه سپرده در مزایده معادل 5 درصد قیمت کارشناسی به صورت نقدی در وجه شهرداری جعفریه.
2-  در صورتی که نفرات اول تا سوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در مزایده 

آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد .
3- قیمت پایه برمبنای نظریه  کارشناس رسمی دادگستری می باشد.

4- شهرداری در رد یا قبول هر یك از پشنهادات مختار میباشد. 
5- سایر اطلاعات  و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد .

6– شرایط فروش صورت نقد می باشد.

شهرداری جعفر يه 
)) آگهی مزایده عمومی (() نوبت دوم (

روابط عمومی شهرداری جعفریه 
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ضرورت حفظ برجام

» بوریس جانسون«  نخست وزیر انگلیس و »امانوئل ماکرون«  رئیس جمهوری فرانسه 
طی دیداری که در حاشیۀ نشست بررسی تحولات لیبی در برلین داشتند، بار دیگر بر انجام 
تعهدشان برای حفظ برجام تاکید کردند. در بیانیه ای که دفتر نخست وزیری انگلیس منتشر 
کرد، آمده است: »روسای دو کشور، علاوه بر تکرار تعهدات خود در قبال برجام، بر لزوم تعریف 
یک طرح بلندمدت برای جلوگیری از دستیابی ایران به سلاح هسته ای تاکید داشته و درباره 
اهمیت تنش زدایی در منطقه و همکاری با شرکای بین المللی جهت یافتن راهی دیپلماتیک 

برای کاهش تنش های فعلی توافق دارند.«
این دیدار کمی پس از آن انجام شد که تروئیکای اروپایی بدون توجه به بی عملی در قبال 
برجام و سهیم بودن در خنثی سازی آن، با انتشار بیانیه ای سازوکار رفع اختلاف را فعال 
کرد. کمی بعد نیز »جوزپ بورل«  رئیس دستگاه سیاست خارجی اتحادیه اروپا این اقدام 
و هدف مشترک فرانسه، انگلیس و آلمان را نه همراهی با سیاست های آمریکا برای اعمال 
فشار حداکثری بر ایران، بلکه برای حفظ برجام و یافتن راهی برای بازگردان و پایبندی ایران به 
توافق هسته ای عنوان کرد. البته اظهارات بورل، برخلاف دیدگاه نخست وزیر انگلیس یکی 
از اعضای موثر تروئیکای اروپایی بود.  نخست وزیر انگلیس در این باره و کمی قبل از دیدار 
با رئیس جمهوری فرانسه گفته بود: »بیایید با همکاری یکدیگر، توافق پیشنهادی ترامپ 
را جایگزین برجام کنیم، این فرصت خوبی است«. اظهاراتی نسنجیده و ناپخته از جنس 
اظهارات »دونالد ترامپ«، که سیل  انتقادها علیه او را موجب شد. منتقدان، حفظ برجام را 

مهم ارزیابی کرده و بر عزم خود برای دفاع از آن، تاکید کردند.  
صرف نظر از تحولات فوق و تغییر موضع جانسون در دیدار با مکرون که کاملا قابل فهم 
و معنادار است. یادآوری این نکته مهم حقوقی ضروری است که پیش از اقدامات تروئیکا، 
جمهوری اسلامی ایران به خاطر خروج یکجانبه آمریکا از برجام و بی عملی اروپا در قبال 
اجرای تکالیف، به استناد بند 36 برجام »مکانیسم حل اختلاف« فی مابین را فعال کرده و 
پروسه آن را به اتمام رسانده بود؛ لذا از لحاظ حقوقی و سیاسی شایسته نبود که تروئیکای 
اروپایی با »توسل به بند 36 و موضوع اقدامات جبرانی برابر اقدامات جبرانی« از مسئولیت ها 
و تکالیفش در قبال برجام شانه خالی کنند. آنها بخوبی می دانند که ایران ناقض برجام نبوده 
و به تمامی تعهداتش پایبند بوده و اگر گام هایی برای کاهش تعهداتش برداشته، مطابق با 

بندهای 26 و 36 برجام و در مقابل نقض برجام از سوی آمریکا و بی عملی اروپا بوده است.  
اروپا، بجای ایران باید به ترامپ معترض باشد که مسیر تصمیم گیری در مورد ایران را عملا به 
بنیامین نتانیاهو، جنگ طلبان و دروغگویان واگذار کرده و با خروج یکجانبه از برجام، آن را به 
خطر انداخته است. از سوی دیگر تروئیکای اروپا باید کلاه خود را قاضی کرده و بداند که مقصر 
دوم در به خطر افتادن برجام، خود آنها هستند. اروپا به دلیل ترس از تهدیدات ترامپ به اِعمال 
تعرفه های 25 درصدی برای واردات خودرو از اروپا و ترجیح منافع کوتاه مدت اقتصادی، 
برجام را با خطر فروپاشی مواجه کرده است. ایران بارها تاکید کرده که هیچگونه تصمیمی 
برای تولید و دسترسی به سلاح هسته ای نداشته، به تصمیم منطقی و اصولی خود برای حفظ 
برجام متعهد بوده و حفظ برجام را به عنوان عنصری مهم برای تامین منافع ملی می داند. از 
نظر ایران، برجام الگوی مناسبی برای همکاری های منطقه ای و بین المللی و حفظ صلح و 
امنیت جهانی ارزیابی می شود. ایران انتظار دارد که اعضای باقی مانده برجام به وظائف و 
تکالیفشان متعهد مانده و مسیر مشارکت، همکاری و گفت وگوهای سازنده بر پایه برجام را 
جایگزین یکجانبه گرایی، تهدید و فشارهای به اصطلاح حداکثری کنند. سیر سریع تحولات 
منطقه ای و بین المللی، نشان از روندی مخاطره آمیز داشته و عقل سلیم حکم می کند که 
برای جلوگیری از هر گونه اتفاق ناگوار و غیر قابل جبران، برجام حفظ شود. شایسته است که 
تروئیکای اروپایی به شکل سازنده و عملی، منافع بلند مدت خود، منطقه و جهان را در نظر 
گرفته و بجای صدور بیانیه های تبلیغاتی و حمایت های پوچ کلامی، به تعهدات خود عمل 

کرده و به دور از سیاست های مخرب، نجات برجام را رقم بزنند.  
*کارشناس مسائل سیاسی 

 

خوداتکایی ملی و شکست راهبرد فشار 
حداکثری آمریکا 

راهبرد فشار حداکثری یا همان تروریسم اقتصادی که از جانب رژیم تروریستی آمریکا بر 
کشورمان تحمیل می شود به سیاستی از کارافتاده و نخ نما تبدیل شده است. آمریکا با اعمال 
تحریم های فراگیر خود، عملا آخرین حربه را برای تحریک و تصاعد بحران در جامعه ایران، به 
کار گرفته و درصدد است تا جمهوری اسلامی ایران را به پای میز مذاکره بکشاند. در این راستا 
آمریکا همواره سعی داشته است با اثرگذاری بر سطوح حاکمیتی و تصمیم ساز، تنش سیاسی 
تولید شده را به محیط اجتماعی ایران منتقل کرده و ایران را به سوی توافق مجدد با آمریکا 

سوق دهد؛ اما آنچه شاهدش هستیم، شکست حداکثری این راهبرد است.
تشخیص دلایل این شکست دشوار نیست؛ نخست اینکه رئیس جمهور آمریکا اهدافی 
به شدت غیر واقع گرایانه را برای خود تعیین کرده است؛ دومین اشتباه ترامپ این است که 
او فکر می کند به کارگیری اقدامات یکجانبه برای موفقیت، کافی است و نیازی به همکاری 
بین المللی وجود ندارد و بزرگترین اشتباه محاسباتی ترامپ این است که او فکر می کند 

ابزار های اقتصادی، سلاحی قوی برای به پای میز مذاکره کشاندن ایران است.
هدفی که رژیم تروریستی آمریکا از تشدید خصومت ورزی علیه ایران برای خود  ترسیم کرده 
بود، اجبار ایران برای مذاکره مجدد و پذیرفتن محدودیت هایی بیشتر در حوزه توانمندی 
هسته ای و نیز سایر حوزه ها مانند توان دفاعی موشکی خود بود. راهبرد فشار حداکثری بر 
دو اهرم اصلی متکی است: اول، خفگی سریع اقتصاد ایران از گذر تحریم که به نارضایتی 
عمومی منجر شود؛ دوم، سایه حمله نظامی فرسایشی که یا توسط ایالات متحده به تنهایی 
یا به کمک متحدان آن کشور انجام می شود. تحولات چند هفته اخیر به خوبی نشان داد که 
آمریکا از به کاربستن اهرم جنگی خود عاجز است و از این حربه تنها برای ارعاب و کسب 
امتیاز سود می جوید. اما آنچه می تواند اثرگذار باشد شکل دهی به افکار عمومی جامعه ایران 
و دوقطبی سازی است. مقام های واشنگتن با طراحی توئیت های فارسی و اظهارنظرهای به 
ظاهر مشفقانه، مردم ایران را مستقیما مورد خطاب قرار می دهند و درصدد به بار نشاندن 
سیاست های خود از این طریق هستند. کارزار فشار حداکثری آمریکا علیه ایران، پیامدهایی 
را هم برای آمریکا به همراه داشته است، از جمله آن که تحریم های ثانویه آمریکا اکنون عملا 
همه بخش های غیرنظامی ایران را دربرگرفته است. اخیرا نیز وزارت خزانه داری آمریکا، 
از  فراتر  این تحریم جدید،  و  داد  قرار  اجرایی 13224  فرمان  را تحت  ایران  بانک مرکزی 
تحریم های قبلی است که هر نوع تراکنش آمریکا با بانک مرکزی ایران را ممنوع و بانک های 
خارجی معامله کننده را مجازات می کند. این تحریم جدید دارای معافیت های حقوق بشری 
و انسان دوستانه هم نیست، اما با این وجود به نظر می رسد پس از گذشت یک سال و نیم 
از آغاز این راهبرد، جمهوری اسلامی ایران توانسته در برابر آسیب های احتمالی تا حدی 
زیادی بازدارندگی ایجاد کند. مفهوم بازدارندگی از حوزه نظامی به حوزه های دیگری از قبیل 
مسائل سیاسی و اقتصادی نیز سرایت کرده است. قدرت بازدارندگی جمهوری اسلامی 
ایران توانسته است با افزایش هزینه  بر محاسبات استراتژیک طرف های متخاصم و اتکا به 
مؤلفه های بازدارندگی خود، پاسبانی مقتدر برای حفظ تمامیت ارضی واستقلال سیاسی 
باشد. نقطه کانونی و اصلی تحقق بازدارندگی اقتصادی، مقابله با جنگ روانی جبهه مخالف 
برای اثرگذاری بر افکار عمومی ملت ایران است.  مشکلات اقتصادی فعلی ایران ناتوان کننده 
نیست و می تواند به شکوفایی و عدم اتکا به نفت منجر شود و همچنان پایدار باقی بماند و 
برای مدت زمانی طولانی در برابر فشارهای خارجی مقاومت کند. کارزار اقتصادی که آمریکا 
علیه ایران به راه انداخته، صرفاً به مردم ایران آسیب رسانده و به مراتب از اعتبار ایده تعامل با 
آمریکا در داخل ایران کاسته و بیش از هر زمان دیگری بر تیرگی و خصومت در روابط ایران و 
آمریکا افزوده است. دولتمردان ایران نیز به این باور رسیده اند که تحریم ها و فشار اقتصادی 
و محدودیت های اعمال شده از جانب آمریکا بیشتر خواهد شد و این آنها هستند که باید 
به خوبی به توان داخلی و ظرفیت های درون زای ملی اتکا کنند. آخرین سند راهبردی امنیت 
ملی آمریکا، همکاری اقتصادی و سیاسی با شرکا و متحدان را یکی از اولویت های این کشور 
قلمداد نموده است. آمریکا برای تغییر نظام سیاسی کشورهای منطقه، مطابق با نظر آن 
کشور، بحث اصلاحات گام به گام را مطرح کرده است. آمریکا با طرح این موضوع به عنوان 
یک مسئله حل نشده، نوعی ایران هراسی را برای تحقق اهداف منطقه ای و بین المللی خود 
دنبال می کند. در سطح منطقه، ایران هراسی موجب نزدیکی هر چه بیشتر کشورهای حاشیه 
خلیج فارس به آمریکا می شود و در سطح بین المللی نیز زمینه اجماع برای فشار بیشتر بر 
ایران را فراهم می کند. با این حال گسترش راهبرد فشار حداکثری و اعمال تحریم های جدید 
به تدریج به اجماع سازی داخلی و انسجام نیروهای ملی در کشورمان منجر شده است. در 
همین راستا جمهوری اسلامی ایران مولفه های جدیدی را از مفهوم اثر گذاری به جهان عرضه 
کرده است. شالوده اصلی این گفتمان جدید اتکا به ظرفیت های داخلی و شکوفایی نیروهای 
متراکم ملی است، بر این اساس هرچه میزان وابستگی به سایر قدرت ها کاهش پیدا کند به 
همان نسبت میزان اثرگذاری و تعیین کنندگی کشور در عرصه بین الملل افزایش پیدا نموده و 

راهبرد فشار حداکثری آمریکا بیش از پیش به شکست خواهد انجامید.
*کارشناس مسائل سیاسی

محمدجواد ظریف :

باب گفتگو با همسایگان از طرف ایران باز است 
وزیر امور خارجه کشورمان گفت: باب گفتگو با همسایگان از طرف ایران باز است و آماده 
نقش آفرینی در هر کاری به نفع منطقه هستیم. محمدجواد ظریف در صفحه شخصی خود 
در فضای مجازی، نوشت: ”باب گفتگو با همسایگان از طرف ایران باز است و ما آمادگی خود 
را برای نقش آفرینی در هر کاری که به نفع منطقه باشد اعلام می کنیم. “ آقای ظریف افزوده 
است: ”ایران از هر اقدامی که امید را به مردم برگرداند و ثبات و سعادت را برای آن ها به ارمغان 

بیاورد استقبال می کند. “

تظاهرات علیه اشغالگری با شعار انقلاب دوم بیستم

خروش میلیونی مردم عراق علیه آمریکا 

روزگذشته تظاهرات میلیونی مردم عراق شامل جامعه شیعه و سنی و دیگر اقشار این کشور 
دقایق پیش با شعار »نه « به آمریکا در بغداد برگزار شد.

مردم شهرهای مختلف عراق به ویژه پایتخت از نخستین ساعت های صبح روز جمعه خود را به 
بغداد رساندند تا در تظاهرات میلیونی علیه نیروهای اشغالگر آمریکایی شرکت کنند.

خیابان مختلف بغداد از ساعت اولیه صبح جمعه شاهد یکی از بی نظیرترین صحنه های 
حضور و مشارکت مردمی از زن و مرد و پیر و جوان بود، مردمی که آمده بودند فریاد میلیونی خود 

را برای آزادی و استقلال خود و پایان اشغالگری به گوش جهانیان برسانند.
همه خیابان ها و مسیرهای منتهی به محل برگزاری تظاهرات در خیابان جادریه مملو از 

جمعیت بود و همه جا این مناطق به جوش و خروش علیه اشغالگران تبدیل شده بود.
تظاهرات میلیونی مردم عراق در پایتخت با شعارهای  »کلا کلا آمریکا، کلا کلا اسرائیل« - نه 

به آمریکا و اسرائیل – با حضور سیل جمعیت از مناطق مختلف و خیابان های بغدادبرگزارشد.
حضور گسترده مردم کفن پوش با در دست داشتن پرچم های عراق و شعارهای ضد آمریکا، 
اسرائیل و حکام مزدور عرب جلوه ای دیدنی به تظاهرات میلیونی بغداد داده بود. خبرنگار 
المیادین از میدان التحریر گزارش داد که پیام این تظاهرات میلیونی ضد آمریکایی مردم عراق 
این است که گروه های مقاومت از پایگاه مردمی برخوردار بوده و فراکسیون های پارلمانی به تلاش 
برای اجرای تصمیم اخراج آمریکایی ها ادامه خواهند داد. مقتدی صدر رهبر جریان صدر عراق 
روز جمعه همزمان با تظاهرات میلیونی علیه حضور نظامی آمریکا در این کشور، در بیانیه ای 
از دولت عراق خواست تا تمامی پایگاه های نظامی آمریکا را ببندد.وی تأکید کرد: اگر دولت 
آمریکا حاضر به خروج از عراق نشود، با آن به مثابه یک کشور اشغالگر و متخاصم برخورد خواهد 
شد.مقتدی صدر همچنین از دولت بغداد خواست تا تمامی قراردادهای امنیتی با آمریکا را لغو 

کرده و حریم هوایی این کشور را بر روی عملیات های نظامی آمریکا ببندد.

غلامرضا ظریفیان:

 اصولگرایان باسابقه، اکثریت مجلس یازدهم 
را بدست نمی آورند

یک فعال سیاسی اصلاح طلب با اشاره به اقلیت بودن اصلاح طلبان در مجلس یازدهم، گفت: 
جریان های حامی جوانان اصولگرا اکثریت را در مجلس بعدی خواهند داشت. 

تایید  نتایج  اساس  بر  کرد:  اظهار  یازدهم،  مجلس  ترکیت  درباره  ظریفیان  غلامرضا 
صلاحیت هایی که تاکنون انجام شده است، اکثریت مجلس یازدهم در اختیار جریان هایی غیر از 
اصلاح طلبان است، اصلاح طلبان در اقلیت خواهند بود و نیروهای شاخص اصلاح طلب ممکن 
است یا در مجلس یازدهم حضور نداشته باشند یا در اقلیت باشند، مگر اینکه بازبینی جدی در 

تایید صلاحیت ها انجام شود.
وی ادامه داد: در میان اصولگرایان نیز جریان هایی که از نیروهای جوان تر حمایت می کنند، 
دست بالا را در مجلس خواهند داشت و جریان هایی که سابقه بیشتر دارند، اکثریت را نخواهند 
داشت. ممکن است این جریان هایی که از جوانان اصولگرایی حمایت می کنند، تابلوی حزبی 

هم نداشته باشند، اما به هر حال منتسب و مرتبط با اصولگرایی هستند.
این فعال سیاسی در پاسخ به این پرسش که آیا منظور شما از جریان های حامی جوانان، جریان 
نواصولگرایی است؟ تصریح کرد: بحث من نواصولگرایی نیست چون هنوز از نواصولگرایی تعریف 
روشنی نشده است. معتقدم جریان های حامی جوانان نسبت به جریان های باسابقه اصولگرایی 
اکثریت را خواهند داشت. این عضو شورای مرکزی انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها در 
پایان با بیان اینکه بخش قابل توجهی از اعضای این تشکل ردصلاحیت شده اند، افزود: رویکرد 
انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها منوط به جمع بندی شورای عالی سیاستگذاری اصلاح 
طلبان است. این شورا فعلا در حال گفت وگوهای جدی برای اتخاذ تصمیم نهایی خود است؛ 
البته برخی احزاب هم اعلام کرده اند که چون در برخی حوزه ها نماینده ندارند، ممکن است 

لیستی هم ارائه نکنند، البته هنوز جمع بندی نهایی حاصل نشده است.
 

شورای عالی سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان:

امکان برگزاری انتخابات رقابتی و عادلانه برای 
مردم فراهم شود

 اعضای شورای عالی سیاستگذاری جبهه اصلاح طلبان، در بیست و نهمین جلسه این شورا 
خواستار فراهم شدن امکان برگزاری انتخابات رقابتی، عادلانه و قانونی به عنوان مقدمه برگزاری 

یک انتخابات پرشور برای همه ایرانیان شدند. 
به گزارش روز پنجشنبه روابط عمومی شورای عالی سیاستگذاری جبهه اصلاح طلبان، اعضای 
این شورا با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب در نماز جمعه هفته گذشته تصریح کردند، که شرط 
لازم برای اینکه انتخابات پیش رو بتواند کشور را در برابر تهدیدهای فزاینده بیرونی و ناملایمات 
درونی بیمه کند، این است که امکان برگزاری انتخابات رقابتی، عادلانه و قانونی به عنوان مقدمه 
برگزاری یک انتخابات پرشور برای همه ایرانیان فراهم شود. اعضای این نشست مجددا بر راهبرد 

مصوب شورا که در بیانیه تفصیلی این شورا به آن پرداخته شده است، تاکید کردند.
بنابر گزارش های تکمیلی که در این جلسه مطرح شد، شرایط به گونه ای است که در صورت 
عدم تغییر معنی دار در وضعیت کاندیداهای اصلاح طلب امکانی برای ارائه لیست از طرف 
اصلاح طلبان در اکثر حوزه ها وجود ندارد و تقریباً نتیجه انتخابات از هم اکنون قابل پیش بینی 
است. اعضای این نشست ضمن انتقاد به نحوه اعلام مواضع سخنگوی شورای نگهبان در 
مواجهه با اعتراض داوطلبان رد صلاحیت شده، این نوع رویارویی را در شرایط ویژه کشور، نقض 
بی طرفی این شورا و نقض الزامات یک انتخابات پرشور و نیز عاملی برای بی اعتمادی به نهاد 
انتخابات و جایگاه مجلس شورای اسلامی قلمداد کردند. از همین رو به شورای نگهبان توصیه 

شد در چارچوب قانون و عمل به مر قانون زمینه مشارکت فعال مردم در انتخابات را فراهم کنند.
بیست و نهمین جلسه شورای عالی سیاستگذاری جبهه اصلاح طلبان چهارشنبه دوم بهمن 
ماه ۹8 برگزار شد. در این جلسه که با حضور دبیران کل و نمایندگان احزاب برگزار شد، گزارشی 
از روند پیگیری های  صورت گرفته در اعتراض به رد صلاحیت گستره اصلاح طلبان به نشست 

ارائه شد.

رئیس کمیته انتخابات حزب کارگزاران سازندگی: 

طرفداران عدالتخواهی، شانس بیشتری در 
مجلس یازدهم دارند

رئیس کمیته انتخابات حزب کارگزاران سازندگی گفت: با توجه به نتیجه بررسی صلاحیت ها در 
شورای نگهبان، در بیش از 15۰ حوزه انتخابیه، رقابتی میان اصلاح طلبان و اصولگرایان شکل 

نمی گیرد. 
یدالله طاهرنژاد با اشاره به تایید صلاحیت 5-4 نفر از اعضای حزب کارگزاران توسط شورای 
نگهبان، اظهار کرد: البته وضعیت حزب بهتر از انتخابات ۹4 است؛ زیرا در آن انتخابات از میان 

14۰ داوطلب حزب فقط 2 نفر تایید شدند.
وی درباره احتمال موفقیت آمیز بودن رایزنی ها با شورای نگهبان، تصریح کرد: من خیلی به 
نتیجه بخش بودن لابی های غیررسمی خوش بین نیستم و بعید است جهانگیری و امثال وی 

بتوانند موفقیتی کسب کنند و نظر شورای نگهبان را تغییر دهند.
این فعال سیاسی با اشاره به اینکه ممکن است شورای نگهبان صلاحیت عده ای را هم تایید 
کند، خاطرنشان کرد: با این حال باز هم تغییری در معادله انتخابات ایجاد نمی شود یعنی رقابت 
انتخاباتی شکل نخواهد گرفت، زیرا در بیش از 15۰ حوزه انتخابیه همه اصلاح طلبان حذف 
شده اند و رقابتی وجود ندارد و از همین حالا تکلیف نیمی از مجلس آینده مشخص است. 
در حوزه های باقی مانده هم عناصر اصلی اصلاح طلبان حذف شده و نفرات دست چندم 
اصلاح طلبان باید با نفرات اصلی اصولگرایان رقابت کنند. در این شرایط تعداد اصلاح طلبان 

مجلس یازدهم کمتر از اصلاح طلبان مجلس فعلی خواهد بود.
طاهرنژاد در پایان با بیان اینکه مجلس یازدهم در اختیار اصولگرایان خواهد بود، گفت: در 
بین اصولگرایان نیروهای جوانی که وابسته به جریان عدالتخواه هستند و حداقل شعار مبارزه 
با فساد را می دهند و طرفدار شفافیت هستند، شانس بیشتری نسبت به اصولگرایان سنتی 
دارند. اینها مقابل جریان قالیباف هستند و با وجود آنها بعید است جریان قالیباف بتواند دست 
بالا را در مجلس بعدی داشته باشد زیرا در شرایطی که جامعه از فساد رنج می برد، شعار عدالت 

و شفافیت برد بیشتری دارد.
 

یک عضو فراکسیون امید:

تنها وحدت می تواند ورق انتخابات را برگرداند
یک عضو فراکسیون امید مجلس گفت: آنچه که مشخص است شرایط و فضای انتخاباتی یخ 

زده و تنها یک وحدت ملی می تواند ورق را برگرداند. 
قاسم میرزایی نیکو ، در پاسخ به این پرسش که پیش بینی شما از اضلاع رقابت های انتخاباتی 
در انتخابات مجلس چگونه است؟ بیان کرد: از نظر بنده با توجه به برخوردی که شورای نگهبان 
در بررسی صلاحیت کاندیداهای انتخابات داشته است، به دنبال نظارت استصوابی گروهی 
یک دست برای رقابت باقی مانده که قادر به ایجاد فضای گرم انتخاباتی و مشارکت حداکثری 

نخواهد بود.
این عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی در ادامه ابراز عقیده کرد: بنده افق روشنی در فضای 
انتخاباتی نمی بینم. شورای نگهبان در تایید صلاحیت ها یک سو عمل کرده و سلایق بخشی از 

جامعه را در نظر نگرفته است. این امر باعث می شود گروهی از جامعه دلسرد شوند.
نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس معتقد است: تایید صلاحیت ها نشان می دهد که 
تنها گروه راست )اصولگراها( میدان یافته اند تا در فضای انتخاباتی حضور یافته و رقابت کنند. 

فضای انتخاباتی یک دست در دست اصولگراهاست.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی، مجلس یکدست را به نفع کشور ندانست 
و گفت: ما برای توسعه و پیشرفت کشور باید مجلس متنوع 
با حضور دیدگاه ها و سلائق مختلف داشته باشیم.  »علی 
نجفی خوشرودی« روز پنجشنبه در واکنش به ردصلاحیت 
دوره  یازهمین  انتخابات  در  حضور  داوطلبان  از  شماری 
مجلس شورای اسلامی از سوی هیات های نظارت، گفت: 
تاکید بر اجرای کامل و بدون نقص قانون که موردنظر اینجانب 
هم است نباید در منافات با پاسخگویی به مردم تعبیر شود. 
امروز به دلیل رد صلاحیت های گسترده ای که صورت گرفته 

است تا حدی که تعداد زیادی از نمایندگان فعلی مجلس 
شورای اسلامی نیز دیگر صلاحیت حضور در مجلس آینده را 
از نظر شورای نگهبان ندارند، ابهامات زیادی در اذهان جامعه 
ایجاد کرده است و واقعا باید به ابهامات موجود در میان مردم 
پاسخ داده شود. عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی، با اشاره به برخی نظرات 
مبنی بر حذف نامزدهای متمایل به گرایش های مختلف 
سیاسی و احتمال تشکیل مجلسی که از لحاظ سیاسی یک 
دست خواهد بود، خاطر نشان کرد: مجلس یکدست قطعا 
به نفع کشور نیست. امیدوارم به ویژه در مورد افرادی که به 

لحاظ دیدگاه های سیاسی صلاحیتشان تایید نشده است، 
تجدیدنظر صورت بگیرد. وی که خود از حضور در دوره آینده 
مجلس انصراف داده است، افزود: ما برای توسعه و پیشرفت 
کشور باید مجلس متنوع با حضور دیدگاه ها و سلائق مختلف 
داشته باشیم. ابهاماتی که امروز در میان مردم، نیروهای 
سیاسی و شبکه های اجتماعی وجود دارد، مبنی بر این که 
خدایی نکرده برخی می خواهند انتخابات مهندسی شود 
و مجلسی یکدست تشکیل شود، باید توسط مسئولان امر 
به شکل مستدل و مستند پاسخ داده شود تا چنین شبهه و 

شائبه ای دیگر امکان طرح نداشته باشد.

یک عضو کمیسیون امنیت ملی:

 مجلس یکدست به نفع کشور نیست

مدیر برنامه مطالعات جهانی مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری تاکید کرد: 
ایران از مهم ترین و بزرگ ترین کشورهای پایبند به NPT بوده است اما اگر پرونده ایران 
 NPT مجددا به شورای امنیت ارجاع شود، ممکن است از نگاه ایران ادامه عضویت در

معنایش را از دست داده و در آن تجدیدنظر کند. 
»دیاکو حسینی« ، درباره اظهارات چند روز پیش وزیر امور خارجه مبنی بر خروج ایران 
از معاهده عدم اشاعه تسلیحات اتمی )NPT( در صورت ارجاع پرونده ایران به شورای 
امنیت سازمان ملل متحد گفت: کشورهای اروپایی آگاه هستند اگر پرونده ایران به 
شورای امنیت برود، آنگاه مدیریت امور از دست آنها خارج خواهد شد و آنها در مسیری 

قرار می گیرند که آمریکا دست بالا را دارد.
وی با بیان اینکه آمریکا خواهان از بین رفتن برجام از طریق اعمال مجدد تحریم های 
شورای امنیت سازمان ملل متحد علیه ایران است، اظهار داشت: اتحادیه اروپا هم اکنون 
آماده وارد شدن به این مرحله نیست و همچنان می خواهد برجام حفظ شود اما ایران 
این هشدار را داده است که اگر آنها تحت فشار آمریکا دست به این اقدام بزنند، تبعات 

کارشان فراتر از برجام بوده و ایران به سمت خروج از NPT هدایت می کنند.
معنای خروج ایران از NPT ساخت سلاح هسته ای نیست

این کارشناس ارشد مسائل استراتژیک ادامه داد: هشدار ایران برای خروج از NPT در 
حالی است که ایران از نخستین کشورهایی است که به این معاهده پیوسته و در طول 
بیش از چهل و اندی سال گذشته، از مهم ترین و بزرگ ترین کشورهای پایبند به آن بوده 
است اما اگر پرونده ایران مجددا به شورای امنیت ارجاع شود، ممکن است از نگاه ایران 

ادامه عضویت در NPT معنایش را از دست داده و در آن تجدیدنظر کند.
حسینی با بیان اینکه دکترین هسته ای ایران استفاده صلح آمیز از صنعت هسته ای 
است، تصریح کرد: معنای خروج ایران از معاهده منع اشاعه تسلیحات اتمی رفتن به 
سمت ساخت سلاح هسته ای نیست، هرچند دلیل نرفتن ایران به ساخت تسلیحات 
اتمی هم NPT نبوده است بلکه به دلیل فتوایی است که رهبری ایران صادر کرده و 

ساخت، انباشت و استفاده از تسلیحات اتمی را حرام اعلام کرده است.
فعال سازی مکانیزم ماشه تبعات زیادی برای اروپا دارد

وی افزود: خروج از این معاهده به معنای قطع کامل همکاری ها با آژانس هم نیست 
یعنی ایران ضمن آنکه از NPT خارج می شود، همکاری ها و بازرسی های داوطلبانه را 
می تواند از سوی آژانس داشته باشد. این تحلیلگر ارشد مرکز بررسی های استراتژیک 
ریاست جمهوری با بیان اینکه فعال سازی مکانیزم ماشه اقدامی همراه با تبعات زیادی 
برای اروپا است، خاطرنشان کرد: اتحادیه اروپا باید تمامی پیامدهای تصمیمات شان 
درباره فعال کردن سازوکار حل اختلاف و فعال کردن احتمالی مکانیزم ماشه و ارجاع 
پرونده ایران به شورای امنیت بپذیرند و این نکته باید در نظر بگیرند که اقدام شان ممکن 

است تبعات برگشت ناپذیری را به همراه داشته باشد.
اروپا تحت فشار آمریکا برای پایان دادن به برجام است

حسینی در پاسخ به این سوال که فعال کردن سازوکار حل اختلاف از سوی تروییکای 
اروپایی به معنای حرکت اروپا به سمت آمریکا علیه ایران است، ابراز داشت: اتحادیه اروپا 
تحت فشار بی سابقه ایالات متحده است تا به برجام پایان دهند. آنها تلاش می کنند 
توافق جامع تری را با برجام جایگزین کنند، به روندی که موجب نابودی توافق هسته ای 

می شود حرکت نخواهند کرد یعنی می خواهند شاکله اصلی برجام را حفظ کرده اما به 
فشارهای آمریکا به نحوی پاسخ دهند که کاخ سفید را از تداوم فشار منصرف کنند.

وی اضافه کرد: ایده آنها این است که پس از گام پنجم ایران که پایان تعهدات هسته ای 
ایران در برجام بود، سعی کنند به آمریکا نشان دهند در قبال ایران سخت گیر هستند 
و به همین خاطر، سازوکار حل اختلافات را فعال کرده اند. آنها این پیام را می دهند که 
سازوکارهای درونی برجام قادر به پاسخگو کردن ایران است لذا برجام توافقی قابل اتکا 

است.
اروپا راغب به جایگزینی یک توافق جدید با برجام برای راضی کردن آمریکا است

این پژوهشگر مسائل بین الملل با بیان اینکه اتحادیه اروپا مایل به حفظ برجام است، 
عنوان کرد: آنها با وجود آنکه می دانند اقدام ایران برای کاهش تعهدات هسته ای اقدامی 
قابل توجیه و همراه با دلایل منطقی است، اما نمی خواهند در برابر این روند تماشاگر 
باشند اما آنها باید به این نکته هم توجه کنند که عامل این وضعیت، کشور دیگری است 

و از سوی دیگر، آنها نباید به سمت خطوط قرمز حرکت کنند.
حسینی درباره تلاش تروییکای اروپایی برای به دست آوردن یک توافق جدید و جامع تر 
با ایران یادآور شد: اروپا راغب است برجام را با یک توافق دیگر که آمریکا را راضی کند، 
جایگزین کرده و در برجام را تکمیل کند تا فشارهای ایالات متحده به کشورهای اروپایی 
پایان یابد اما از این واقع بینی هم برخوردار است اگر ایران آماده این توافق نشود، خروج 
از برجام موجب می شود دست شان از همین برجام هم خالی شود و همین توافق را هم 
نداشته باشد. وی با تاکید بر اینکه تشویق ها و فشارهای اروپا برای وارد مذاکره شدن 
ایران با آمریکا برای دستیابی به یک توافق جدید است، بیان کرد: آنها سعی می کنند 
تا زمانی که ایران موافق مذاکره با آمریکا نشده است، برجام را در شرایط موجود حفظ 
کنند چراکه آنها را به اهداف اصلی شان که به زعم شان عدم دستیابی ایران به سلاح 

اتمی است، بازمی دارد.

مدیر برنامه مطالعات جهانی مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری :
عضویت در NPT با ارجاع پرونده ایران به شورای امنیت بی معناست

در  آمریکایی ها  پایگاه  دادن  قرار  هدف  گفت:  دفاع  وزیر   
بالاترین سطح استانداردها به لحاظ زمانی، کیفیت و دقت 
نقطه زنی موشک ها انجام شد. امیر حاتمی در مراسم نخستین 
رونمایی  آئین  و  مسلح  نیروهای  کیفیت  استاندارد  همایش 
از تندیس و جایزه سال کیفیت نیروهای مسلح با بیان اینکه 
موضوع کیفیت و استاندارد امروزه یک مقوله اساسی در تمامی 
جنبه ها و حوزه های انسانی قلمداد می شود اظهار داشت: 
موضوع استاندارد امروزه فقط به محصول و خدمات بسنده نمی 
شود و بلکه تمامی ابعاد زندگی فردی و اجتماعی بشر را شامل 
می شود. وی با اشاره به سقوط هواپیمای خطوط هوایی اوکراین 
در اثر خطای انسانی، نقش بازنگری در فرایندها، استانداردها، 
چارچوب ساختارها، آموزش و تمرین را بسیار حائز اهمیت 
دانست و گفت: موضوعات پیش آمده رابطه تنگاتنگی با مقوله 
رعایت استانداردها دارد. وزیر دفاع در ادامه با بیان اینکه در 

وزارت دفاع همواره بر رعایت الزامات استاندارد ها تأکید داشته 
ایم و سعی کردیم متناسب با استاندارهای تدوین شده بومی 
و مورد نیاز نیروهای مسلح تسلیحات دفاعی و خدمات خود را 
به بهترین نحو ممکن طراحی، تولید و ارائه کنیم گفت: سیلی 
سخت نیروهای مسلح در هدف قرار دادن پایگاه امریکایی ها 
در بالاترین سطح استانداردها به لحاظ زمانی، کیفیت و دقت 
نقطه زنی موشک ها انجام شد و اثر این سیلی ملت ایران در 
اینکه پاسخ به  با بیان  تاریخ ماندگار خواهد ماند. وزیر دفاع 
اقدامات امریکا مطالبه و درخواست عمومی ملت ایران بود و 
چنانچه به این اقدام وقیحانه پاسخ داده نمی شد، دشمن اقدام 
جنایتکارانه خود را تکرار می کرد اظهار داشت: پاسخ به موقع 
مستلزم داشتن قدرت است؛ بحمدالله امروز جمهوری اسلامی 
تمام مولفه های قدرت و اراده لازم جهت پاسخ به هر متجاوزی 
را دارا است و هر تهدیدی را در هر سطح با تسلیحات دفاعی 

با کیفیت پاسخ خواهد داد. امیر سرتیپ آشتیانی جانشین 
ستاد کل نیروهای مسلح نیز در این مراسم با گرامیداشت یاد 
و نام شهدا به ویژه شهداء محور مقاومت وسردار شهید سپهبد 
سلیمانی اظهار داشت: انسجام ملی، وحدت و اقتدار در صحنه 
های بین المللی ره آورد وجود حاج قاسم سلیمانی برای نظام 
اسلامی بود. وی با اشاره به عملکرد نیروهای مسلح در خصوص 
و  و تدوین فرایندها  الزامات  به کار گیری  و  استاندارد سازی 
قوانین "استاندارد" در نیروها ی مسلح گفت: در بحث نظارت 
بر استاندارد ها باید اهتمام بیشتری را در دستور کار قرار دهیم. 
اینکه جمهوری  بیان  با  نیروهای مسلح  جانشین ستاد کل 
اسلامی همواره خود را برای مقابله با هرگونه تهدیدات احتمالی 
آماده نموده است همه جانبه روبرو است گفت: با رعایت هر چه 
بیشتر الزامات استانداردی و بهبود کیفیت در همه زمینه ها باید 

از سطح آمادگی قابل قبول برخوردار باشیم.

وزیر دفاع در همایش استاندارد کیفیت نیرو های مسلح مطرح کرد:

سیلی تاریخی و ماندگار"عین الاسد"

رئیس دفتر رئیس جمهور گفت: رئیس جمهور در انتخابات سال۹4 هم از حضور تمامی 
جریان ها در انتخابات حمایت کردند، شما این اعتقاد را در دولت شان می توانید مشاهده 
کنید  محمود واعظی ، درباره این که گفته می شود انتقاد رئیس جمهور نسبت به رد 
صلاحیت   های صورت گرفته برای انتخابات مجلس شورای اسلامی به دلیل رد صلاحیت 
در  جریان ها  تمامی  حضور  از  همیشه  جمهور  رئیس  گفت:آقای  است،  ایشان  داماد 
انتخابات حمایت کردند؛ بازگردید به چهار سال قبل،  چهار سال قبل هم داماد ایشان در 
کاراز انتخابات حضور داشتند؟ آیا همه افرادی که برای حضور در انتخابات رد صلاحیت 
شدند  داماد رئیس جمهور بودند؟ رئیس دفتر رئیس جمهور با اشاره به سخنان سخنگوی 
شورای نگهبان گفت: آقای کدخدایی گفتند رئیس جمهور ناراحت رد صلاحیت بستگانش 
است یکی هم به ایشان جواب داد شما 1۰ هزار نفر را رد کردید همه این 1۰ هزار نفر از 

بستگان رئیس جمهور هستند؟ وی تاکید کرد: وظیفه رئیس جمهور است که از آن چیزی 
که در قانون اساسی مشخص شده است دفاع کند؛ صیانت از قانون اساسی و سخن گفتن 
با مردم حق رئیس جمهور است واعظی یادآور شد: رئیس جمهور در انتخابات سال۹4 هم 
همین سخنان را بیان کردند، زیراکه ایشان اعتقاد دارند باید همه جریان های سیاسی در 
انتخابات حضور داشته باشند و شما این اعتقاد را در دولت شان می توانید مشاهده کنید 
امروز در کابینه اصولگرا، اصلاح طلب، معتدل و میانه رو حضور دارند. وی تاکید کرد: اعتقاد 
داریم مجلس باید ترکیبی داشته باشد که همه نمایندگان مردم در آن حضور داشته باشد. 
خودشان یک کارهایی می کنند از یک کلام دعوت آقای رئیس جمهور مبنی بر این که همه 
باید در انتخابات  حضور داشته باشند ؛ به دلیل آن که ذهنیت خراب است برداشت های 

خودشان را می کنند.

رئیس دفتر رئیس جمهور :

نمایندگان تمامی جریان ها باید در مجلس حضور داشته باشند 

به  در منطقه  در 4۰۰ سال گذشته هیچ گاه  ایران  فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: 
قدرتمندی این دهه نبوده است، گفت: قضیه هسته ای به نظرم آخرین چیزی بود که 
ایران باید در موردش تفاهم می کرد.  عباس عبدی و عباس سلیمی نمین تحلیلگران 
مسائل سیاسی با حضور در برنامه تلویزیونی »بدون توقف« به مسائل پیرامونی در خصوص 
انتخابات یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی پرداختند. عبدی در این برنامه در پاسخ 
به این سؤال که »اگر برنامه موشکی یا موضوع حقوق بشر ما را هم تهدید محسوب کنند 
باید در این خصوص هم مذاکره کنیم« گفت: تمام اینها مبتنی بر زور است اینکه موضوع 
هسته ای ما را تبدیل به تهدید کردند چون زورشان می رسید، عطسه هم کنید می توانند 
بین المللی اش کنند چه رسد به موشک و حقوق بشر، آن چیزی که می تواند مانع شود 
قدرت شما است و نه چیز دیگر، حالاباید یک سؤال اساسی کرد که چطور باید قدرت ایجاد 
کرد تا مانع شد. در مورد مذاکرات هسته ای و توافقات انجام شده این کاملا واضح بود که 
ایران در این مذاکرات باید فقط در مورد موضوع هسته ای صحبت کند، اما همان موقع هم 
قولش را دادند که در ادامه در مورد مسائل دیگر هم صحبت خواهیم کرد. وی در پاسخ به 
این سؤال که »آیا مجلس در خصوص سیاست خارجی نمی تواند تأثیرگذار باشد«، گفت: بله 
دلیل دارد، سیاست خارجی در ایران مبتنی بر منافع ملی نیست، خیلی دنبال این نباشید 
که سیاست خارجی را فقط از طریق مجلس حل کنید، مجلس نه توانایی تخصصی دارد نه 
اینکه شرط لازمش را دارد، سیاست خارجی باید یک جایی فراتر از این گرایشات حل شود، 

البته مجلس هم هست. 

 سرکوب داعش را باید مشروط به گرفتن امتیاز می کردیم
عبدی در ادامه تأکید کرد: اشتباه ما در سوریه این بود که ما باید در آنجا سهم خودمان 
را متناسب تعریف می کردیم چه در رابطه با لبنان و چه عراق ما داعش را زدیم بدون اینکه 
از غرب امتیاز بگیریم، به دلیل اینکه این ارتباط را نداشتیم اگر داشتیم سرکوب داعش 
را به امتیازاتی مشروط می کردیم. باید شرایط را جوری ایجاد کرد تا بتوان تفاهم کرد.  به 
گزارش فارس ،این تحلیلگر سیاسی در خصوص برجام نیز یادآور شد: قضیه هسته ای 
به نظرم آخرین چیزی بود که ایران باید در موردش تفاهم می کرد نه اولی، اما ما آخری 
را تفاهم کردیم به اولی نپرداختیم. در اصل دفاع از برجام سه مبنا دارد؛ قدرت داخلی، 
اقتصادی و دیپلماسی، من قبول دارم ایران در 4۰۰ سال گذشته هیچ گاه در منطقه به 
قدرتمندی این دهه نبوده اما هیچ وقت هم این قدر ناپایدار نبوده است. عبدی ادامه 
داد: یعنی اینکه حس کنی که نمی تواند این قدرت پایدار باشد، این قدرت تنها با دو 
عنصر می تواند پایدار باشد یکی سیاست داخلی و یکی سیاست اقتصادی که ما سیاست 
داخلی مان هر روز ضعیف تر می شود، اتفاقات دی ماه 96 و آبان امسال و خیلی از اتفاقات 
دیگر ناشی از ضعف است، یکی هم وضعیت اقتصادی، این دو وقتی ضعیف است 
سیاست خارجی هم نمی تواند کمک کند، اگر این دو را تقویت می کردیم مطمئن باشید 
ترامپ از برجام خارج نمی شد ترامپ را باید منفعل می کردند در سیاست منطقه ای اش 
و با قدرت داخلی، اگر این دو محکم شده بود، آمریکا از برجام خارج نمی شد و این 

مشکلات پیش نمی آمد. 

عباس عبدی: 

ایران هیچ گاه در منطقه به قدرتمندی این دهه نبوده است 

* رضا رسالت

آگهی  فقدان مدرک
مدرک فارغ التحصیلی اینجانب مریم بلند فرزند عبداله به شماره 

شناسنامه17167 صادر ازقم در مقطع کارشناسی رشته علوم تربیتی
صادره از واحددانشگاهی قم مفقود گردیده و فاقد اعتبار می باشد.

ازیابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد واحد قم به آدرس:قم 
– پردیسان-بلوار دانشگاه- مجتمع دانشگاهی ص پ36۴/37185- اداره 

فارغ التحصیلان  ارسال نماید.

 فرمانده نیروی هوافضای سپاه در تشریح جزئیات عملیات 
ترور شهید حاج قاسم سلیمانی با بیان اینکه آمریکایی ها برای 
این عملیات از مجموعه ای از امکانات استفاده کردند، گفت: 
نمی دانستیم  اما  می دیدیم  و  می کردیم  رصد  ما  را  اتفاقات 
فرمانده  حاجی زاده  امیرعلی  سردار  چیست.    آنها  برنامه 
جزئیات  خصوص  در  گفتگویی  در  سپاه  هوافضای  نیروی 
از  سلیمانی  قاسم  حاج  سپهبد  سردار  شهید  ترور  عملیات 
ترور  برای  داشت:  اظهار  آمریکا،  تروریستی  نیروهای  سوی 
شهید سلیمانی آمریکایی ها از مجموعه ای از امکانات استفاده 
کردند چراکه برخی از متغیرها مانند تعداد ماشین ها را آنها 

از قبل نمی دانستند. وی افزود: برای ما عجیب بود چراکه 
در حال رصد کردن بودیم و تعداد زیادی هواپیما با مهمات 
سنگین بلند شد، اما نمی دانستیم برنامه شان چیست، دیدیم 
که هواپیماها بعد از بلند شدن شروع به سوختگیری کردند و 
هواپیمای بدون سرنشین MQ-۹ بالای منطقه بود که عمدتا 
از علی السالم کویت بلند شده بودند. سردار حاجی زاده ادامه 
داد: هلیکوپترها نیز از پایگاه های داخل عراق مانند التاجی و 
عین الاسد به پرواز درآمدند. به طور کلی 4-5 پایگاه درگیر این 
عملیات بودند؛ اتفاقات را ما رصد می کردیم و می دیدیم اما 
نمی دانستیم برنامه آنها چیست. فرمانده نیروی هوافضای سپاه 

با اشاره به برخاستن جنگنده های آمریکایی در این عملیات، 
گفت: در بعضی از مقاطع این هواپیمای F-15 که در فاصله 
4۰-5۰ کیلومتری بغداد بودند، با سرعت حدود 11۰۰ کیلومتر 
خود را به این نقطه در اطراف فرودگاه بغداد نزدیک کردند و 
بعد دور شدند و معلوم بود که منتظر هستند. وی عنوان کرد: 
 ۹-MQ حتی در شنودهایی که داشتیم دیدیم که به هواپیمای
ماموریتی داده می شود و او راجع به تسلیحاتش مشکلی داشته 
و دارد مکالمه می کند، اما نمی دانستیم برای حاج قاسم است 
و بعدش که اینها را کنار هم گذاشتیم متوجه شدیم چهار پایگاه 

حداقل در این عملیات مشارکت داشته اند.

حداقل ۴ پایگاه در عملیات ترور شهید سلیمانی مشارکت داشتند

ناگفته هایی از ترور»حاج قاسم« به روایت سردار حاجی زاده

*سعید محمدی
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چگونگی مراقبت از قسمت های حساس بدن که معمولا نادیده گرفته می شوند
8 قسمت حساس بدن و چگونگی مراقبت از آن ها

ما اغلب گوش هایمان را از جرم داخل گوش تمیز می کنیم اما از پشت گوش هایمان 
غافلیم. اگر پشت گوش های خود را تمیز نکنید، بد بو شده و ممکن است دچار بثورات 

پوستی دقیقاً در همان جا شوید.
به  منجر  می تواند  آن ها  نشستن  خوب  و  بدن  قسمت های  از  بعضی  از  شدن  غافل 
مشکلات جدی برای سلامتی شود. مثلًا همه ی شما می دانید که باید قبل از غذا خوردن 
دست هایتان را خوب بشویید تا میکروب و ویروس وارد بدنتان نشود؛ اما در مورد سایر 

قسمت های بدن و اهمیت تمیز نگه داشتن شان چقدر می دانید؟
ناف شما بیشتر از آنچه فکر می کنید باکتری ها را پنهان می کند

به یاد بیاورید آخرین باری که نافتان را تمیز کردید کِی بود؟ گاهی اوقات ناف شما حتی 
بعد از دوش گرفتن و حمام کردن نیز به دلیل ماندن صابون در آن و یا خوب خشک نکردن، 
کثیف می ماند. شاید این خبر شما را بترساند اما خوب است بدانید محققان می گویند 67 

نوع گوناگون باکتری در ناف یک فرد معمولی وجود دارد.
نحوه ی مراقبت:

سعی کنید دست کم هفته ای یک بار ناف خود را تمیز کنید.
یک گوش پاک کن را به الکل آغشته کرده و به آرامی سطوح داخلی نافتان را تمیز کنید. 

سپس با یک پارچه نخی تمیز که مرطوبش کرده اید، الکل را از پوستتان پاک کنید.
نیازی نیست کوتیکول های ناخنتان را جدا کنید

شاید به نظر زیبا برسد که کوتیکول های ناخنتان را جدا کنید و یک مانیکور کامل و 
قشنگ داشته باشید؛ اما نکته اینجاست که کوتیکول های شما بی دلیل آنجا نیستند؛ آن ها 
از ناخن هایتان محافظت می کنند و اگر از روی ناخن جدایشان کنید، لکه های سفید یا 

خطوط سفید روی ناخن هایتان پدیدار می شوند.
نحوه ی مراقبت:

با یک خلال چوبی به آرامی کوتیکول ها را عقب بدهید تا ناخن هایتان کشیده تر به نظر 
برسند.

به کوتیکول های ناخنتان مرطوب کننده بزنید تا خشک به نظر نرسند.
با  بخواهید  مانیکوریست تان  از  کنید،  مانیکور  را  ناخن هایتان  گرفتید  تصمیم  اگر 

کوتیکول های ناخنتان با ملایمت رفتار کند.
زیر بغلتان به خاطر باکتری خاصی که دارد بو می دهد

گاهی عرق زیر بغل می تواند در شرایط حساس آبروی فرد را ببرد. باکتری خاصی وجود 
دارد که عامل بوی زیر بغل است. جالب است بدانید هر چه بیشتر از دئودورانت استفاده 

کنید، باکتری های گوناگون تری در زیر بغلتان رشد خواهند کرد!
نحوه ی مراقبت:

اگر معمولًا زیر بغلتان بوی آزاردهنده ای ندارد، زیاد از دئودورانت ها استفاده نکنید.
لباس های پلی استر نپوشید.

در هنگام فعالیت بدنی لباس ورزشی مخصوصی بپوشید که به پوستتان کمک می کند 
نفس بکشد.

درجه   3۰ آب  با  را  لباس هایتان  اگر  چون  است  مهم  لباس هایتان  شستن  نحوه ی 
سانتی گراد و با شوینده ای ملایم شستشو دهید، ممکن است باکتری ها همچنان به 

لباس هایتان چسبیده باشند.
زبانتان هم نیاز به تمیز شدن دارد

این فقط دندان هایتان نیستند که نیاز به مراقبت های بهداشتی دارند، بلکه زبانتان نیز 
باید تمیز شود. دانشمندان می گویند تمیز کردن مرتب زبان می تواند تجمع پلاک و سایر 

مشکلات دهانی را کاهش بدهد.
نحوه ی مراقبت:

برس های مخصوص شستشوی زبان بهتر از مسواک، زبان را تمیز می کنند؛ اما با همین 
مسواک معمولی هم می توانید این کار را بکنید.

 یک مسواک نرم برای زبانتان انتخاب کنید. هر بار که مسواک می زنید روی زبانتان نیز 
مسواک بکشید و جلو و انتهای زبان را خوب بشویید.

نوک سینه هایتان چیزهای زیادی از سلامتتان می گویند
هم مردان و هم زنان می توانند دچار مشکلاتی در نوک سینه شان شوند زیرا این قسمت از 
بدن بسیار حساس است. حتماً هفته ای یک بار نوک سینه هایتان را از جهت هرگونه تغییری 

بررسی کنید.
نحوه ی مراقبت:

هرگز علائمی مانند ترشح، تغییر در پوست، برآمدگی و درد غیرمعمول، بو و خارش را 
نادیده نگیرید. اگر متوجه هرگونه علامت هشداردهنده ای شدید فوراً به پزشک مراجعه 

کنید. نوک سینه هایتان را با لوسیون یا کرم مانند لانولین مرطوب کنید.
از پشت گوش هایتان غافل نشوید

ما اغلب گوش هایمان را از جرم داخل گوش  تمیز می کنیم اما از پشت گوش هایمان 
غافلیم. اگر پشت گوش های خود را تمیز نکنید، بد بو شده و ممکن است دچار بثورات 
پوستی دقیقاً در همان جا شوید. گاهی عرق زیر بغل می تواند در شرایط حساس آبروی فرد 
را ببرد. باکتری خاصی وجود دارد که عامل بوی زیر بغل است. جالب است بدانید هر چه 
بیشتر از دئودورانت استفاده کنید، باکتری های گوناگون تری در زیر بغلتان رشد خواهند 

کرد!
نحوه ی مراقبت:

 هنگام حمام کردن، پشت گوشتان را با آب و صابون بشویید.
قبل از خواب گوشواره هایتان را درآورید.

هنگام شستن موها حواستان به پوست سرتان هم باشد
اغلب افراد موهای خود را به خوبی با شامپوهای مخصوصشان می شویند اما به پوست 
سرشان توجهی ندارند. در حالی که مراقبت از پوست سر اگر مهم تر از موی سر نباشد، 
کم اهمیت تر نیست؛ چرا که اگر پوست سرتان خوب تمیز نشود می تواند باعث بروز خارش، 

پوسته پوسته شدن و شوره شود.
نحوه ی مراقبت:

در هنگام شستن موهایتان، پوست سرتان را نیز به آرامی ماساژ دهید تا به خوبی تمیز 
شود. وقتی موهایتان را شامپو می زنید، با دقت آن را آبکشی کنید تا اثری از شامپو روی 
پوست سرتان باقی نماند. برای تقویت پوست سرتان آن را با ملایمت ماساژ دهید تا موجب 

تحریک جریان خون در آن ناحیه شود.
مفاصلتان به مراقبت زیادی نیاز دارند تا بعداً مفصل درد نگیرید

درصد زیادی از افراد دچار مفصل درد شدید هستند و زنان بیشتر از مردان به این عارضه 
مبتلا می شوند. مفاصل، بسیار حساس اند و نیاز به مراقبت ویژه ای دارند.

نحوه ی مراقبت:
کلاژن کافی مصرف کنید. این امر به کاهش درد مفاصل کمک کرده و جلوی کاهش 
تراکم استخوان را می گیرد. از جوراب های واریس استفاده کنید. امروزه جوراب های واریس 

بسیار شبیه جوراب های معمولی تولید می شوند و می توانند جلوی تورم پاها را بگیرند.

چگونه طبع خود را بشناسیم؟
افراد می توانند به کمک بررسی برخی ویژگی ها از طبع خود مطلع شوند. 

همه ما حداقل یک بار در طول زندگی خود در خصوص طبع گرم و سرد شنیده ایم، ولی 
همواره برایمان سوال بوده است که خوردن چه نوع مواد غذایی یا مواد خوراکی مناسب با 

سیستم بدن ما بوده و از مصرف چه غدا هایی باید پرهیز کنیم.
بسیاری از افراد سرد مزاج فکر می کنند که سرد مزاجی یعنی اینکه مصرف سردی با 
بدنشان سازی ندارد یا اینکه دستانشان همیشه سرد است به همین علت در تشخیص طبع 
)مزاج( خود همواره سوال دارند، اما گاهی همین افراد از خوردن هر دو غذا ی طبع گرم و 
سرد حالشان بد می شود و نمی دانند که از چه برنامه غذایی الگوبرداری کنند و همیشه در 
حالت تعجب به سر می برند. در واقع دانستن طبع و مزاج به هر شخصی کمک می کند تا 

خیلی راحت با علم طب سنتی آشنا شود و بسیاری از مشکلات خود را حل کند.
افراد سرد مزاج ، بلغمی یا سوداوی چه خصوصیاتی دارند؟

افراد طبع سرد به هیچ عنوان تحمل سرما را ندارند و همواره در حال پوشیدن لباس های 
زیادی هستند. این افراد همانطور که در زمستان لباس های زیادی می پوشند در تابستان 
هم به پوشاندن لباس های گرم می پردازند و هنگام حمام کردن آب داغ را برای دوش گرفتن 
انتخاب می کنند. کم اشتهایی، لاغر اندام، کم مو، حساس، دقیق، منظم، قضاوت گر، 
زود رنج، دارای پوست سفید، در جمع افراد آرام، از لحاظ روحی و روانی تمایل به تنهایی 
از خصوصیات بارز افراد سرد مزاج است. این افراد بیشتر در رشته های تحصیلی مانند: 
تاریخ، جامعه شناسی، روانشناسی، بوکس و ووشو موفق می شوند. افراد سرد مزاج بیشتر 
در معرض بیماری های شایعی مانند ام اس، افسردگی و بی خوابی، ضعف اعصاب، آرتروز، 
درد معده قرار می گیرند و اگر این بیماری ها در آن ها افزایش پیدا می کند می تواند منجر به 

سرطان شود.
افراد گرم مزاج، دموی یا صفراوی ها چه خصوصیاتی دارند؟

افراد گرم مزاج در هیچ موقع از سال نمی توانند به پوشیدن لباس های گرم اقدام کنند و 
همواره بدن آن ها داغ است این افراد در هنگام دوش گرفتن ترجیح می دهند تا از آب سرد 
استفاده کنند. افراد گرم مزاج دارای خصوصیاتی مانند: عصبیانیت زیاد، خشکی دهان، 
کم خوابی، چاق، هوش بالا، روند رشد کم مو های سر، سرعت عمل زیاد، دارای استخوان 
بندی واضح، برون گرا و اجتماعی هستند. افراد گرم مزاج یا دموی بیشتر در رشته های 

پزشکی و هنر موفق می شوند.

سلامت 

کشورهای  مردم  بین  در  ناتوان کننده  و  مزمن  اختلال   1۰ از  یکی  اسکیزوفرنی 
توسعه یافته است که اگرچه به اندازه سایر اختلالات روانی شایع نیست، اما علائم آن 
بسیار ناتوان کننده است و اینطور به نظر می رسد که مبتلایان به آن از تفکیک رویا و 

واقعیت عاجزند.
اسکیزوفرنی یک اختلال جدی، مزمن و از ناتوان کننده ترین بیماری های روانی است 
که معمولًا در سنین بین 16 تا 3۰ سالگی شروع شده و شیوع آن در آقایان بیشتر است. 
تفکر آشفته، هذیان و توهم، گفتار یا رفتار غیرمعمول، دوری از اجتماع، عدم تعامل با 
دیگران و از دست دادن فرصت های شغلی از نشانه های شایع این اختلال است. افراد 
مبتلا به این اختلال غالباً به دلیل فقدان درک عمومی از این بیماری متأسفانه در اجتماع 

بدنام می شوند. 
علل ایجاد اختلال اسکیزوفرنی

تحقیقات نشان می دهد که ترکیبی از عوامل جسمی، ژنتیکی، روانی و محیطی 
می تواند شانس ابتلا به این اختلال را در افراد افزایش دهد. برخی افراد هم ممکن است 
مستعد اسکیزوفرنی باشند و یک واقعه استرس زا یا عاطفی در زندگی ممکن است منجر 

به این اختلال روانی شود.
ژنتیک

مطالعات نشان می دهد که آسیب پذیری ژنتیکی ممکن است یک عامل خطر برای 
اسکیزوفرنی باشد. تصور نمی شود که هیچ ژن واحدی مسئول این اختلال باشد و 
به احتمال  زیاد ترکیب ژن های مختلف باعث می شود که فرد نسبت به شرایط آسیب پذیر 
شود. بااین حال داشتن این ژن ها لزوماً به معنای ایجاد اسکیزوفرنی نیست و ژن ها تنها 

عواملی نیستند که بر رشد اسکیزوفرنی تأثیر گذار هستند.
مشکلات مغزی

مطالعه بر روی افراد مبتلا به اسکیزوفرنی نشان داده است که تفاوت هایی ظریف در 
ساختار مغز آن ها وجود دارد. اسکیزوفرنی تا حدودی ممکن است به دلیل وجود یک 

اختلال در مغز باشد. 
انتقال دهنده های عصبی

سطح  در  تغییر  اثر  در  است  ممکن  اسکیزوفرنی  که  می دهد  نشان  تحقیقات 

انتقال دهنده های عصبی دوپامین و سروتونین ایجاد شود.
بارداری و عوارض تولد

تحقیقات نشان داده است که اسکیزوفرنی ممکن است در اثر عوارض قبل و هنگام 
تولد باشد مانند کمبود وزن هنگام تولد، زایمان زودرس و کمبود اکسیژن هنگام تولد.

محرک ها
محرک ها مواردی هستند که می توانند باعث بروز اسکیزوفرنی در افراد در معرض خطر 

شوند. 
محرک ها عبارتند از:

استرس: حوادث استرس زای زندگی مانند دزدی، از دست دادن کار یا خانه، طلاق، 
پایان یک رابطه، سوءاستفاده جسمی و جنسی. این عوامل اگرچه استرس زا هستند 
اما به تنهایی باعث اسکیزوفرنی نمی شوند و  تنها در افراد آسیب پذیر ریسک ابتلا به 

اسیکزوفرنی را افزایش می دهد.
سوءمصرف مواد مخدر: مواد مخدر مستقیماً باعث ایجاد اسکیزوفرنی نمی شوند، اما 
مطالعات نشان داده است که سوءمصرف مواد خطر ابتلا به اسکیزوفرنی یا بیماری های 
آمفتامین  و  به ویژه حشیش، کوکائین  از مخدرها،  افزایش می دهد. برخی  را  مشابه 
ممکن است علائم اسکیزوفرنی را در افراد مستعد ایجاد کند. استفاده از آمفتامین یا 
کوکائین می تواند به روان پریشی نیز منجر شوند. تحقیقات نشان داده است نوجوانان و 
بزرگ سالانی که به طور منظم از شاهدانه استفاده می کنند، در بزرگ سالی به احتمال زیاد 

دچار اسکیزوفرنی می شوند.
آشنایی با علائم اسکیزوفرنی

علائم اسکیزوفرنی معمولًا در دو گروه مثبت و منفی طبقه بندی می شوند:
علائم مثبت:

1. توهم
در این حالت شخص چیزهایی را می بیند، می شنود، بو می کند، مزه و یا احساس 
می کند که در خارج از ذهن آن ها کسی نمی تواند آن ها را درک کند. شایع ترین نوع 
توهم هم شنیدن صداهاست. برخی صداهایی را می شنوند که دوستانه و دلپذیر است 
اما بیشتر اوقات صداها همراه با بی ادبی، انتقاد و توهین آمیز و آزاردهنده است. توهم 

برای کسی که آن را تجربه می کند بسیار واقعی است حتی اگر اطرافیانش نتوانند آن ها 
را بشنوند و ببینند.

2. هذیان
برخی مبتلایان برای توضیح توهم خود از هذیان کمک می گیرند به عنوان مثال اگر 
صدایی را شنیده اند این طور توصیف می کنند که کسی در حال نظارت بر کارهای من 
است. شخصی که هذیان می گویید ممکن است اعتقاد داشته باشد که مورد آزار و اذیت 
قرار می گیرد همچنین معتقد است که دوستان و خانواده در پی تعقیب وگریز، تماشا و 

توطئه علیه وی هستند.
3. پریشانی افکار

مبتلایانی که دچار روان پریشی می شوند اغلب در پیگیری افکار و گفتگوهای خود 
مشکل  دارند و ممکن است در خواندن مقاله های روزنامه مشکل داشته باشد. این افراد 
گاهی اوقات افکار خود را مه آلود و مبهم توصیف می کنند. افکار و گفتار ممکن است 
به هم ریخته و تعامل را برای دیگران دشوار کند. گاهی نیز مبتلایان این  طور بیان می کنند 
که کنترل بدنشان در دست فرد دیگری است و او است که حرکات و اعمالش را هدایت 

می کند.
علائم منفی: 

علائم منفی که توسط افراد مبتلابه اسکیزوفرنی تجربه می شود عبارت اند از:
1. از دست دادن علاقه و انگیزه در زندگی و فعالیت ها، از جمله تعاملات اجتماعی و 

رابطه جنسی و بدون احساسند.
2. عدم تمرکز، عدم تمایل به ترک خانه و تغییر در الگوهای خواب

3. احساس اینکه حرفی برای گفتن ندارند و بی احساسند
تحقیقات نشان داده است که اسکیزوفرنی ممکن است در اثر عوارض قبل و هنگام 

تولد باشد مانند کمبود وزن هنگام تولد، زایمان زودرس و کمبود اکسیژن هنگام تولد
علائم منفی اسکیزوفرنی اغلب می توانند منجر به بروز مشکلاتی در رابطه با دوستان 
و خانواده شود، زیرا ممکن است گاهی اوقات با تنبلی عمدی یا بی ادبی اشتباه گرفته 
فرد  رفتار  در  چشمگیری  تغییرات  روان پریشی  اثر  در  است  ممکن  همچنین  شود. 
ایجاد شود که باعث ناراحتی، اضطراب، گیجی و شوک اطرافیان شود همچنین خطر 

خودکشی در افراد مبتلابه اسکیزوفرنی جدی است.
درمان اسکیزوفرنی

ازآنجاکه اسکیزوفرنی گاهی باعث اختلال در تفکر و حل مسئله می شود، ممکن است 
برخی افراد تشخیص ندهند که بیمار هستند و ممکن است از معالجه امتناع ورزند. برخی 
ممکن است به دلیل عوارض جانبی دارو، درمان را متوقف کنند، زیرا احساس می کنند 
که دیگر داروی آن ها جواب نمی دهد، یا باعث فراموشی و روان پریشی در آن ها می شود. 
افراد مبتلابه اسکیزوفرنی که مصرف داروهای تجویزشده را متوقف می کنند در معرض 
خطر عود مجدد بیماری هستند. رابطه خوب پزشک با بیمار به افراد مبتلابه اسکیزوفرنی 
بسیار کمک می کند تا طبق تجویز پزشک مصرف داروهایشان را ادامه دهند. بهترین 
درمان برای اسکیزوفرنی ترکیبی از دارودرمانی، درمان روان شناختی )درمانی است که بر 

تغییر الگوهای فکری و رفتاری آشفته تمرکز می کند( و حمایت جامعه است.
چگونه یک شخص مبتلابه اسکیزوفرنی می تواند به خود کمک کند؟

-  استفاده هم زمان از درمان روان شناختی و دارو
- در صورت نیاز مصرف داروهایی برای مدیریت افسردگی یا اضطراب

- آگاهی از بیماری خود )آموزش فردی(
- انتخاب یک شریک حامی )عضو خانواده یا دوستان درگیر( برای مراقبت 

- دسترسی 24 ساعته به یک مشاور
- پشتیبانی برای یافتن و نگه داشتن شغل یا ادامه تحصیل

- تلاش برای داشتن جایی امن و مقرون به صرفه برای زندگی
- حفظ سبک زندگی سالم و جلوگیری از افزایش وزن که از عوارض برخی داروهای 

مربوط به این بیماری است.

نگاهی به ناتوان کننده ترین بیماری روانی؛ 

اسکیزوفرنی جنونی که جوانان را هدف می گیرید

از خشکی  پوستی مختلف  به مشکلات  تواند  استرس می 
پوست تا موارد جدی تر مانند پروریتوس یا خارش مزمن پوست 

منجر شود. 
همه ما در طول زندگی خود گاهی اوقات و به دلایل مختلف که 
می توانند از مشکلات خانوادگی یا کاری تا تعهدات اجتماعی را 

شامل شوند، استرس را تجربه می کنیم.
به نقل از "اکتیوبیت"، در شرایطی که استرس کوتاه مدت 
دلیلی برای نگرانی نیست اما استرس مزمن و افزایش ترشح 
تواند  می  بدن  در  دیگر  استرس  های  هورمون  و  کورتیزول 
عوارض جدی به همراه داشته باشد. در ادامه با برخی نشانه 

های نامحسوس استرس مزمن بیشتر آشنا می شویم.
حساسیت فک 

آیا در فک یا دهان خود با احساس سفتی مواجه هستید؟ 
ممکن است این شرایط با استرس و فشار دندان ها روی یکدیگر 
که به نام دندان قروچه نیز شناخته می شود، مرتبط باشد. افراد 

بسیاری در خواب دندان قروچه را تجربه می کنند.
قروچه  دندان  آمریکا،  دندانپزشکی  انجمن  پژوهش  بنابر 
معمولا از استرس ناشی می شود. اگر نتایج این شرایط را در 
فک خود احساس می کنید می توانید از یک گارد دهان برای 

محافظت از دندان ها و کاهش ناراحتی فک استفاده کنید.
جوش زدن 

شما می توانید غذاهای چرب یا تند را دلیل ظاهر شدن جوش 
های روی پوست خود بدانید اما استرس نیز می تواند به جوش 
زدن یا تشدید آن منجر شود. برخی پژوهش ها رابطه استرس 
مزمن و آکنه بزرگسالی را نشان داده اند. استرس و اضطراب 
موجب افزایش سطوح هورمون هایی به نام آندروژن در بدن می 

شود که می تواند در بروز آکنه نقش داشته باشد.
اقداماتی  اگر استرس دارید و مستعد جوش زدن هستید، 
مانند ورزش و تکنیک های تنفس عمیق را در راستای مدیریت 
استرس مد نظر قرار داده و همچنین از محصولات شستشوی 
صورت حاوی بنزوئیل پراکسید استفاده کنید. پس از استفاده 
از آن، از یک محصول مرطوب کننده برای هیدراته نگه داشتن 

پوست و پرهیز از ظهور جوش ها استفاده کنید.
تحریک پوست 

از خشکی  پوستی مختلف  به مشکلات  تواند  استرس می 
پوست تا موارد جدی تر مانند پروریتوس یا خارش مزمن پوست 
منجر شود. برخی پژوهش ها نشان داده اند که استرس می 

تواند احتمال تحریکات پوستی را دو برابر افزایش دهد.
استرس مداوم می تواند فیبرهای عصبی را تحریک کرده و 
به مشکلات زمینه ای پوست، از جمله سوریازیس، درماتیت و 

حتی اگزما منجر شود.
علائم دردناک سندرم پیش از قاعدگی 

علائم منتهی به دوره قاعدگی ماهانه می تواند نشانه ای از 

استرس بیش از حد در زنان باشد. به عنوان مثال، پژوهشگران 
دانشگاه هاروارد مدعی هستند که ظهور ناگهانی کرامپ های 
دردناک قاعدگی می تواند از افزایش هورمون های استرس 

ناشی شود.
افزایش در هورمون های استرس، مانند کورتیزول، اغلب می 
تواند افزایش در واکنش سیستم عصبی سمپاتیک و کرامپ 

های دردناک پیش و حین قاعدگی را توضیح دهد.
رویاهای عجیب و غریب 

رویاهای عجیب و غریب می توانند در خواب اختلال ایجاد 
باشند.  تاثیرگذار  بعد  روز  طی  فرد  خوی  و  خلق  بر  و  کرده 
استرس بیش از حد و مزمن می تواند یکی از دلایل بروز این 

شرایط باشد.
راش  دانشگاه  پژوهشگران  توسط  گرفته  صورت  مطالعات 
از  ناشی  درباره رویاها نشان داده است که اختلالات خواب 
سطح استرس احتمال تجربه رویاهای عجیب و غریب را هرچه 

بیشتر افزایش می دهد.
هوس خوراکی های شیرین 

و  قاعدگی  از  پیش  سندرم  خواب،  کمبود  که  شرایطی  در 
هورمون ها می توانند در شکل گیری هوس خوردن خوراکی 
دانشگاه  پژوهشگران  باشند،  داشته  نقش  شیرین  های 
پنسیلوانیا به این نکته اشاره داشته اند که استرس مزمن نیز می 

تواند موجب چنین نتیجه ای شود.
میگرن 

برخی پژوهش ها نشان داده اند افرادی که از میگرن رنج می 
برند، احتمال بیشتری دارد پس از دوره های استرس شدید، 
یک سردرد آزار دهنده را تجربه کنند. سردردهای استرسی 
معمولا از واکنش جنگ یا گریز در بدن انسان ناشی می شوند. 
مواد شیمیایی مانند آدرنالین و کورتیزول می توانند موجب 
تغییرات عروقی شده و فرد یک سردرد تنشی یا میگرن را طی 
زمانی که استرس دارد یا پس از آن تجربه کند. استرس می تواند 

شدت درد یک میگرن را نیز افزایش دهد.
آفت دهان 

بیشتر افراد در طول زندگی خود با آفت های دهان مواجه می 
شوند. این زخم های دردناک در پوشش مخاطی دهان شکل 
می گیرند. در شرایطی که دلیل بروز آفت دهان همچنان تا حد 
زیادی نامشخص است، به نظر می رسد افرادی که با اضطراب و 

استرس مواجه هستند، بیشتر آن را تجربه می کنند.
این زخم های دردناک که شرایطی آزار دهنده را برای فرد 
ایجاد می کنند، مسری نیستند و دلیلی برای نگرانی محسوب 
نمی شوند. شدت علائم آفت دهان طی چهار روز نخست در 
خاص  درمانی  از  نیاز  بی  معمولا  و  دارد  قرار  سطح  بالاترین 
خودبخود بهبود می یابد. آفت دهان باید پس از گذشت یک 

هفته یا اندکی بیشتر بهبود یابد.

ریزش مو 
ریزش تا 1۰۰ تار مو در روز شرایطی عادی در نظر گرفته می 
شود اما استرس مزمن می تواند موجب افزایش التهاب در بدن 
شده که می تواند به ریزش مو بیشتر از حد عادی منجر شود. 
البته تجربه یک روز بد در محل کار به ریزش موی یک شبه منجر 
نمی شود. افرادی که استرس مزمن را تجربه می کنند احتمال 

بیشتری دارد با ریزش مو مواجه شوند.
ریزش مو به واسطه استرس چنان شایع است که اصطلاح 
تلوژن افلوویوم برای آن در نظر گرفته شده است. این شرایط به 
واسطه اختلال در چرخه طبیعی رشد و استراحت مو رخ می 
دهد. در زمان استرس مزمن، فولیکول ها عملکرد عادی خود 
را ارائه نمی کنند، از این رو، به میزان کافی مو تولید نکرده که 
به ریزش مو منجر می شود. البته، افرادی که تلوژن افلوویوم را 
تجربه می کنند از دست دادن کامل موی خود را تجربه نمی 
کنند و بیشتر نازک شدن تارهای مو در بخش هایی مشخص، 
بیشتر در بالای سر، را تجربه می کنند. همواره امکان معکوس 

کردن تلوژن افلوویوم وجود دارد.
شکنندگی ناخن ها 

همانند دیگر قسمت های بدن، ناخن های انسان نیز می 
توانند اطلاعات بسیاری را درباره شرایط سلامت ارائه کنند. 
یا استرس می شوند،  افراد زمانی که دچار اضطراب  برخی 
دارای عادت بد جویدن ناخن ها هستند که موجب آسیب دیدن 
و فرسایش ناخن ها می شود. اما افرادی که ناخن های خود را 
نمی جوند نیز به واسطه استرس مزمن می توانند برخی علائم 
را تجربه کنند. خطوط بیو ناخن شرایط مرتبط با استرس است 
که در آن شیارهای افقی و برجستگی هایی روی ناخن ها شکل 
می گیرد. این شرایط معمولا طی یک دوره استرس مزمن ظاهر 
می شود. این یکی از روش هایی است که بدن برای ارائه هشدار 
نسبت به استرس بیش از حد یا بروز مساله ای جدی استفاده 
می کند. خطوط بیو ناخن می تواند نشانه ای از ابتلا به دیابت، 

سفلیس، بیماری عروقی یا کمبود روی باشد.
خستگی 

افرادی که با استرس یا اضطراب مزمن مواجه هستند احتمال 
بیشتری دارد به طور مداوم احساس خستگی را حتی پس از 
خواب خوب شبانه تجربه کنند. زمانی که مغز استرس دارد، بی 

وقفه در حال فعالیت است و متوقف نمی شود.
ترشح هورمون های استرس در جریان خون ضربان قلب و نرخ 
تنفس را افزایش می دهد. همچنین، سیستم عصبی سمپاتیک 
که مسئول واکنش جنگ یا گریز است، فعال می شود. تمام این 
موارد انرژی زیادی مصرف می کند و حتی بدون انجام فعالیتی 

شدید می تواند فرد را با احساس خستگی مواجه سازد.
زنگ زدن گوش ها 

این مورد شاید غیر عادی به نظر برسد اما بسیاری از افرادی که 
با اضطراب و استرس مواجه هستند، زنگ زدن گوش خود را 
نیز تجربه می کنند. زنگ زدن موقت و گاه و بیگاه گوش دلیلی 
برای نگرانی نیست. افراد بسیاری زمانی که بیمار و با احتقان 
مواجه هستند یا پس از یک کنسرت شلوغ این شرایط را تجربه 

می کنند.
اضطراب و استرس به ندرت موجب زنگ زدن طولانی مدت 
گوش می شود. این شرایط برای مدت زمان کوتاهی رخ داده 
و سپس فروکش می کند. کارشناسان بر این باورند زنگ زدن 
گوش زمانی رخ می دهد که فشار بسیار زیادی در سر وجود دارد 

و فعالیت رگ های خونی را تحت تاثیر قرار می دهد.
پشت درد 

استرس و اضطراب مزمن می تواند دلیلی برای تشدید هرگونه 
احساس درد در پشت بدن یا درد مزمن باشد زیرا به واسطه 
استرس بدن وارد حالت جنگ یا گریز می شود که تنش در 

عضلات و آمادگی برای ارائه واکنش را در پی دارد.  
نتایج برخی مطالعات نشان داده اند افرادی که اضطراب و 
تفکر منفی را تجربه می کنند احتمال بیشتری دارد با احساس 
درد در پشت خود مواجه شوند و همجنین پیوندی بین خشم و/
یا پریشانی ذهنی با احساس درد مداوم در پشت بدن مشاهده 

شده است.
فراموشی 

زمانی که استرس دارید ممکن است فراموشی را تجربه کنید 
زیرا هورمون استرس کورتیزول در فعالیت مغز تداخل ایجاد می 
کند. طی استرس حاد، این هورمون در فعالیت انتقال دهنده 
های عصبی که سلول های مغز از آنها برای برقراری ارتباط با 
یکدیگر استفاده می کنند نیز اختلال ایجاد می کند. این می 

تواند فکر کردن یا یادآوری خاطرات را دشوار سازد.
استرس و اضطراب می توانند در تمرکز اختلال ایجاد کنند 
زیرا مغز بیش از حد فعال شده و پریشان است. فردی که با 
استرس مزمن مواجه است در یادآوری خاطرات دچار مشکل 

می شود، به ویژه اگر استرس با آسیب عاطفی مرتبط باشد.
افزایش وزن 

تجربه استرس مزمن می تواند به کاهش یا افزایش وزن افراد 
منجر شود که افراد بسیاری مورد دوم را تجربه می کنند. عادات 
غذا خوردن ناسالم هنگام تجربه استرس یکی از دلایل افزایش 
وزن است. هورمون استرس کورتیزول نیز در این افزایش نقش 
دارد زیرا موجب افزایش بافت چربی در بدن می شود. سطوح 
بالای هورمون کورتیزول یکی از دلایل شناخته شده افزایش 
چربی شکم است. اگر از جمله افرادی هستید که به واسطه 
استرس افزایش وزن خود را تجربه می کنند می توانید از ورزش 
به عنوان ابزاری برای تسکین استرس و مبارزه با چربی شکم 

استفاده کنید.

15 نشانه نامحسوس استرس مزمن 

یکی از موثر ترین راهکارها برای درمان انواع بیماری ها به خصوص 
بهبود پا درد استفاده از کرسی است. 

همه ما به خوبی می دانیم که درگذشته اهالی اکثر روستا های کشور 
برای گرم کردن خانه هایشان از کرسی استفاده می کردند و وقتی اسم 
کرسی می آید طعم دلنشین چای خوش رنگ مادر بزرگ هیچ وقت از 
یادمان نمی رود. امروزه با ایجاد یک زندگی مدرن و لوکس در سطح 

شهر لذت داشتن کرسی در خانه های ایرانی از بین رفته است. 
کرسی یکی از ابزار قدیمی برای گرم کردن منازل است که حتی با 
تغییر زمان هنوز هم طرفداران خاص خودش را دارد و در بسیاری از 
منازل شهر ها و روستا ها از کرسی به عنوان وسیله گرمایشی استفاده 
می  شود. گذشته از این ها کرسی فواید دیگری دارد که می تواند روند 
بهبود بیماری ها را سریع تر کند یا با بروز آن ها مقابله کند. به همین منظور  در ادامه این گزارش به بیان فواید استفاده از کرسی پرداخته 

ایم.
به گفته اکثر متخصصان استفاده از کرسی در بهبود عملکرد بدن و درمان بیماری های ناشی از سردی بدن بسیار موثر است. از نظر 
همه محققان طب سنتی گرم نگاه داشتن اعضای بدن مخصوصا نواحی کمر و پشت در زمستان بسیار حائز اهمیت است. قرار گرفتن 
در گرمای کرسی باعث انتقال حرارت لازم به اعضای  بدن انسان می شود و از ایجاد مشکلات و معضلات ناشی از سرما پیشگیری 

می کند. گرمای حاصل از کرسی حتی به نقاط دور دست بدن خواهد رسید و آن ها را از گزند سرما محافظت خواهد کرد.
درمان بیماری ها با استفاده از کرسی

قرار گرفتن اعضای بدن مخصوصا کف دست ها و پا ها در کرسی باعث بهبود عملکرد دستگاه گوارشی می شود و تاثیر زیادی در 
سلامت اعضای داخلی بدن دارد. از دیگر فواید استفاده از کرسی می توان به کاهش درد های مزمن مفصلی، بهبود درد زانو، بهبود 
درد کمر، تعادل گردش خون در اطراف و مرکز بدن اشاره کرد. همچنین کرسی می تواند تاثیر زیادی در کاهش حمله قلبی، کاهش 

سکته مغزی و قلبی داشته باشد.
استفاده از کرسی های ذغالی همانند وسایل گازسوز می تواند موجب مسمومیت با گاز منوکسید کربن شود که باید هنگام استفاده از 

آن موارد ایمنی را جدی بگیرید و از نظر بهداشتی هفته ای یک بار پتو و ملحفه کرسی را شتشو دهید. 

با بهره گیری از روش های خانگی و حرکات کششی می توان از 
درد کمر نجات پیدا کرد.  امروزه تقریبا تمام افراد به نحوی از کمر 
درد رنج می برند و به همین دلیل مدام به پزشک مراجعه کرده و 
هزینه های زیادی بابت درمان پرداخت می کنند. کمردرد در افراد به 
دلایل مختلفی رخ می دهد که تشخیص آن به عهده پزشک است. 
اما این عارضه ممکن است به علت نشستن زیاد در پشت مانیتور، 
بلند کردن اجسام سنگین و یا در حین ورزش بروز کند. درصد 
بالایی از مبتلایان به دیسک کمر با درمان های غیر جراحی بهبود 
می یابند؛ برای مثال تمرینات کششی یکی از مهم ترین روش های 
خانگی و مفید برای درمان دیسک کمر است. در این بسته چند 

روش ساده برای درمان این عارضه به شما پیشنهاد می کنیم.
بدن خود را به سمت زمین بکشید

یک پای خود را به صورت کشیده رو به جلو و مستقیم روی یک جسم محکم بگذارید و سپس با دو دست خود در جهت پا به مدت یک 
دقیقه خم و راست شوید و بعد دوباره جهت پا را عوض کنید. این کار باعث بهبود کمر درد شما خواهد شد. فقط حواستان باشد که در 

این روش باید پاشنه شما روی جسم قرار بگیرد و پنجه ها رو به بالا باشد.
شنا سوئدی

یکی دیگر از مهم ترین روش ها و تکنیک های موثر در جهت بهبود درد کمر این است که دو زانو و کف دو دست خود را روی زمین 
قرار دهید و مانند شناسوئدی به مدت یک دقیقه بالا و پایین بروید در این حالت سر باید بالاتر از کمر قرار بگیرد و کمر صاف باشد.

روی زمین دراز بکشید
روی زمین بخوابید تا کمر شما کاملا کف زمین را احساس کند؛ سپس زانو های خود را خم کنید و کف پای خود را روی زمین بگذارید 

و دستانتان را زیر سر قرار دهید. بعد به آرامی کمر خود را به مدت یک دقیقه بالا و پایین ببرید تا شاهد بهبود درد کمر خود باشید.
پهلو بزنید

به روی پهلوی سمت راست خود دراز بکشید و سپس دست راستتان را روی زمین بگذارید و به مدت یک دقیقه تمام جسم خود را به 
سمت بالا هدایت کنید و دوباره جهت خود را عوض کرده و به با همان زمان ذکر شده، حرکات را تکرار کنید.

نجات از کمردرد با چند روش درمانی خانگی توصیه هایی برای استفاده از کرسی
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آیت الله سبحانی دربیست و یکمین همایش کتاب سال حوزه: 

بسیاری ازقلم های فضای مجازی
 سعادت آفرین نیستند

آیت الله جعفر سبحانی ازمراجع تقلید با بیان اینکه هر قلمی قابل سوگند نیست گفت: 
بسیاری از قلم هایی که درفضای مجازی مشغول نگارش است سعادت آفرین نیستند بلکه 

سعادت زدا از جامعه هستند. 
وی روز پنجشنبه دربیست و یکمین همایش کتاب سال حوزه و سومین جشنواره مقالات 
علمی حوزه در سالن همایش های مدرسه دارالشفای قم، با اشاره به انتشار کتابی پیرامون نقد 
قرآن کریم درفضای مجازی اظهارداشت: نقدهای این کتاب هیچگونه مبنای علمی و مبنایی 

ندارد و با تقطیع برخی آثار علمی به دنبال شبهه افکنی میان جوانان است.
آیت الله سبحانی اظهار داشت: به دلیل اینکه اینترنت مستقل نداریم و تابع غرب هستیم 
هر چه می خواهند علیه شیعه و اسلام می گویند و نمی توان جلوی آن را گرفت که باید در این 
زمینه حرکتی جدی صورت گیرد. وی با بیان اینکه این شبهه ها اگر چه ضرر دارد ولی حرکت 
ایجاد می کند، اظهار داشت: دشمنان همواره موجب تکامل ما می شوند چرا که تلاش آنها 
موجب حرکت ما میشود ولی اگر ما اقدامی نکنیم ،موجب ضربه به اعتقادات جوانان خواهد 
شد. این مرجع تقلید گفت: وجود شبهه ها و مکتب های مادی فراوان در قرن های گذشته 
موجب شده   تا علما در پاسخ به این شبهه ها آثار متعدد علمی به نگارش درآوردند که موجب 
پویایی علوم اسلامی در قرن های مختلف شده است. وی تقدیر از علم و علما را ارزشمند 
دانست و گفت: وجود تمدن های مختلف در دنیا به واسطه قلم بوده است و این قلم است که 
این حقایق را نسل ها انتقال می دهد. این مرجع تقلید، با بیان اینکه درقرآن کریم حدود 3۹ 
قسم وجود دارد، افزود: رابطه بین این قسم ها تاکنون مطالعه نشده  و این نقیصه ای است که 

باید در پژوهش های علمی آینده مورد توجه طلاب و محققان علوم دینی باشد.
وی درادامه بااشاره به خدمات علمی اسلام گفت: مسلمانان درهمه عرصه ها از جمله ادب، 
نحو، صرف بیان معنا، ریاضیات، هندسه و علوم تجربی کار ها و آثار متعددی و گسترده ای 
داشته اند. آیت الله سبحانی با تاکید بر اینکه ائمه اطهار)ع( نسبت به کتابت علوم اهتمام 
و  اصحاب  توسط  کتاب  هزار  بیت)ع(، 1۰  اهل  ائمه  عصر  در  افزود:  اند،  داشته  ویژه ای 
شاگردان آن بزرگواران به نگارش درآمده است. این مرجع تقلید، ادامه داد: از قرن ششم 
ترجمه آثار مسلمانان توسط اروپا آغاز شد به همین دلیل بسیاری از نسخه های اصلی اسلامی 
در کشورهای غربی وجود دارد. وی توجه به گره گشایی از مشکل های جامعه از نظر علمی، 
اقتصادی و سیاسی توسط پژوهش های دینی را ضروری دانست و گفت: چاپ آثار برجسته 

علمی حوزویان باید مورد توجه مدیریت حوزه علمیه باشد.
این مرجع تقلید، اظهار داشت: متاسفانه آثار شیعه را دشمنان در قرون گذشته از بین 
بردهاند و این موجب شده است تا امروز این تصور وجود داشته باشد که مبنای علوم مختلف 

غربی است و این در حالی است که مبانی اولیه تمام علوم اسلامی است.
وی گفت: برخی پژوهش های علمی طلاب و پژوهشگران حوزه علمیه بسیار ابتکاری و 

جدید هستند که باید بر روی این آثار برای معرفی به جامعه علمی کشور سرمایه گذاری شود.
 

مدیر حوزه های علمیه کشور :

تحقیق دینی نباید مبتنی بر معادلات مادی باشد
مدیر حوزه های علمیه کشور گفت: تحقیق دینی نباید مبتنی بر معادلات مادی باشد، چراکه 
درون مایه اخلاص و بدون هیچ چشم داشت مادی، موجب تعمیق و اثربخشی پژوهش های 

حوزه های علمیه شده است. 
آیت الله علیرضا اعرافی روز پنجشنبه در بیست و یکمین همایش کتاب سال حوزه و سومین 
جشنواره مقالات علمی حوزه در سالن همایش های مدرسه دارالشفای قم، افزود: اخلاص 
به عنوان درون مایه و یکی از ویژگی های مشترک پژوهش های دینی در آثار بزرگان حوزه علمیه 

است و این موجب شده تا برخی آثار علمای بزرگ حوزه برای قرن ها ماندگار و اثرگذار باشد.
وی گفت: پژوهش، حوزه بسیار مهمی است ولی هنگامی که پژوهش در قلمرو معارف الهی 

و مبتنی بر استنباط  اندیشه های دینی است از اهمیت بیشتری برخوردار می شود.
وی افزود: روش شناسی درست و اخلاق متناسب با حوزه پژوهش دو عنصر و رکنی است تا 

این پژوهش گره گشای بشریت و در راستای ارتقای جایگاه انسان باشد.
اعرافی ادامه داد: پژوهش هنگامی که در خدمت معارف الهی و تولید اندیشه دینی و نظریه 
اسلامی قرا گیرد حساسیت آن مضاعف می شود، چراکه در پژوهش دینی به دنبال نسبت 
دادن خروجی علمی به صاحب شریعت هستیم. وی اظهار داشت: تحقیق در علوم تجربی 
اقدامی ارزشمند است و ازنظر دینی تمام این پژوهش ها در راستای کمک به بشریت می باشد، 
ولی پژوهش در عالم تشریع از حساسیت و دشواری بیشتری مواجه است. وی افزود: اهمیت 
تحقیقات دینی به دلیل انتساب به صاحب شریعت و همچنین طرح موضوعی که باسعادت 
ابدی بشریت گره خورده است، می باشد و باید محقق دینی در این پژوهش ها بسیار دقت 
کنند. امام جمعه قم بابیان این که یک اشتباه پژوهشی و علمی می تواند منجربه گمراهی شود 
و یا یک کار علمی صحیح می توان حیات جامعه بشری به سمت کمال را رقم بزند، گفت: در 
تحقیقات دینی، هم روش کار باید بسیار دقیق و درست بوده و هم با تعهد، تیزبینی و شناخت 
صحیح از مبانی دینی همراه باشد. وی گفت: حساسیت پژوهش در حوزه علوم دینی به قدری 
زیاد است که این موجب شده تا بسیاری از بزرگان حوزه علمیه سال ها از عمر خود را صرف 
مطالعه دقیق و تفکر عمیق به منظور خلق آثار علمی سترگ کنند. اعرافی توجه به روش های 
اصیل و دقیق حوزه های علمیه و همچنین روش های جدید و ابتکاری پیرامون تحقیقات در 
حوزه علوم دینی را مورد تاکید قرار داد و افزود: سنت مباحثه و گفت وگوی علمی میان استاد 
و شاگرد، تقریرات دروس، تعلیقه نویسی و حاشیه نویسی بر متون علمی و دینی و همچنین 
مذاکره علمی ازجمله سنت های اصیل علمی در حوزه علمیه است. وی گفت: حوزه های 
علمیه پس از انقلاب اسلامی وارد مباحث علمی جدیدی شده و دستاوردهای بسیار زیاد 
علمی نیز در این زمینه داشته است ولی باوجود حجم گسترده تولیدات علمی در حوزه های 

علمیه، همچنان کمبودهای زیادی در این زمینه وجود دارد.

در همایش کتاب سال حوزه صورت گرفت؛

تجلیل از سال ها تلاش علمی آیت الله خرازی 
در همایش کتاب سال حوزه از شخصیت علمی آیت الله سید محسن خرازی از اساتید 
برجسته حوزه علمیه قم به پاس یک عمر مجاهدت علمی، تهذیب نفس، تربیت شاگردان و 

تولید آثار علمی تقدیر شد.
مدیر حوزه های علمیه دراین همایش  با تجلیل از شخصیت علمی آیت الله سید محسن 
خرازی گفت: این عالم برجسته به عنوان شخصیتی متعالی دارای اخلاق و کرامت اخلاقی 
در تواضع و فروتنی، حسن خلق، تعامل جذاب با همگان از ایشان شخصیتی فرهیخته 
ایجاد کرده است. وی زهد و پرهیز از متامع دنیوی را از دیگر ابعاد شخصیتی آیت الله خرازی 
دانست و گفت: ایشان  فرزند عصر خود و عالم زمانه خود است و همواره پاسخگوی زمان 

خود بوده است.
وی، آیت الله خرازی از چهره های ممتاز اخلاقی درحوزه علمیه است، افزود: تقید به عبادت 

و تهجد و نماز جماعت از جمله ابعاد شخصیتی این عالم برجسته در حوزه عبادی است.
انقلاب  از  امام خمینی)ره( پیش و پس  با  انقلابی، همراهی  ادامه داد: روحیه  اعرافی 
اسلامی، ارتباط قوی با رهبر معظم انقلاب، وجود آثار علمی متعدد از جمله دیگر ابعاد 
شخصیتی آیت الله سید محسن خرازی است. مدیر حوزه های علمیه کشور، اظهار داشت: 
آیت الله خرازی از جمله معدود کسانی است که در حوزه علمیه موفق به نگارش تمام اصول 
شده اند که آثار ایشان موجب بی نیازی طلاب به مراجعه به کتاب های متعدد شده است. وی 
گفت: کتاب هفت جلدی »مکاسب محرمه« از جمله آثار برجسته این استاد مبرز حوزه علمیه 
است که به موضوعات جدید حوزه اقتصادی از منظر فقهی پاسخ گفته است. وی ادامه داد: 
هدف از تجلیل بزرگان و چهره های برجسته حوزه علمیه الگوگیری طلاب علوم دینی از ابعاد 
شخصیتی این بزرگان است. دبیر علمی بیست و یکمین همایش کتاب سال حوزه  نیزگفت: 
در طول بیست دوره گذشته 17 هزار کتاب و پایان نامه به دبیرخانه واصل شده  بود که در 
مجموع بیش از 18 هزار عنوان کتاب و پایان نامه درطول برگزاری کتاب سال حوزه در 21 دوره 
گذشته ارسال شده است.  حجت الاسلام والمسلمین ابوالقاسم مقیمی حاجی روز پنجشنبه 
درهمایش کتاب سال حوزه و سومین جشنواره مقالات علمی حوزه درسالن همایش های 
مدرسه دارالشفای قم، افزود: در بیست و یکمین همایش کتاب حوزه ۹33 اثر از کتاب و پایان 
نامه های سطح چهار حوزه در موضوع علوم انسانی و اسلامی مرتبط با دین ارسال شده است. 
مقیمی حاجی اظهار داشت: درمرحله اول آثار راه یافته به دبیرخانه با چهار هزار داوری و طبقه 
بندی آثار به 2۰ گروه مورد ارزیابی قرار گرفت که 16۹ اثر به مرحله نهایی راه یافت. در نهایت 
5۰ اثر کاندیدای برگزیده که از این تعداد پنج اثر به عنوان اثر برگزیده و برتر و 22 اثر  شایسته 
تقدیر شدند. وی ادامه داد: در سومین جشنواره مقالات علمی حوزه علمیه نیز  11۰ مقاله به 

دبیرخانه ارسال شده که 3 مقاله به عنوان رتبه های برتر انتخاب شدند.
 

رییس نظام  مهندسی کشاورزی استان قم:

فرایند صدور مجوزهای تولیدی دربخش 
کشاورزی قم کوتاه شد

رییس سازمان نظام  مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان قم گفت: در جریان بازنگری 
دستورالعمل ها و اصلاح فرایندها،  صدور پروانه و مجوزهای تولیدی دربخش کشاورزی استان 

به ویژه درحوزه دام، طیور و گلخانه با سهولت بیشتر و زمان کوتاه تری انجام می شود. 
عباس خرمی بیان کرد: تسهیل درصدور مجوز واحدهای تولیدی بخش کشاورزی گامی 
مهم برای بهبود فضای کسب وکار درسال رونق تولید است و بر همین اساس سازمان نظام  
مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی قم درسال جاری برای رونق دهی به تولید محصولات 
پروانه های  به صدور  و بخشنامه های مربوط  بازنگری دستورالعمل ها  به  کشاورزی نسبت 
بخش کشاورزی اقدام کرده است. وی افزود: دراین راستا این سازمان با حذف استعلامات 
غیرضروری ازجمله استعلام از ادارات برق،گاز، منابع طبیعی، مدیریت امور اراضی، میراث 
فرهنگی و محیط زیست، روند اخذ مجوزهای صادره را تسهیل و تسریع نموده است. وی ادامه 
داد: همچنین پرداخت تسهیلات به بهره برداران و پذیرش طرح های ارزیابی فنی و اقتصادی 
تهیه  شده توسط مشاوران دارای صلاحیت و رتبه بندی شده سازمان نظام مهندسی کشاورزی 
بدون نیاز به تهیه مجدد طرح توسط بانک طبق ابلاغ وزیر محترم جهاد کشاورزی صورت 
می گیرد. خرمی گفت:  از این رو فرایند صدور پروانه های تأسیس واحدهای تولیدی دام، طیور، 

شیلات،گلخانه و پرورش قارچ به طور متوسط از یک ماه به 15 روز کاهش  یافته است.
وی بیان کرد: درهمین رابطه از ابتدای سال جاری تعداد 281 فقره پروانه در بخش دام و 

طیور و 151فقره پروانه در بخش گلخانه و پرورش قارچ صادر و تمدید گردیده است.

اجتماعی

 استاندار قم اتمام پروژه های نیمه تمام استان را مورد تأکید قرار داد و گفت: باید تمام 
عزممان را جزم کرده و با عبور از بخشی نگری بتوانیم برنامه های نیمه تمام را به اتمام 

رسانده و حداقل برخی پروژه های نیمه تمام را تعیین تکلیف کنیم.
بهرام سرمست روز چهارشنبه در جلسه شورای اداری قم بابیان  اینکه برنامه های دولت 
برخاسته از سیاست های کلی نظام جمهوری اسلامی است به همین دلیل باید همه خود 

را برای اجرای این برنامه ها ملزم دانسته و اهتمام به اجرای این برنامه ها داشته باشند.
سرمست، برنامه محوری را نیاز کنونی دستگاه های اجرایی استان دانست و گفت: 

مبنای ارزیابی عملکرد دستگاه ها، برنامه محوری و تحقق این برنامه هاست.
استاندار قم، تاکید کرد: برنامه ریزی عملیاتی بر اساس اولویت های تعریف شده و توجه 
به اسناد بالادستی کشور باید مبنای برنامه ریزی دستگاه های اجرایی استان در سال ۹۹ 
باشد. وی ادامه داد: باوجود حوادث مختلف در کشور، فضای کلی استان در یک سال 

گذشته با امنیت و آرامش طی شده که تحقق این مهم ناشی از همراهی مردم است.
در برخورد با مفاسد اقتصادی هیچ گونه محدودیتی وجود ندارد 

سرمست همچنین بابیان این که 75 درصد مصوبات اقتصاد مقاومتی و رونق تولید در 
استان محقق شده است افزود: این موضوع عملکرد قابل قبولی است ولی باید تلاش 

شود تا صد درصد این برنامه ها تحقق یابد.
وی تاکید کرد: تکمیل طرح های نیمه تمام، تعیین تکلیف طرح هایی که توان تکمیل 
آن توسط دولت وجود ندارد و پاسخگویی به مردم در این موارد ازجمله موضوع هایی است 
که باید موردتوجه باشد. استاندار قم اظهار داشت: در برخورد با مفاسد اقتصادی در هر 

شکل آن هیچ گونه محدودیتی در استان وجود ندارد.
حفظ وحدت ملی در انتخابات پیش رو موردتوجه باشد

استاندار قم دربخش دیگری از سخنان خود بابیان این که سرمایه اجتماعی که به برکت 
خون شهدا ایجادشده است باید برای تقویت نظام استفاده شود، گفت: تقویت پیوند 
میان مردم و نظام و بسط وحدت و همدلی ملی باید در انتخابات و مناسبت های پیشرو 

موردتوجه باشد. 
سرمست ، وحدت ملی را رمز پیروزی بر توطئه دشمنان دانست و افزود: در شرایط 
کنونی که با انواع تحریم ها مواجه هستیم و کشورهای اطراف ایران گرفتار ناامنی هستند، 

حفظ وحدت ملی بیش از هر زمانی ضروری است.
وی تاکید کرد: استفاده ابزاری و بهره برداری سیاسی از مناسبت های ملی، ظلم و 
جفاست و اگر تریبونی در دست داریم باید از آن برای تحکیم وحدت ملی استفاده کنیم.

سرمست بابیان این که مردم از مسئولان همواره جلوتر بوده اند گفت: هر فکر و ایده ای 
که بخواهد حضور مردم در انتخابات را کمرنگ کند، با اهداف و آرمان های نظام همخوانی 

ندارد، چراکه سرمایه واقعی کشور، مردم بوده اند.
استاندار قم گفت: باوجود دستاوردهای مهم نیروهای مسلح جمهوری اسلامی، آنچه 

اقتدار ملی کشور را رقم زده، سرمایه عظیم ملی بوده است.
برخورد با تخلف های انتخاباتی به ویژه تخلف نامزدها 

وی با تاکید بر برخورد پیشگیرانه با متخلفان انتخاباتی گفت: برخورد با تخلف های 
انتخاباتی به ویژه تخلف نامزدها باید مورد تاکید قرار گیرد.

وی همچنین استفاده از ظرفیت های مردمی را ضروری دانست و گفت: اخلاص و تعلق 
نداشتن به ثروت و قدرت رمز و راز محبوبیت شهید سردار سلیمانی است و این موجب شد 
تا خداوند به این شهید بزرگوار عزت داده و شهادت ایشان نیز وحدت و اقتدار ملی را برای 

ملت ایران به ارمغان آورد.
سرمست، تشییع باشکوه پیکر سردار سلیمانی را نعمتی بزرگ برای وحدت ایران 
اسلامی دانست و گفت: باید این وحدت ایجادشده در کشور حفظ شود و استمرار یابد و 

در این راستا مسئولان از فرصت مسئولیت برای خدمت به مردم استفاده کنند.
استاندار قم با تجلیل از حضور باشکوه مردم قم در تشییع پیکر سردار شهید سلیمانی 
در این شهر، ادامه داد: همدلی مناسبی میان ارکان مدیریت استان وجود دارد و این 

همدلی نعمت و فرصتی بزرگ برای خدمت بیشتر به مردم فراهم کرده است.
وی با اشاره به دیدار مردم قم با رهبر معظم انقلاب به مناسب قیام 1۹ دی نیز گفت: 
رهنمودهای معظم له باید سرلوحه تمام مدیران اجرایی استان باشد و بازخوانی و اجرای 

این رهنمودها مورد تاکید است.
انقلاب جایگاه ویژه ای در  از منظر رهبر معظم  این استان  ادامه داد:  استاندار قم 
عرصه های مختلف دارد که باید این مولفه ها حفظ و تقویت شود. سرمست بابیان این که 
رمز پایداری نظام اسلامی؛ مردمی بودن و همچنین ایمان، اعتقاد و اخلاص است، 
افزود: قم مهد علم و اجتهاد و فقاهت است و بزرگان این نظام برخاسته از مکتب قم 

هستند که باید حفظ این مولفه در تمام برنامه ریزی های استان موردتوجه باشد.
رئیس کل دادگستری استان قم  تاکید کرد

برخورد شدید با تخلفات انتخاباتی 
 رئیس کل دادگستری استان قم نیز در این جلسه از تشکیل ستاد پیشگیری از تخلفات 
انتخاباتی در قم خبر داد و گفت: با تخلفات انتخاباتی و استفاده از اموال عمومی در 

انتخابات به شدت برخورد می شود.
حجت الاسلام علی مظفریاظهار داشت: سیاه نمایی علیه نظام، سو استفاده از امکانات 
و جایگاه ها به نفع نامزدها، استفاده ابزاری از برخی فرقه ها، وعده های غیر واقعی و 
تخریب نامزدها از جمله اقدام های خلاف قانون در ایام انتخابات است که باید به شدت با 
این تخلفات برخورد شود هم چنین بهره گیری از اموال عمومی در انتخابات پیش رو خط 

قرمز ستاد انتخابات استان خواهد بود.
وی با اشاره به سرعت عمل در تشکیل پرونده های تخلفات انتخاباتی، بیان کرد: در 
صورت مشاهده هرگونه تخلف انتخاباتی، پرونده ای در ستاد انتخاباتی استان تشکیل و 
به سرعت نسبت به بررسی این پرونده ها اقدام لازم انجام می شود و به بعد از آن موکول 

نخواهد شد و شاید قبل از پایان انتخابات نتایج این پرونده های تخلف اعلام شود.
آغاز تحول در دستگاه قضائی و کاهش زمان رسیدگی ها

رئیس دادگستری استان قم با اشاره به تحول در دستگاه قضائی بعد از روی کار آمدن 
رئیس جدید دستگاه قضا، گفت: در سند تحول قوه قضائیه بر مشکلات مبتلابه قضائی 
که در سال های گذشته به آن بی توجهی و موجب نارضایتی مردم گردیده، توجه جدی 
شده است و حل و فضل خصومت ها و هم چنین رسیدگی به موقع به دعاوی مردم و 
برخورد با مظاهر مختلف فساد از جمله اقتصادی از جمله محورهای مهم سند تحول 
اقتصادی است. وی بیان کرد: ساماندهی سازمان قضائی به منظور استفاده بهینه از 
نیروهای باتجربه دستگاه قضائی و هم چنین افزوده شدن شعبه های قضائی ازجمله 
اقدام هایی است که در راستای اجرای این طرح طی ماه های گذشته اجرایی شده است.
حجت الاسلام مظفری در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به لزوم بهره گیری از 
اعتبار اسناد رسمی در معاملات، افزود: اعتباربخشی به اسناد رسمی یکی از محورهای 
مهم سند تحول است و معاملات با اسناد عادی در کشور به ویژه استان قم به شدت رشد 

یافته است و این موجب شده تا مشکلات بسیاری برای مردم ایجاد شود.
با پروژه های ساختمانی، اظهار داشت: پروژه  با اشاره به چالش جدی استان  وی 
ساختمانی بزرگی در استان با 13۰ واحد بدون داشتن حداقل مدارک با کم ترین مزاحمت 
و نظارت ساخته و این واحدها به یک هزار و 2۰۰ نفر فروخته شد که چالش های جدی 
برای استان ایجاد شده است. رئیس کل دادگستری قم ادامه داد: اجرای سند تحول قوه 
قضائیه به طور قطع موجب رضایتمندی مردم می شود و طولانی بودن زمان دادرسی 
ازجمله چالش های مهم دستگاه قضائی است به همین دلیل یکی از محورهای مهم 

تحول قوه قضائیه رسیدگی به موقع با کاهش زمان دادرسی است.
مفسدان اقتصادی در تیررس دستگاه قضائی

وی برخورد با مفاسد به ویژه مفاسد اقتصادی را از جمله اولویت های دستگاه قضائی 
دانست و گفت: با هوشیاری سازمان ها و نهادها، همکاری برای معرفی مفاسد اقتصادی، 
اجرای تکالیف قانونی دستگاه های مختلف و هم چنین توجه جدی به اجرای قانون و 

نظارت موجب می شود شاهد هیچ گونه فسادی در دستگاه های استان نباشیم.
حجت الاسلام مظفری ادامه داد: غفلت هایی در سازمان ها ایجاد می شود و افراد از 
بستر آن سازمان برای تضییع حقوق بیت المال استفاده می کنند ولی مدیران سازمان ها 

به جای برخورد با این تخلفات، تنها به نوشتن نامه به دستگاه قضائی اکتفا می کنند.
وی با اشاره به لزوم بهره گیری از زندگانی و سیره شهید سردار سلیمانی، گفت: تنها 
نام گذاری معابر و اماکن به نام سردار شهید سلیمانی کافی نیست بلکه باید راه این شهید 

که همان خدمت مخلصانه به مردم است سرلوحه تمام مسئولان کشور و استان باشد.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم: 
توجه به اصل بی طرفی در انتخابات قم ضروری است

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم نیز در این جلسه توجه به اصل 
شائبه  موجب  که  اقدامی  هر  از  گفت:  و  دانست  ضروری  را  انتخابات  در  بی طرفی 
سوءاستفاده از منابع و امکانات عمومی و دولتی به نفع یا به ضرر نامزدها باشد، باید 

اجتناب شود. 
"بیژن سلیمان پور" اظهار داشت: مردم ایران اسلامی بار دیگر با حضور گسترده در 
راهپیمایی 22 بهمن و انتخابات مجلس شورای اسلامی، حماسه ای بزرگ را رقم زده و 

مانع از تحقق خیال خام دشمن در ایجاد فاصله میان مردم و نظام می شوند.
و  برنامه ریزی جامع، پشتیبانی لازم  تمهیدات مقتضی،  و  تدابیر  اتخاذ  وی گفت: 
همچنین استفاده از تمامی ظرفیت های استان ازجمله ضرورت های تحقق مشارکت 
حداکثری در انتخابات است. وی با تاکید بر ضرورت تعامل با ستاد انتخابات استان گفت: 
وزارت کشور به تنهایی نمی تواند انتخابات را برگزار کند به همین دلیل بر اساس قانون، 
تمام دستگاه های اجرایی با رعایت صرفه جویی و هزینه های شفاف و همچنین استفاده از 

ظرفیت های مردمی باید در این زمینه موردتوجه قرار گیرند.
وی بابیان این که نظام مقدس جمهوری اسلامی بیش از هر دوره ای در اوج اقتدار، 
عظمت و سربلندی قرار دارد گفت: ایران از منظر تاریخی در هیچ دوره ای به این حد از 
اقتدار نبوده است که این ثمره خون پاک شهدا، حضور مردم درصحنه و رهبری حکیمانه 
رهبر معظم انقلاب است. معاون استاندار قم اضافه کرد: ابتکار عمل جمهوری اسلامی 
در موازنه قدرت در منطقه و جهان موجب شده تا دشمنان اسلام این موضوع را برنتافته 
و به دنبال برنامه ریزی برای ضربه به ایران اسلامی باشند. وی تاکید کرد: اصرار بر تامین 
منافع ملی، اقتدار نیروهای مسلح و سرافرازی اسلام و ایران موضوع هایی است که 
دشمن آن ها را تحمل نکرده و بر دشمنی خود با ایران اسلامی می افزاید که این موضوع 

نیاز به هوشیاری، حفظ انسجام و اقتدار و تکیه بر پشتوانه های معنوی نظام دارد.
سلیمان پور، آینده انقلاب اسلامی را درخشان دانست و ادامه داد: مشارکت حداکثری 

مردم در انتخابات ضرورتی اجتناب ناپذیر در شرایط کنونی کشور و منطقه است.
 معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم:

 تکریم ارباب رجوع جدی تر گرفته شود
 معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم نیز در این جلسه  طی سخنانی، ایجاد 
گفت:  و  دانست  استان  مدیریت  اولویت  جمله  از  را  رجوع  ارباب  میان  رضایتمندی 
اختصاص یک روز برای دیدار مدیران ادارات با مردم باید اولویت دستگاه های استان قرار 

گرفته و نسبت به تکریم ارباب رجوع اهتمام ویژه ای در ادارات قم صورت گیرد.
"محمدرضا گروسی" با اشاره به اجرای برنامه جامع اصلاح نظام اداری در کشور و 
استان گفت: اجرای گام دوم این برنامه شامل ساختاری اداری، اهتمام ویژه به ایجاد 
میز خدمت حضوری و الکترونیکی، پیگیری برای تبدیل وضعیت نیروهای قراردادی به 

پیمانی از جمله موضوعاتی است که باید ادارات مختلف سهم خود را ایفا کنند.
گروسی ادامه داد: مدیریت بهینه مصرف انرژی به ویژه مصرف گاز گفت: با توجه به 
آغاز فصل سرما در کشور، دستگاه های استان ملزم به کاهش مصرف گاز در ادارات قم و 
مدیریت دمای ادارت هستند. وی اظهار داشت: تعیین تکلیف نیروهای مازاد، شناسایی 
پست های بدون تصدی و همچنین تبدیل وضعیت نیروهای قراردادی به پیمانی از جمله 

اقدام هایی است که باید ادارات قم به آن توجه جدی داشته باشند.
معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم، با اشاره به  توزیع سهمیه استخدامی میان 
وزارتخانه ها و دستگاه های مربوطه گفت: مدیران دستگاه های اجرایی استان نسبت به 

اخذ و گرفتن سهمیه بیشتر تلاش مضاعفی انجام دهند.
وی با اشاره به شهادت حضرت زهرا)س( و ورود زائران گسترده به این استان در روزهای 
آینده گفت: تمام دستگاه های استان باید تمهیدات لازم برای پذیرایی و اسکان مناسب 

زائران کریمه اهل بیت)ع( از سراسر کشور در این ایام را فراهم کنند.
گروسی با تاکید بر ضرورت برگزاری باشکوه ایام الله دهه فجر، گفت: راهپیمایی 22 
بهمن و ایام الله دهه فجر امسال باید باشکوهتر از سال های گذشته برگزار شود و برنامه 

های ویژه سالروز پیروزی انقلاب اسلامی در قم شاخص و برجسته باشد.
معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم، ادامه داد: دیدار با خانواده شهدا به ویژه 
شهدای جامعه هدف دستگاه های مختلف با هماهنگی بنیاد شهید و امور ایثارگران باید 

در اولویت دستگاه های استان در دهه فجر باشد.
مدیرعامل شرکت گازاستان قم:

بهینه سازی مصرف گاز در قم ضروری است
مدیرعامل شرکت گازاستان قم نیز در این جلسه گفت: با توجه به سرمای هوا و افزایش 
چشمگیر مصرف گاز در کشور و استان، توجه همشهریان برای مصرف بهینه گاز ضروری 

است. 
علیرضا نصیری افزود: مصرف گاز روز گذشته در کشور 8۰۰ میلیون مترمکعب و سهم 
قم 12.5 میلیون مترمکعب بود، ضمن این که در سال بیش از 2 میلیارد مترمکعب گاز 

در قم مصرف می شود.
از  استان  گاز  گفت:  است،  گاز  اصلی  خط  چهار  مسیر  در  قم  این که  بابیان  وی 
انشعاب های مختلف تامین و این موجب شده تا در صورت قطع یک مسیر، تامین آن 

با مشکلی مواجه نشود.
نصیری بابیان این که 42۰ هزار مشترک گاز در استان قم وجود دارد تصریح کرد: 
ضریب نفوذ گاز در بخش شهری با ۹۹.5 درصد و این ضریب در روستاهای استان ۹4 
درصد است، به گونه ای که از 161 روستای قابل گازکشی در استان 136 روستا از نعمت 

گاز برخوردار است.
مدیرعامل شرکت گاز قم، اظهار داشت: امسال گازرسانی به دهستان قاهان به عنوان 
یکی از طرح های سخت شرکت گاز به بهره برداری رسید که با اجرای این طرح  2۰ روستا 

آماده گازرسانی و 12 روستا نیز اشتراک پذیر شده اند.
وی افزود: با اجرای گازرسانی به 6 روستای باقی مانده قم تا ماه های ابتدایی سال ۹۹، 

قم به اولین استان سبز کشور تبدیل خواهد شد.
وی با اشاره به این که توسعه غیرمجاز گاز در ادارات و مجموعه های مصرف کننده 
بسیار خطرناک است گفت: توسعه غیرمجاز متاسفانه در برخی ادارات صورت گرفته که 
درخواست داریم برای اصلاح این موضوع پیش از هرگونه حادثه اقدام لازم صورت گیرد.

وی ادامه داد: سه هزار و 876 کیلومتر شبکه تغذیه و توزیع گاز، نصب 174 هزار علمک 
گاز، 168 ایستگاه تقلیل فشار گاز، 38 جایگاه سی ان جی و همچنین ایجاد جایگاه های 

گاز در همه محورهای مواصلاتی استان ازجمله خدمات و ظرفیت های گاز در قم است.
نصیری با تاکید بر این که هیچ مشکلی برای تامین گاز واحدهای خانگی و صنعتی 
در استان وجود ندارد گفت: گاز 3 هزار و 4۰۰ مشترک صنعتی در شهرک های صنعتی 

هم اکنون تامین شده است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

کاهش مصرف شیر اثرات مخربی بر کودکان و زنان دارد
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در این جلسه با بیان اینکه کاهش مصرف شیر 
اثرات مخربی بر کودکان و زنان دارد، گفت: عده ای عامدانه به دنبال حذف این ماده 

ارزشمند از سبد غذایی خانواده های ایرانی هستند.
محمدرضا قدیر ظهر چهارشنبه در چهارمین جلسه شورای اداری استان قم که در 
سالن کرامت استانداری قم برگزار شد، اظهار داشت: شایعات اخیر باعث تشویش اذهان 
عموم جامعه نسبت به شیر شده است و متأسفانه این شایعه موجب پایین آمدن سرانه 
مصرف شیر در کشور شده در حالی که استاندارد افلاتوکسین در شیر ایران معادل اروپا 

و اطمینان بخش است.
وی افزود: کاهش سرانه مصرف شیر باعث رشد پوکی استخوان در بین مردم به ویژه 
زنان و کودکان خواهد شد و به دنبال ضربه زدن به صنعت شیر و حذف این ماده ارزشمند 
از سبد غذایی خانوارهای ایران است که این موضوع خطرهای جدی برای سلامت کشور 

به همراه خواهد داشت و به صنایع شیر و تولید ملی هم ضربه می زند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: مصاحبه ای در شبکه سه سیما پخش شده 
است که کارشناس دعوت شده در آن بدون داشتن اطلاعات به روز و تحقیقاتی از صنعت 
غذایی و با استناد به پایان نامه ای متعلق به 2۰ سال پیش، حرف هایی غیر مستند و 
غیرعلمی ارائه داده است. وی با بیان اینکه احتمال آلودگی شیر به افلاتوکسین امری 
غیرقابل اجتناب در دنیا است، گفت: استانداردهای سخت گیرانه ای در کشور پیرامون 

این موضوع وجود دارد به همین دلیل هیچ گونه نگرانی وجود ندارد.
قدیر ادامه داد: دقت در واردات خوراک دام در سال های اخیر موجب شده تا محتوای 
افلاتوکسین در شیر کشور کاهش بسیار چشمگیری یابد و صنعت لبنی کشور یکی از 

صنایع پیش رو و مطرح در منطقه و جهان است.
وی بیان کرد: عده ای عامدانه به دنبال ضربه زدن به صنعت شیر و حذف این ماده 
ارزشمند از سبد غذایی خانوارهای ایران هستند که این موضوع خطرهای جدی برای 

سلامت کشور به همراه خواهد داشت و به صنایع شیر و تولید ملی هم ضربه می زند.
صداوسیما باید در انتخابات کارشناس دقت لازم را به کار ببرد

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: سرانه مصرف سالانه شیر کشور کمتر از 7۰ لیتر 
است که این معادل مصرف نیم لیوان در روز است و این در حالی است که این میزان در 
اروپا 2 لیوان در روز است که میزان مصرف شیر در کشور بسیار پایین و نگران کننده است 

و با توجه به این شایعات مصرف شیر کمتر هم شده است.
قدیر در ادامه افزود: دامن زدن به این مطالب کذب موجب تضعیف صنعت لبنی کشور 
شده و اطلاع رسانی های صورت گرفته تاکنون تنها 3۰ درصد از تخریب صورت گرفته 
در افکار عمومی را ترمیم کرده است؛ صداوسیما باید در انتخابات کارشناس دقت لازم 

را به کار ببرد.

استاندار در جلسه شورای اداری قم: 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم؛پروژه های نیمه تمام هرچه زودتر تعیین تکلیف شوند

تأمین زمین ۴۰۰۰ واحد مسکونی
 طرح اقدام ملی 

صبوری از تامین و واگذاری 3۹ قطعه زمین به بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با ظرفیت 
تولید4۰۰۰ واحد مسکونی در قم و چهار قطعه زمین برای 4۰۰ واحد در شهر های دیگر 

استان خبر داد. 
حسن صبوری مدیرکل راه و شهرسازی استان قم با اعلام این خبرگفت: طرح اقدام ملی 
تولید مسکن شامل هفت ریز طرح، یعنی واگذاری زمین به صورت اجاره، فروش اقساطی 5 
ساله زمین، تامین مسکن اقشار هدف از جمله ایثارگران و خانواده دارای دو معلول، پرداخت 
تسهیلات بافت فرسوده، پرداخت تسهیلات صندوق یکم، واگذاری زمین با تغییر کاربری در 

قالب تفاهم نامه های وزارت متبوع و تکمیل واحد های نیمه تمام است.
صبوری افزود: مکانیابی اراضی دولتی برای تخصیص به طرح اقدام ملی )4۰۰۰ واحد 
مسکونی در قالب 53 هکتار زمین دولتی(، عقد تفاهم نامه با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
استان قم برای طراحی، اخذ پروانه، آماده سازی و اجرای طرح، تشکیل کمیته فنی طرح های 
معماری و بررسی و تایید طرح های تهیه شده، تصویب تغییرات طرح ها درکمیسیون ماده 5 

استان و... از جمله آخرین اقدامات اجرایی در طرح اقدام ملی مسکن استان قم است.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم تصریح کرد: در شهرک پردیسان قم، 3۹ قطعه زمین 
برای تولید 4۰۰۰ واحد مسکونی، در شهر جعفریه یک قطعه زمین برای تولید 167 واحد، 
در شهر دستجرد یک قطعه زمین برای تولید 2۹ واحد، در شهر قنوات یک قطعه زمین برای 
تولید 135 واحد و در شهر کهک یک قطعه زمین برای احداث و تولید 6۹ واحد مسکونی 
اختصاص یافته است. صبوری عنوان کرد:به گفته مدیرکل راه و شهرسازی استان قم، برای 
تأمین 13هزار واحد مسکونی طرح اقدام ملی تأمین مسکن، الحاق 133هکتار از اراضی 
آیت الله بروجردی )ره( ضروری است. مدیرکل راه و شهرسازی استان قم با اشاره به انجام 
مرحله اول ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن در استان قم، در خصوص زمان مرحله دوم این 
ثبت نام توضیح داد: زمان دقیق ثبت نام مرحله دوم از سوی وزارت راه و شهرسازی اعلام 
می شود، ولی با این حال گمانه زنی ها و اعلام آمادگی برای انجام این ثبت نام در بهمن ماه 
صورت گرفته است. صبوری افزود: در این مرحله پالایش اولیه انجام می شود و براساس آن 
تعدادی از ثبت نام شدگان فاقد شرایط حذف خواهند شد و افرادی که در مرحله اول ثبت 
نام ننموده اند می توانند ثبت نام تکمیلی را انجام دهند. مدیرکل راه و شهرسازی استان 
قم در پایان یادآورشد: به محض اعلام زمان ثبت نام مرحله دوم طرح اقدام ملی از سوی 
وزارت متبوع، این امر توسط روابط عمومی این دستگاه و رسانه های جمعی به سمع و نظر 

شهروندان خواهد رسید.

مدیرکل راه وشهرسازی استان اصفهان در سفر به شهرستان آران وبیدگل مطرح کرد

تشریك مساعی و همکاری بین دستگاهها 
عامل پیشرفت پروژه ها

مدیرکل راه وشهرسازی استان اصفهان گفت : مهمترین معضل در عدم پیشرفت پروژه ها 
طبق برنامه، بحث عدم تامین و تخصیص منابع مالی است که به امروز و دیروز بر نمی گردد و 
باید با تشریك مساعی و همکاری بین دستگاهها در شهرستان و با کمك شهرداری ها بتوان 

بخش عمده ای از این مسائل را مرتفع نمود .
علیرضا قاری قرآن با همراهی معاونین این اداره کل در حوزه های مهندسی و ساخت راهها، 
معماری و شهرسازی، املاك و حقوقی ، توسعه مدیریت و منابع و مسکن و بازآفرینی شهری 
به شهرستان آران و بیدگل سفر داشت و ضمن بازدید از پروژه ها و مشاهده روند اجرای آنها در 
نشستی که جهت رسیدگی به مسائل و مشکلات شهرستان در حوزه راه وشهرسازی با حضور 

فرماندار و تنی چند از مسئولین برگزار شد، شرکت کرد.
مدیرکل راه وشهرسازی استان هدف از حضور خود در شهرستانها را مرور مسائل و مشکلات 
شهرستان و پیگیری جهت رفع این مشکلات عنوان کرد و گفت: مردم ما مستحق بهترین ها 
هستند و تمامی پروژه هایی که در این شهرستان مشمول زمان شده باید اولویت بندی شده 

و مرتفع گردد تا نتیجه آن به مردم برگردد.  
مدیرکل راه وشهرسازی با توجه به مشکلات مطرح شده در جهت روند اجرای پروژه ها و 
وجود پروژه های نیمه تمام در شهرستان که مشمول زمان شده گفت:  مهمترین معضل در 
عدم پیشرفت پروژه ها طبق برنامه، بحث عدم تامین و تخصیص منابع مالی است که به امروز 
و دیروز بر نمی گردد و باید با تشریك مساعی و همکاری بین دستگاهها در شهرستان و با 
کمك شهرداری ها بتوان بخش عمده ای از این مسائل را مرتفع نمود . وی افزود: قطعا منابع 
و ظرفیت هایی در شهرستان وجود دارد که باید در راستای مباحث خود مجموعه شهرستان 
استفاده گردد و سعی شود تا قبل از انجام و تعریف هر پروژه، منابع آن مشخص تا با مشکل 

اعتبارات در آینده مواجه نشود.
این مقام مسئول به ادغام مسکن و راه و امتیازات این دو در کنار هم اشاره داشت و بیان 
نمود: استفاده از امکانات هر یك از این دو مقوله در راستای پیشرفت پروژه ها بسیار حائز 
اهمیت است و با بهره گیری از امکانات هر حوزه البته در راستای قوانین و ضوابط می توان در 

جهت به سرانجام رساندن پروژه های خود مجموعه استفاده نمود. 
گفت:  و  داشت  اشاره  شهرستان  در  مسکن  ساخت  ملی  اقدام  طرح  به  قرآن  قاری 
خوشبختانه در آران و بیدگل در مرحله اول 48۰ واحد سهمیه لحاظ گردیده که متقاضیان 
ثبت نام کرده اند و در شهر نوش آباد نیز با بهره گیری از واحدهای مسکن مهری که فاقد 
متقاضی بوده به تعداد 1۰۰ واحد، این واحدها در قالب طرح اقدام ملی و با استفاده از 

تسهیلات این طرح به متقاضیان واگذار می شود. 
وی اظهار داشت : سعی می شود تا در تمامی شهرها که دارای اراضی دولتی هستیم این 
طرح را اجرا نماییم و حتی زمین هایی که امکان الحاق به محدوده دارد را نیز مصوب تا مردم 
از مزایای این طرح جهت خانه دار شدن بهره مند شوند، لکن در برخی از شهرها زمین دولتی 
موجود نیست که لازم است طبق قانون، دستگاهها اراضی مازاد بر استفاده خود را به دولت 
بازگردانند تا در راستای این امکانات و برنامه ها و برای مجموعه خود شهرستان مورد استفاده 

قرار گیرند.

مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان  اعلام کرد 

رشد 1۰ برابری ارائه پیشنهادات 
در هشت سال اخیر

در بیستمین سال استقرار نظام پذیرش و بررسی پیشنهادها در شرکت آب وفاضلاب 
استان اصفهان عنوان شد : در سال ۹۰ حدود 35۰ پیشنهاد از سوی کارکنان ارائه شد در 
حالیکه این رقم در سال ۹7 به 3 هزار و 5۹4 پیشنهاد افزایش یافت که بیانگر رشد 1۰ برابری 

پیشنهادات از سوی کارکنان است.
مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان در این جشنواره گفت:در سالهای اخیر ارائه 
ایده ها و پیشنهادات سازنده از سوی کارکنان  یکی از عوامل موثر  درتوسعه و ارتقاءسطح 

خدمات به مشترکین در استان بوده است.
مهندس هاشم امینی با بیان اینکه در تابستان ۹7 شرکت آبفا استان اصفهان با کمبود 
4مترمکعب در تامین آب شرب مشترکین مواجه بود افزود: برخورداری شرکت آبفا استان 
اصفهان از نیروی انسانی متعهد و متخصص باعث شد که به رغم کمبود منابع ، آب شرب 

مشترکین در سال ۹7 به صورت پایدار تامین شد. 
مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان تعهد سازمانی را امری مهم در کسب موفقیت های 
شرکت برشمرد و خاطرنشان ساخت:همه فعالان صنعت درشرکت آبفا استان اصفهان از راس 
تا انتهای هرم  شرکت با تعهدی که نسبت به شرکت دارند گره گشای بسیاری از چالش ها 

هستند همین امر  موفقیت بسیاری را بهمراه داشته است 
مهندس هاشم امینی اعلام کرد: از بدو تاسیس شرکت آبفا استان اصفهان تا کنون مدیریت 
مشارکت در دستور کار قرار گرفته و کمتر کسی در این شرکت به صورت منفعل عمل می کند.

استخدام بیش از 70 نفر در شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان
بکار کارکنان  آغاز  آئین  در  استان اصفهان همچنین  و فاضلاب  مدیرعامل شرکت آب 
جدیدالاستخدام گفت:الگویی که باید سرلوحه کارهای خود قرار دهید فرهنگ خوب کار 

کردن است تا بدون وقفه شاهد خدمات رسانی مطلوب به مردم باشیم.
مهندس هاشم امینی خطاب به کارکنان جدید شرکت آبفا استان اصفهان  بیان کرد: باید 
بدانید فعالیت شما در شرکت آبفا تامین کننده خدمات حیاتی مانند آب شرب جمعیتی 
معادل 4 میلیون نفر است پس باید با تلاش شبانه روزی در صدد خدمات رسانی پایدار به 

مردم باشید. 
وی مسئولیت پذیری ،تعهد ،تعلق سازمانی ،خلاقیت ،نوع آوری ،پشتکار ،تخصص از جمله 
ویژگی های برشمرد که کارکنان جدید باید در انجام وظایف محوله آن را اعمال نمایند اظهار 
داشت: هم اکنون که توفیق سقایی نصیب شما گردید باید با تلاش و ارائه ایده های جدید 

زمینه های ارتقاء خدمت رسانی به مردم را در سطح استان مهیا نمائید.

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد

فعالیت ۳1۰ واحد مرغداری گوشتی در قم 
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: 31۰ واحد مرغداری 

گوشتی به ظرفیت پنج میلیون و 6۹۹هزار و 85۰ قطعه در این استان فعال است. 
علی اصغر همت اظهارداشت :علاوه بر ظرفیت خوب استان در بخش مرغ گوشتی، 175 
واحد مرغداری تخم گذار دارای پروانه صنعتی نیز به ظرفیت ۹میلیون و 7۹هزار و 13۰ قطعه 

در قم فعال است.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم عنوان کرد: این تعداد پروانه به 
همراه پروانه های تأسیس که درمجموع حدود 6۰۰ واحد پرورش طیور در استان را شامل 
می شود موجب شده که قم ازنظر پرورش طیور در سطح کشور،  جایگاه ویژه ای داشته باشد.

همت افزود: همچنین 77 واحد پولت تخم گذار که نقش مهمی در صنعت مرغداری دارد،  
به ظرفیت سه میلیون و ۹7۹هزار و 8۰ قطعه در این استان فعال می باشد.

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم بیان کرد:  در این راستا، به منظور 
کاهش آلودگی و ارتقای بهره وری منابع تولید، همه واحدهای تخم گذار و پولت استان که 
خواهان فعالیت هستند باید نسبت به اصلاح و ارتقای ساختار فنی و بهداشتی واحد خود 

اقدام کنند.
همت گفت: بر همین اساس رعایت اصول فنی و بهداشتی درزمینهٔ پرورش طیور در قم 
که از قطب های تولید تخم مرغ و پولت در کشور به شمار می آید، از اهمیت بسیار فراوانی 

برخوردار است.
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یک استاد دانشگاه مطرح کرد؛ 

ظرفیت ۲۴5 هزار میلیارد تومانی 
مالیات ستانی در کشور 

 یک استاد دانشگاه گفت: سازمان برنامه و بودجه رقمی به عنوان مجموع فرارهای 
مالیاتی و معافیت های بلا وجه مالیاتی محاسبه کرده که براساس آن 245 هزار میلیارد 
تومان در سال آینده ظرفیت مالیات ستانی وجود دارد اما مشروط به اینکه مقدمه قانونی 

این مالیات ستانی فراهم شود. 
 احسان خاندوزی درباره ظرفیت درآمدهای مالیاتی اظهار داشت: در حوزه اقتصاد 
مالیات ستانی با دو مفهوم مواجه هستیم. یکی به معنای ظرفیت مالیاتی است که بیان  
می کند به طور بالقوه چه میزان مودی مالیاتی و با چه حجمی از توان پرداخت مالیات 
وجود دارد. مفهوم دوم تمکین مالیاتی است به این معنا که تا چه حدی مودیان در 
پرداخت مالیات قانونی از قوانین موجود تمکین می کنند و حاضر هستند که مالیات را با 
شفافیت کامل بپردازند.     وی ادامه داد: ظرفیت مالیاتی ایران بیشتر از میزان درآمدهای 
مالیاتی محقق یافته است و این دولت به جهت ظرفیت مالیات ستانی با مشکل مواجه 
نیست و ارقامی بیش تر از 175 هزار میلیارد تومان ذکر شده در بودجه ۹۹ قابل وصول 
است. این استاد دانشگاه علامه گفت: مدیران و مسئولان سازمان برنامه معتقدند که 
میزان ظرفیت مالیاتی کشور می تواند حدود 1۰۰ هزار میلیارد تومان بیشتر از 145 
هزار میلیارد تومان درآمد مالیاتی امسال باشد. خاندوزی افزود: سازمان برنامه و بودجه 
رقمی به عنوان مجموع فرارهای مالیاتی و معافیت های بلا وجه مالیاتی محاسبه کرده 
که براساس آن 245 هزار میلیارد تومان در سال آینده ظرفیت مالیات ستانی وجود 
دارد اما مشروط به اینکه مقدمه قانونی این مالیات ستانی فراهم شود.  وی با بیان اینکه 
معافیت های بلاوجهی که در اقتصاد ایران وجود دارد قانونا از طریق اصلاحیه و ابلاغیه 
به قانون مالیاتی های مستقیم باید کاهش یابد، گفت: از سوی دیگر سازمان امور مالیاتی 
هم باید از ظرفیت ماده 16۹ مکرر قانون استفاده کند و با استفاده از سامانه جامع 
اطلاعات مودیان و تقاطع گیری داده های بانکی و مالی فرارهای مالیاتی را شناسایی  و 
به وصولی درآمدهای مالیاتی اضافه کند. این استاد دانشگاه علامه تاکید کرد: اگر این 
دو اتفاق بیفتند نه تنها تحقق عددی که در مالیات لایحه بودجه سال ۹۹ درج شده، دور 
از انتظار نیست بلکه کمتراز توان مالیات ستانی کشور هم است. خاندوزی اظهار داشت: 
با توجه شرایط تحریم های نفتی، کشور نیازمند شتاب در حرکت به سمت بودجه مالیات 

پایه است و این تحولات موجب می شود که فرار مایلاتی در سال آینده کاهش یابد.
 

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغ تخمگذار:

تخم مرغ مورد نیاز شب عید تامین است
 مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغ تخمگذار با تاکید بر این که تخم مرغ مورد نیاز کشور 
برای شب عید و ایام نوروز تامین است و کمبودی در این زمینه نخواهیم داشت، گفت: 
با توجه به روند خوب تولید و احتمال کاهش تقاضا در فصل بهار، نگرانی مازاد تولید را 

داریم که باید برای این مساله چاره ای اندیشیده شود. 
»رضا ترکاشوند« روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: ادامه این 
روند تولید موجب ایجاد مشکل مازاد تولید تخم مرغ برای فرودین ماه می شود. وی، 
علت مازاد تولید تخم مرغ را افزایش سن کشتار گله های مرغ تخم گذار دانست و  اضافه 
کرد: اکنون تولید تخم مرغ کشور ماهانه از مرز 88 هزارتن عبور کرده که ادامه این روند 
مازاد این محصول را برای فرودین ماه سال آتی در پی خواهد داشت. به گفته وی، طی 
ماه های گذشته به منظور تنظیم بازار، دوره نگهداری مرغ تخمگذار از ۹۰ هفته به 11۰ 
هفته افزایش یافت، تا ضرر کمتری متوجه تولیدکنندگان این محصول شود. مدیرعامل 
اتحادیه سراسری مرغداران تخمگذار قیمت هر کیلوگرم مرغ تخم گذار را بین چهار هزار 
تا پنج هزارتومان دانست تصریح کرد: گله های مرغ تخم گذار پس از دوره تولید، به 
منظور مصارف فراورده های صنعتی همچون سوسیس و کالباس و صنایع غذایی راهی 
کشتارگاه می شوند. وی افزود: اکنون  قیمت فعلی هر قطعه جوجه مرغ تخمگذار نیز 
برای تولیدکنندگان  بین 4 هزار تا 5 هزارتومان است. ترکاشوند گفت: با توجه به کاهش 
قیمت تخم مرغ درب مرغداری ها، قیمت منطقی هر شانه 3۰ تایی این محصول برای 
مصرف کنندگان حداکثر بین 18 تا 1۹ هزارتومان است. وی تصریح کرد: اکنون نرخ هر 
کیلوگرم تخم مرغ  درب واحدهای تولیدی کشور به طور میانگین بین هفت هزارو 5۰۰ 
تا هشت هزار و 4۰۰ تومان خریداری می شود بنابراین با توجه به هزینه حمل و نقل و 

شبکه توزیع باید با قیمت حداکثر 1۹ هزارتومان درب مغازه ها به فروش برسد.

معاون وزیر جهاد اعلام کرد

مردم نگران مرغ و گوشت برای
 شب عید نباشند

معاون امور دام وزیر جهاد کشاورزی گفت: مردم نگران مرغ و گوشت برای شب عید 
نباشند، زیرا تولیدکنندگان دام و طیور شب و روز مشغول تولید هستند.

مرتضی رضایی گفت: تولید تخم مرغ در کشور به یک میلیون تن، تولید گوشت مرغ 
2.5 میلیون تن و تولید گوشت قرمز به حدی مناسب شده که تولیدکنندگان برای فروش 

باید حمایت شوند؛ ضمن اینکه تولید شیر به 11 میلیون تن می رسد.
وی با بیان اینکه رشد جمعیت 1.2 درصد است، افزود: در عین حال رشد تولید 
کشاورزی سالانه 4 تا 6 درصد است و این از نظر تولید محصولات کشاورزی و غذایی 
اطمینان خاطری ایجاد می کند که مشکلی نیست. معاون امور دام وزیر جهاد کشاورزی 
همچنین از طرح بسته بندی گوشت قرمز در شهرهای بزرگ مانند تهران خبر داد و 
گفت:  هدف این است که واسطه ها حذف شوند و هر روز به تعداد مناسبی ذبح دام انجام 
تا گوشت مورد نیاز مردم تأمین شود و اگر کمبود گوشت احساس شد، از ذخایر شرکت 
پشتیبانی امور دام به بازار عرضه می کنیم.  رضایی گفت: توجه به تولید گوشت باعث 
شده 16۰ هزار گوساله پرواربندی شده، به تولید اضافه شوند و مشکلی از نظر گوشت 
قرمز نداشته باشیم. رضایی همچنین در مورد شایعات اخیر درباره سلامت شیر گفت: 
شیر و محصولات دامی ایران دارای یکی از سخت گیرانه ترین استانداردهای سلامتی 
است که برای شیر 1۰۰ نانو گرم به عنوان معیار است که این میزان در ایالات متحده 
آمریکا 5۰۰ نانوگرم است و در مورد هر نوع آلودگی حدمجازی تعریف شده که البته شیر 
تولیدی دامداری های ما زیر این معیار یعنی در حد 6۰ و 7۰ است و حتی در برخی موارد 
شیر عاری از آفلاتوکسین است. وی افزود: ممکن است در مورد برخی از دام های مریض 
یا دام هایی که از علوفه کپک زده استفاده کردند، آفلاتوکسین موجود باشد، اما به طور 
کلی شیر یک غذای فراسودمند و بسیار مفید است.  وی در مورد تولید ژل رویال گفت: 
زنبور غیر از محصول عسل، ژله رویال تولید می کند که برای پرورش ملکه زنبور عسل به 

کار می رود و بسیار مفید است و در واقع اکسیر جوانی به شمار می رود
  

سخنگوی صنعت برق خبرداد

پرداخت پاداش به مشترکان خوش مصرف 
برق و گاز

 سخنگوی صنعت برق از پرداخت پاداش توسط شرکت های برق و گاز به مشترکانی که 
نسبت به کاهش مصرف خود اقدام کنند، خبر داد. 

دکتر مصطفی رجبی مشهدی با بیان این که این اقدام توسط وزارتخانه های نفت و نیرو 
برای ترویج مصرف بهینه گاز و برق مشترکان صورت می گیرد، خاطرنشان کرد: طرح 
پرداخت پاداش خوش مصرفی به مشترکان به دلیل سرمای هوا و افزایش مصرف انرژی 
در کشور اجرایی می شود. رجبی مشهدی تاکید کرد که مشترکانی که نسبت به دوره 
مشابه سال قبل مصرف برق و گاز خود را کاهش دهند، مشمول پرداخت پاداش خوش 
مصرفی می شوند. وی گفت: این طرح بر اساس تجربه موفق همکاری مشترکان برق در 
تابستان سال جاری دنبال می شود و ابراز امیدواری کرد با توجه به برودت و سرمای هوا 
و نیاز به صرفه جویی در مصرف سوخت، مشترکان برق و گاز مشارکت فعالانه ای در این 
طرح داشته باشند. سخنگوی صنعت برق افزود: می توان با راهکارهای ساده استفاده 
بیشتر از نور طبیعی و خاموش کردن لامپ های اضافی و تنظیم وسایل گرمایشی در 
دمای آسایش و جلوگیری از هدررفت انرژی نسبت به کاهش مصرف انرژی در زمستان 

اقدام کرد.

 رییس مرکز توسعه فناوری و صنایع پیشرفته وزارت صمت گفت: با  انقلاب چهارم 
صنعتی، 65 درصد از مشاغل دچار تحول می شوند و از امروز باید برای تربیت نیروی 

شاغل در آن زمان برنامه ریزی کنیم. 
حسن آقا کثیری روز پنج شنبه در نخستین اجلاس سراسری انقلاب صنعتی چهارم 
در هزاره سوم در محل اتاق بازرگانی ایران، با بیان اینکه انقلاب های صنعتی با دلایل 
سیاسی، اقتصادی و اجتماعی شکل گرفته اند ، افزود: سه انقلاب صنعتی را پشت 

سرگذاشته ایم و اکنون در آستانه انقلاب چهارم هستیم.

وی اظهارداشت: مفهوم انقلاب صنعتی چهارم در سال 2۰۰6 مطرح شد که شامل 
مفاهیم ارتباطات، حمل و نقل، سلامت، تغذیه و انرژی می شود.

آقا کثیری با اشاره به اینکه برخی تحولات تکنولوژیک امروزی را بخشی از انقلاب 
سوم صنعتی می دانند، گفت: این انقلاب مختصات متفاوتی از نظر سرعت و تحولات 

دارد.
وی با بیان اینکه ۹ تکنولوژی متحول کننده در انقلاب صنعتی چهارم وجود دارد، 
افزود: مزایای این انقلاب، افزایش بهره وری، افزایش انعطاف پذیری، افزایش کیفیت 

و افزایش سرعت است.
معاون وزارت صمت سایر مزایا را شامل ایمنی محیط کار، آموزش و تعامل، محیط 
زیست و نوآوری دانست و ادامه داد: حوزه های تاثیر پذیر از انقلاب چهارم صنعتی 
شامل خدمات و مدل های کسب و کار، زنجیره ارزش صنایع، اطمینان و بهره وری، 
با  تاکید کرد:  امنیت فناوری اطلاعات است. وی  و  مهارت و تحصیلات کارکنان 
تغییرات انقلاب چهارم صنعتی، 65 درصد از مشاغل تا 15 سال آینده متحول می 
شود و یا وجود نخواهد داشت. آقاکثیری گفت: هر کشور برای ورود به انقلاب صنعتی 

چهارم با دو مقیاس محرک های تولید و ساختار تولید مورد ارزیابی قرار می گیرد.
وی به  ابرروندهای تاثیر گذار در آینده اقتصاد اشاره کرد و افزود: این موارد شامل 
تغییرات جمعیتی و اجتماعی، کمبود منابع به ویژه آب و تقسیم مسوولیت های 
اجتماعی می شود. معاون وزیر صمت تاکید کرد: با استفاده از مزایای انقلاب چهارم 

صنعتی می توان مصرف آب در کشاورزی را بهینه کرد.
  تولید رقابتی و با کیفیت با استفاده از انقلاب صنعتی چهارم

معاون آموزش، پژوهش و فناوری وزارت صنعت ، معدن و تجارت نیز دراین اجلاس  
گفت: کسی که زمینه تحقق انقلاب صنعتی چهارم را فراهم و از ابزار آن مانند هوش 

مصنوعی استفاده کند می تواند تولید با کیفیت، رقابتی و استاندارد داشته باشد. 
برات قبادیان با اشاره به اینکه انقلاب صنعتی چهارم شوخی نیست، افزود: ما نسبت 

به تغییر و تحولات جهانی در خواب هستیم. 
وی اظهارداشت: زمانی بشر خودش به عنوان یک کارگر کار می کرد و تمام زندگی را 
با نیروی ماهیچه ای خود و دام اداره می کرد اما با انقلاب صنعتی اول این روند تغییر 
کرد . قبادیان با اشاره به اینکه تولید برق انقلاب صنعتی دوم بود، تاکید کرد: امروزه 
تصور دنیا بدون برق غیر ممکن است.  به گفته معاون وزارت صمت، کامپیوتر انقلاب 

سوم را رقم  زد. 
وی با بیان اینکه در انقلاب صنعتی چهارم اقتصادها بلعیده می شوند، افزود: در 
انقلاب صنعتی چهارم اگر سرمایه گذاری و برنامه ریزی صورت نگیرد و نیروی انسانی 
مناسب تربیت نشود، علاوه بر مشکلات اقتصادی، حکومت ها نیز دگرگون می شوند.
وی یکی از مباحث کلیدی در انقلاب صنعتی چهارم را نیروی انسانی دانست و 
گفت: شغل های فعلی تا 1۰ سال آینده دیگر وجود ندارند و لازم است تغییر الگو 

داشته باشیم.
قبادیان با بیان اینکه باید به سمت اقتصاد ملی خصوصی غیر دولتی در دستور 
کار است تا به سمت انقلاب صنعتی چهارم برویم، گفت: تحریم ها و نوسامات ارز 
مشکلات فعلی است.  وی با اشاره به اینکه در رتبه دوم و سوم تربیت مهندس در جهان 

قرار داریم، اظهارداشت: اما از این نیروها و فرصت ها استفاده نمی کنیم.

رییس مرکز توسعه فناوری و صنایع پیشرفته وزارت صمت  مطرح کرد

تحول ۶۵ درصد مشاغل تا ۱۵ سال آینده

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه جعفریه تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰5۰۰۰317 شماره  رای   -1
13۹811443۰۰۰5۰۰۰۰37 شرکت حمل و نقل شکوه بار مرکزی قم در قسمتی 
از / ششدانگ مغازه به مساحت 151/8۰ متر مربع پلاک شماره فرعی از 3 مکرر 
136 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی/ سند رسمی 

از حسین مهدوی نسب مالک رسمی )م الف4453(. 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه جعفریه تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 13۹8/10/18  تاریخ انتشار دوم: 13۹8/11/05
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24561 شماره  رای   -1
13۹811443۰۰۰2۰۰13۹1 آقای عظیم عاشوری بنه زمین فرزند اصغر در قسمتی 
از / ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 46 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از باقیمانده 2446 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید مهدی سیدامیری ورثه سید حسین )م 

الف4556(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24847 شماره  رای   -2
13۹811443۰۰۰2۰۰1388 آقای رسول زارعی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 132 متر مربع پلاک شماره 1۹47/183 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از سید حسین شمس الدینی )م الف 4557(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰18536 شماره  رای   -3
13۹611443۰۰۰2۰۰126۹ آقای امیر گل محمدی فرزند علی اکبر در سه دانگ از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت12۰/52 مترمربع پلاک 
شماره 24۹7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری از غریب رضا وفایی )م الف 4558(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰18537 شماره  رای   -4
13۹611443۰۰۰2۰۰127۰ آقای احمد گل محمدی فرزند علی اکبر در سه دانگ از 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است به مساحت12۰/52 مترمربع 
پلاک شماره 24۹7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری از غریب رضا وفایی )م الف455۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰226۰7 شماره  رای   -5
از/  در قسمتی  میکائیل  فرزند  وهاب محمدی  آقای   13۹811443۰۰۰2۰۰۰732
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت114 مترمربع پلاک شماره از 
1815 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی به 

نام متقاضی انتقالی طی سند ۹6168 )م الف456۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24121 شماره  رای   -6
13۹811443۰۰۰2۰۰15۹۰ خانم زهرا کربلائی فرزند حسین در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت145 مترمربع پلاک 
شماره2167/3/7۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از حسن احمدی )م الف4561(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24۰62 شماره  رای   -7
از  قسمتی  در  فرزندعلی  فرزند  بیگلری  سعید  آقای   13۹811443۰۰۰2۰۰۰۰34
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 12۰ مترمربع پلاک 
شماره  23۰۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از عباس خان محمدی )م الف 4562( 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰2412۰ شماره  رای   -8
13۹811443۰۰۰2۰۰138۹ آقای امیرحسین فتح اللهی فرزند رسول در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت145 مترمربع پلاک 
شماره 2167/3/7۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از حسن احمدی )م الف4563(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰23574 شماره  رای   -۹
از  قسمتی  در  محمد  فرزند  محمودی  موسی  آقای   13۹111443۰۰۰2۰16682
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 58/77 مترمربع پلاک 
شماره228۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری از محمود هورتمی و غلامحسین هورتمی )م الف4564(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24221 شماره  رای   -1۰
از  قسمتی  در  نورعلی  فرزند  نوری  علی  جعفر  آقای   13۹811443۰۰۰2۰۰13۹۰
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۹8/5۰ مترمربع پلاک 
شماره227۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از محمد بیگدلی )م الف4565(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24886 شماره  رای   -11
13۹811443۰۰۰2۰۰1۰28 آقای ابوالفضل یمینی راد فرزند فدایعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت1۰8 مترمربع پلاک شماره 
1۹34/۹4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی به شماره 17387)م الف4566(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24683 شماره  رای   -12
13۹711443۰۰۰2۰۰28۰8 آقای سلیمان صفائی موحد فرزند مسلم در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت163/33 مترمربع پلاک 
شماره2378 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری از مع الواسطه از داود اکبری )م الف4567(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰23152 شماره  رای   -13
از  قسمتی  در  نظامعلی  فرزند  هفتانی  فاطمه  خانم   13۹711443۰۰۰2۰۰13۹8
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت53/58 مترمربع پلاک شماره 
1۹41/481 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از آیت الله عزیززاده )م الف4568(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24275 شماره  رای   -14
از  مشاع  دانگ  دو  در  محرم  فرزند  مصلح  زهرا  خانم   13۹711443۰۰۰2۰۰1833
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۹8/31 مترمربع پلاک شماره 
18۹6/5 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 

از محمد مرادی )م الف456۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24276 شماره  رای   -15
13۹711443۰۰۰2۰۰1834 آقای محمود مرادی فرزند محمد در چهار دانگ مشاع 
از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۹8/31 مترمربع پلاک 
شماره 18۹6/5 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری از محمد مرادی )م الف457۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰23578 شماره  رای   -16
از  الماسی فرزند حسین در قسمتی  ابوالفضل  آقای   13۹811443۰۰۰2۰۰1156
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت876/36 مترمربع پلاک 
شماره21۰3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند رسمی به شماره 125343)م الف4571(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24642 شماره  رای   -17
13۹811443۰۰۰2۰۰1133 آقای صفرعلی رضائی فرزند کتابعلی در ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 54/۹5 مترمربع پلاک شماره616 فرعی از 
1۹53 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از علی میرزابیگی )م الف4572(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰22837 شماره  رای   -18
13۹711443۰۰۰2۰۰2۹3۹ آقای ناصر قربانی فرزند مظفر در قسمتی از/ ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۹۹/45 مترمربع پلاک شماره ۰ فرعی 
از 22۰۹ مکرر اصلی )که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 3123 اصلی تغییر یافته است( 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از وراث مرحوم سید علی اکبر تولیتی )م الف4573(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24836 شماره  رای   -1۹
13۹311443۰۰۰2۰۰۰478 آقای علی قدیری فرزند اسمعیل در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت1۰5/67 مترمربع پلاک شماره 2484 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از محمد معصومی )م الف4574(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24۰5۰ شماره  رای   -2۰
بنینه جواهری خوب فرزند خیراله در قسمتی  13۹611443۰۰۰2۰۰1837 خانم 
بنا شده به مساحت118 مترمربع پلاک  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
خریداری  قم  دو  اداره  ملک  ثبت  حوزه  بخش  قم  در  واقع  اصلی  شماره1۹56/348 

مالکیت متقاضی طی سند رسمی شماره 64137)م الف4575(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24636 شماره  رای   -21
از  قسمتی  در  رامندعلی  فرزند  جداخانی  علی  آقای   13۹811443۰۰۰2۰۰۰۹4۹
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 16۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 238۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری غلامعلی زندیه )م الف4576(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24224 شماره  رای   -22
از  قسمتی  در  علی  سهل  فرزند  امیدی  زهرا  خانم   13۹111443۰۰۰2۰147۹6
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت48 مترمربع پلاک شماره 
2172 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از فتحعلی صاحب الزمان )م الف4577(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰22232 شماره  رای   -23
از  قسمتی  در  اله  لطف  فرزند  عزتی  محمد  آقای   13۹811443۰۰۰2۰۰۰338
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت152 مترمربع پلاک شماره 
2724/8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

رسمی خریداری به شماره 48288)م الف4578(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰22816 شماره  رای   -24
از  قسمتی  در  اله  روح  فرزند  جلیلی  خدیجه  خانم   13۹811443۰۰۰2۰۰۰13۰
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت72/5 مترمربع پلاک شماره 
مالکیت متقاضی  اداره دو قم  ثبت ملک  واقع در قم بخش حوزه  26۰3/34 اصلی 

خریداری طی سند رسمی به شماره 288۰7 )م الف457۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24411 شماره  رای   -25
قسمتی  در  اله   نعمت  فرزند  عبداللهی  خسرو  آقای   13۹811443۰۰۰2۰۰1۰2۰
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت48/85 مترمربع پلاک 

شماره2333 و 2334 اصلی که به پلاک 2334 اصلی تبدیل گردیده است واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد 

بیگدلی )م الف458۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰244۹2 شماره  رای   -26
از  قسمتی  در  محمود  فرزند  یعقوبلو  قربانعلی  آقای   13۹711443۰۰۰2۰۰۰715
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰5.۰2 مترمربع پلاک 
شماره  2334/3۰6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از نصرت اله زند )م الف4581(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰23386 شماره  رای   -27
13۹811443۰۰۰2۰۰۰523 خانم وجیهه خانم نظری فرزند علی محمد در چهار 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 152 مترمربع 
پلاک شماره 1814 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از بتول دانشمند )م الف4582(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰233۹۰ شماره  رای   -28
13۹811443۰۰۰2۰۰۰524 آقای محمد حسین ابادی فرزند حسین در دو دانگ 
مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت152 مترمربع پلاک 
شماره 1814 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از بتول دانشمند )م الف4583(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰23374 شماره  رای   -2۹
از  قسمتی  در  اکبر  علی  فرزند  علی  محمد  آقای   13۹811443۰۰۰2۰۰۰7۰2
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۰ مترمربع پلاک شماره 
2185 و 2186 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از ابوالفضل حسن زاده )م الف4584(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24443 شماره  رای   -3۰
13۹811443۰۰۰2۰۰۰22۹ خانم صغری عرب مارکده فرزند بهرام در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 22۰/4۰ مترمربع پلاک 
شماره 2728 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مالکیت 

متقاضی طی سند رسمی شماره 28764 )م الف4585(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24۹5۹ شماره  رای   -31
13۹711443۰۰۰2۰۰۰45۰ محبوب داستانی گویداشی فرزند عزت اله در ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰8 مترمربع پلاک شماره 271 
فرعی از 1۹53 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از فاطمه گایینی )م الف4586(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24277 شماره  رای   -32
در  بهرامعلی  فرزند  اکمل  عواطفی  حمیدرضا  آقای   13۹611443۰۰۰2۰۰21۰1
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 55/31 مترمربع پلاک 
شماره 4 فرعی از 2324 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از علی میری )م الف4587(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰24563 شماره  رای   -33
13۹711443۰۰۰2۰۰2837 خانم خدیجه مظفری منفرد فرزند حسین در ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 12۰ مترمربع پلاک شماره 12 
فرعی از 25۹1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی )م الف4588(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰244۰8 شماره  رای   -34
از  قسمتی  در  ملکعلی  فرزند  احمدی  حسن  آقای   13۹811443۰۰۰2۰۰۰۹2۹
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 114 مترمربع پلاک شماره 
2171 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از خسرو و هرمز مسعودی )م الف458۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹86۰33۰۰۰2۰23372 شماره  رای   -35
از  قسمتی  در  محمدعلی   فرزند  آزاد  اله  ذبیح  آقای   13۹811443۰۰۰2۰۰۰81۰
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت146/55 مترمربع پلاک 
شماره 1۹3۹/67/341 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 

طی سند رسمی به شماره 77562 )م الف45۹۰(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 13۹8/10/18 
تاریخ انتشار دوم: 13۹8/11/05
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

   آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

 وزیر راه و شهرسازی گفت: جمهوری اسلامی ایران همواره یکی از کشورهای امن 
بوده و استقرار نظامات هوانوردی در کشور موید امنیت آسمان ایران است. 

محمد اسلامی در حاشیه بازدید از ترمینال در دست احداث بین المللی فرودگاه 
گرگان اظهار داشت: مشابه ترمینال فرودگاه بین المللی گرگان، در سطح کشور 15 
پروژه فعال دیگر وجود دارد که یا ترمینال در حال احداث است و به سمت بهره برداری 

می رود.
 وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه ماه گذشته با حضور رییس جمهور ترمینال 
جدید فرودگاه اردبیل افتتاح شد، افزود: ارتقای قابلیت ناوبری هوانوردی با رعایت 
الزامات و ایمنی از اهم اقداماتی است که در دستور کار داریم و در نظر است تا پرواز در 

تمامی حالت های آب و هوایی در کشور قابل انجام باشد. 
وی از الزامات این کار را تهیه و نصب تجهیزات کمک ناوبری عنوان کرد و گفت: 
تلاش می کنیم تا ضریب کنسلی پروازها را کاهش و رعایت الزامات و ایمنی را در پروازها 

افزایش دهیم
 اسلامی در خصوص امنیت هوایی پروازهای ایران تصریح کرد: جمهوری اسلامی 
ایران همواره یکی از کشورهای امن بوده و استقرار نظامات هوانوردی در کشور موید 

امنیت آسمان ایران است.
 وی ادامه داد: ایران یکی از قدیمی ترین و اصیل ترین کشور هایی است که توانسته 
الزامات و نظامات سازمان جهانی هواپیمایی ایکائو و همچنین یکپارچگی با نظام 

هوانوردی جهانی را مستقر کند و از این روز آسمان کشور همواره یکی از امن ترین 
آسمان ها برای پرواز بوده و خواهد بود.

 اسلامی همچنین در بازدید از اقدامات در حال انجام در فرودگاه گرگان گفت: با 
اجرای ترمینال داخلی، پرواز های بین المللی و داخلی از هم جدا می شوند و ظرفیت 

حضور 5 هواپیما به طور همزمان ایجاد می شود.
 وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: این افزایش ظرفیت حضور هواپیما در فرودگاه موجب 

می شود ظرفیت جا به جایی مسافر نیز 1۰ برابر شود.
 اسلامی گفت: پیش بینی می شود به طور میانگین ظرفیت جا به جایی مسافر از 

25۰ هزار مسافر در سال به 2 میلیون نفر افزایش یابد.

وزیر راه و شهرسازی: 

آسمان ایران جزو امن ترین مناطق پروازی جهان است
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تساوی با کره سهمیه جهانی را گرفت

آرزوهای هندبال ایران بر باد رفت

ورزشی6

مدیرعامل باشگاه پرسپولیس: 

بابت میزبانی در لیگ قهرمانان آسیا 
تضمین  گرفتیم

 مدیرعامل باشگاه پرسپولیس توافق در مالزی را پیروزی بزرگ برای فوتبال ایران عنوان 
کرد و گفت: بابت میزبانی در مرحله گروهی لیگ قهرمانان 2۰2۰ آسیا تضمین  گرفتیم. 
»محمدحسن انصاری فرد« در گفت وگویی که در تارنمای باشگاه پرسپولیس منتشر 
شد به جزییات نشست روزپنجشنبه  در کنفدراسیون فوتبال آسیا اشاره کرد و اظهار 
داشت: توافق کردیم که دیگر محرومیتی در کار نباشد زیرا اگر با ای.اف.سی به توافق 
نمی رسیدیم هر یک از نمایندگان ایران محرومیت 2 ساله و جریمه نقدی در انتظارشان 
بود. اما در این جلسه از حق ایران دفاع و قرار شد تیم های استقلال و شهر خودرو در 
مرحله حذفی در دبی بازی کنند و در صورت صعود  به مرحله گروهی مانند پرسپولیس 

و سپاهان در خانه بازی کنند.
 بازی استقلال با الکویت شنبه در مرحله پی آف لیگ قهرمانان آسیا برگزار می شود 
و برنده این دیدار به مصاف الریان قطر می رود تا تیم صعود کننده به مرحله گروهی 
مشخص شود. وی ادامه داد: ای.اف.سی پیش تر پیشنهاد کرده بود که ابتدا تیم های 
ایرانی در خانه رقبا به میدان بروند و بعد آنها شرایط میزبانی ایران را بررسی کنند و از 
ایران ضمانت بگیرند اما در جلسه امروز تضمین گرفتیم که بازی های خانگی نمایندگان 
ایران در مرحله گروهی در ورزشگاه خودشان برگزار شود و در نهایت میزبانی به تیم های 

ایرانی بازگردانده شد.
انصاری فرد گفت: ما با این توافق تیم ملی را هم از خطر محرومیت از میزبانی نجات 
دادیم چرا که اگر امروز این توافق با ای .اف.سی انجام نمی شد ممکن بود تیم ملی هم 

نتواند در ایران میزبانی کند و در نهایت این یک پیروزی بزرگ برای فوتبال ایران بود. 
وی افزود: ایران کشوری امن است و همانطور که ما به مالزی آمدیم پروازها هم  در حال 

انجام  است و مشکلی نیست و این توافق تیم ملی را هم از خطر محرومیت نجات داد.

سرمربی تیم فوتبال ریوآوه پرتغال :

بازیکنی در حد مهدی طارمی در ری
وآوه نمی ماند 

سرمربی تیم فوتبال ریوآوه پرتغال به ابراز تمایل استون ویلا برای خرید ستاره ایرانی 
تیمش واکنش نشان داد. 

کارلوس کاروالیال، سرمربی ریوآوه پرتغال، نسبت به علاقه تیم فوتبال استون ویلا به 
مهدی طارمی واکنش نشان داد.

هنگامی که از کاروالیال در مورد علاقه استون ویلا به بازیکنش سئوال شد سرمربی 
سابق سوانسی، شروع به داد و فریاد در مورد کیفیت طارمی کرد و درباره اینکه چگونه او 

را برای اولین بار به پرتغال آورده است، توضیحاتی داد.
کاروالیال گفت: اسپورتینگ، بنفیکا و پورتو و همچنین تیم های انگلیس از او در مورد 
این بازیکن ایرانی سؤالاتی پرسیده اند. او همچنین تلویحا گفت بازیکنی با خصوصیات 

مهدی ممکن است دیگر در جایی که در حال حاضر قرار دارد، نباشد.
کارولیال به Sky Sports گفت: طارمی مهاجم تیم ملی ایران است. من او را خیلی 
خوب می شناسم، زیرا سرمربی تیم ملی ایران پرتغالی بود. من اغلب بازی های ایران را 
دنبال می کردم. سرمربی ریوآوه گفت: او مدت زیادی در ایران بازی کرد و فصل گذشته 
به قطر منتقل شد. من سال گذشته به مدت یک هفته در قطر بودم. دوباره این بازیکن 
را دیدم و از دیدن او هیجان زده شدم. اما انتظار نداشتم که بخواهم او را به ریوآوه بیاورم، 
زیرا اختلاف بین پولی که ریو می تواست بپردازد و پولی که او می توانست در قطر دریافت 

کند بسیار زیاد بود. بازیکنی مثل او هرگز در ریوآوه نخواهد ماند.
او بیان کرد: طارمی مهاجم خوبی است. او بازیکنی است که توپ را بسیار خوب در 
پشت دفاع دریافت می کند. هنوز مشخص نیست که آیا استون ویلا برای خرید مهاجم 

تیم ملی ایران اقدام خواهد کرد یا خیر.

مجید نامجومطلق: 

 با غیرت بازیکنان الکویت را شکست می دهیم 
بازیکنان دارند و تلاش و همدلی  با غیرتی که  تیم فوتبال استقلال گفت:  مربی 

مجموعه، برای شکست الکویت به امارات می رویم. 
مجید نامجو مطلق در خصوص اعلام ناگهانی برگزاری دیدار استقلال و الکویت در 
امارات و اینکه آیا آبی پوشان برای این مسابقه آماده هستند یا خیر، اظهار داشت: به هر 
حال اعلام ناگهانی این موضوع سخت بود، چون طی هفته گذشته به دلیل بارندگی و 

نداشتن زمین تمرین، شرایط سختی را پشت سر گذاشتیم. 
وی افزود: البته با غیرتی که بازیکنان تیم دارند و همچنین همدلی که بین مجموعه 

تیمی استقلال وجود دارد، برای شکست الکویت به امارات سفر خواهیم کرد. 
مربی تیم فوتبال استقلال در پاسخ به این سؤال که آیا از الکویت شناخت کافی دارند 
یا خیر، گفت: بله، ما حریف را می شناسیم، البته متأسفانه برنامه ما همه جوره به هم 
می خورد و ما برای هر مسابقه برنامه ریزی می کردیم و هر زمان که مسابقات کنسل 
می شد، روند تمرینی تیم ما هم تغییر می کرد، اما به امید خدا، با شرایطی که بازیکنان 

تیم دارند، موفق خواهیم شد. 

دروازه بان پرسپولیس بر سر دو راهی ؛

 شوک به پرسپولیس؛ بیرانوند لژیونر می شود؟ 
دروازه بان تیم فوتبال پرسپولیس برای انتخاب تیم آینده اش بر سر دو راهی قرار گرفته 

است.
علیرضا بیرانوند دروازه بان ملی پوش پرسپولیس که بعد از جام جهانی روسیه بارها در 
مورد پیشنهادات خارجی اش با باشگاه صحبت کرده است، این بار جدی تر از قبل به 

دنبال جدایی از این تیم و رفتن به یکی از تیم های بلژیکی است.
بیرانوند که در دیدارهای اواخر نیم فصل از سوی کالدرون به یک نیمکت نشین تبدیل 
شده بود، قصد دارد ادامه فوتبالش را در بلژیک سپری کند. او از دو تیم خنت و آنتورب 
پیشنهاد دریافت کرده و هر دو تیم هم پذیرفته اند که مبلغ رضایت نامه باشگاه که گفته 

می شود 7۰۰ هزار دلار هست را پرداخت کنند.
با اینکه بیرانوند تصمیم قطعی به جدایی گرفته و در رختکن هم از مربی گلرهای 
سرخپوشان و کاپیتان این تیم خداحافظی کرده است اما هنوز انتخاب نهایی را انجام 
نداده و در حال بررسی هر دو پیشنهاد است. قرار است در نشستی بین مدیر برنامه های 
بیرانوند و محمدحسن انصاریفرد، تکلیف نهایی جدایی این بازیکن مشخص شود و گلر 

تیم ملی ایران هم از بین دو تیم یکی را انتخاب کند.

سرپرست دبیرکلی فدراسیون فوتبال: 

جلوی ضرر مالی و انضباطی باشگاه ها و تیم 
ملی را گرفتیم 

سرپرست دبیرکلی فدراسیون فوتبال گفت: با تصمیم جدید AFC ضمن حفظ امتیاز 
میزبانی تیم های ایرانی در لیگ قهرمانان آسیا جلوی ضرر مالی و انضباطی باشگاه ها و 

تیم ملی را گرفتیم. 
این  از  تضمین  اخذ  و   AFC دبیرکل  با  جلسه  برگزاری  درباره  شکوری،  ابراهیم 
کنفدراسیون برای میزبانی تیم های ایرانی در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا گفت: 
با توجه به مشکلی که برای میزبانی تیم های ایرانی در لیگ قهرمانان به وجود آمده بود 
با یک تیم همراه عازم مالزی شدیم. طبق قراری که با دبیرکل AFC داشتیم، توانستیم 
رایزنی های خوبی با او انجام بدهیم و مذاکرات مثبتی درباره تصمیمی که کمیته مسابقات 
AFC و همچنین کمیته اجرایی درباره برگزاری دیدار های تمام تیم های ایرانی در زمین 
ثالث گرفته بودند انجام دادیم. شکوری تصریح کرد: بازی های برگشت در هر رقابتی از 
لحاظ فنی دارای اهمیت بیشتری است و اینکه توانستیم برای میزبانی این دیدار های 
تضمین بگیریم، پیروزی بسیار خوبی است. از طرفی هواداران هم می خواستند ما 
در رقابت های لیگ قهرمانان باقی بمانیم و البته عزت کشورمان را هم حفظ کنیم. با 
تصمیم جدید اتخاذ شده امیدوارم در آینده با قدرت تر در مسابقات آسیایی حاضر شویم. 
از ضرر های مالی و انضباطی که می توانست شامل تیم های باشگاهی کشورمان شود 

و به تبعیت از آن ها تیم ملی کشورمان را هم تحت تاثیر قرار بدهد، جلوگیری کردیم.

سرمربی تیم فوتبال استقلال گفت: همین  چهارشنبه شب به من خیلی محکم 
می گفتند محال است به دبی برویم اما ناگهان الان می گویند خبرخوش! 

 فرهاد مجیدی در خصوص آخرین شرایط تیم فوتبال استقلال و همچنین اتفاقات رخ 
داده طی هفته های اخیر صحبت های زیر را انجام داد:

بازی در زمین بی طرف یعنی خبر خوش؟
وی در بخش ابتدایی صحبت های خود اظهار داشت: اول هفته صد بار گفتم برای 
پلی اف به زمین بی طرف برویم و در جریان مسابقات با رایزنی حق میزبانی را پس بگیریم 
اما نخواستند به نظر ما اهمیت بدهند. همه ایران درباره این موضوع نظر دادند اما به نظر 
مربیان و بازیکنان تیم ها اهمیت ندادند! فضایی به وجود آوردند که کسی جرات نکند نظر 
مخالف دهد. تا همین دیشب به من خیلی محکم می گفتند محال است به دبی برویم اما 
ناگهان الان می گویند خبرخوش! خبر پیروزی، کدام پیروزی؟ پیروزی این بود که بازی 

پلی اف استقلال در تهران برگزار می شد. 
استقلال گوشت قربانی است، این یعنی خبر واقعی!

وی افزود: چرا از کادرفنی نپرسیدید که برای بازی در زمین بی طرف، قطر بهتر است یا 
امارات که حتما انتخاب من قطر بود، چون مشکل پروازی برای بازی احتمالی با الریان 
نداشت. پیروزی این بود که یک هفته تمرکز تیم را بهم نمی ریختید و ابتدای هفته این 
موضوع را حل می کردید. خبر واقعی این است که گوشت قربانی، استقلال است. مدام 
از عزت استقلال حرف زدند اما نگفتند که آیا عزت استقلال این است که در سه چهار 
روز گذشته دربه در یک تکه زمین سبز باشد؟ آیا این خفت نیست که تیم من زمین ندارد 

تمرین کند؟!
هوادار می داند چقدر بدهی کمرشکن در فیفا دارید؟

مجیدی خاطرنشان کرد: به روی مبارکشان هم نمی آورند که اگر من نیامده  بودم یک 
میلیون و 5۰۰ هزار یوروی آقای دی بیاسی را از کجا تهیه می کردند که الان نتوانستند 
2۰۰ میلیون تومان به پیمانکار زمین باشگاه انقلاب بدهند تا ما دربه در زمین تمرین 

نباشیم؟! از کجا می خواهید شکایت ها و طلب های بویان و شفر و استراماچونی و پاختاکور 
و ... پرداخت کنید؟ آیا هوادار می داند که شما چند میلیون دلار بدهی کمرشکن در فیفا 
دارید؟ بودجه 75۰ هزار یورویی استراماچونی که به وکیل او قولش را داده بودند، کجاست 
که پاتوسی به خاطر 5۰ هزار دلار بیشتر به تیم دیگری رفت؟! دستگاه جی پی اس در این 
باشگاه اجاره ای است! دو روز قبل آمده بودند به خاطر 5۰ میلیون تومان دستگاه را ببرند!

کدام مربی خارجی این وضعیت را تحمل می کرد؟
سرمربی تیم استقلال افزود: ببینید در یک هفته گذشته به دلیل فضایی که ساختند، 
به دلیل بی زمینی و بلاتکلیفی چقدر به تیم ما ضربه زده اند؟ کدام مربی خارجی معتبر 
این وضعیت را تحمل می کرد؟ قبل از این هم یک هفته زمان آماده سازی را به خاطر 
جلسه یک ساعته در دوحه کشتند و آخرش معلوم نشد که چطور از تلاش برای برگرداندن 
استراماچونی به گزینه جدید خارجی رسیدند؟! یک نفر توضیح نداد که چطور وکیل 
هیات ایرانی در مذاکره با وکیل استراماچونی به عنوان نماینده آقای دی بیاسی هم بوده؟

تا به حال وزیر را ندیدم و با او جلسه نداشتم
سرمربی تیم فوتبال استقلال خاطرنشان کرد: دروغ ساختند که مجیدی با وزیر جلسه 
داشته و انتخاب نفر اول ورزش ایران است! من تا به حال هرگز آقای سلطانی فر را از نزدیک 
ندیده ام. این دروغ بزرگ را اگر همان روز تکذیب می کردم هیچکس نمی خواست باور 
کند، چون امید هوادار به بازگشت استراماچونی بود. من هیچ وقت با وزیر جلسه نداشتم. 
جالب اینجاست که در همین دو هفته ای که به استقلال آمدم افراد زیادی در داخل 
باشگاه مدعی شدند و باهم دعوا دارند که مجیدی را ما سرمربی استقلال کردیم! غیر از 
خدا و میلیون ها هوادار استقلال کسی نمی تواند بر سر من منت بگذارد و این من هستم 
که باید سر چند نفر از شما منت بگذارم که این ریسک بزرگ را پذیرفتم تا پشت وضعیت 

اسفناکی که رقم زدید، پنهان شوید.
مردم گفتند خودت را هزینه این بی کفایت ها نکن

وی عنوان کرد: مردم صدها هزار بار برای من در شبکه های اجتماعی نوشتند که نیا و 

خودت را هزینه این بی کفایتی ها نکن اما خدا می داند که با چه نیتی آمدم. من هر چه در 
زندگی ام دارم از استقلال است. هیچ وقت آرزوی باختن این تیم را به خاطر منافع خودم 
نداشتم. به خاطر چند فالوور بیشتر مدام مصاحبه نکردم و هر روز خودم را نمایش ندادم 
که برای این تیم حاشیه درست کنم. اگر در همه این سالها یک جدول رده بندی از آمار 

مصاحبه ها وجود داشت، اسم من در رده های آخر قرار دارد.
 از بیرون می خواهند جای خدمت و خیانت را عوض کنند

مجیدی با انتقاد از شرایط فعلی استقلال افزود: آنقدر دروغ گفتند و شعار دادند و هوادار 
را فریب دادند که انگار فایده ندارد بگویی عاشق این تیم هستی، عاشق پیراهنش و تاریخ 
پرافتخارش. آبرو و اعتبار فوتبالی ام را از استقلال به دست آوردم و نگران این وضعیت بودم. 
به همین خاطر آمدم. خودم بهتر از هر کسی می دانم چه ریسک بزرگی را انتخاب کردم و 

کفتارها بیرون از تیم می خواهند جای خدمت و خیانت را عوض کنند.
شب سال نو کدام کلاس مربیگری برگزار می شود که من در آنجا باشم؟

وی خاطرنشان کرد: با پولهایی که از راه دلالی در استقلال به دست آوردند، دروغ ها را در 
فضای مجازی وایرال کردند. من کجا گفتم برای کلاس مربیگری به فرانسه رفتم؟ بعد هم 
نوشتند مجیدی کلاس مربیگری را رها کرده و به خاطر نیمکت استقلال فوری به تهران 
برگشته! من برای یک کار شخصی باید دو روزه به پاریس می رفتم. 28 دسامبر )شب سال 
نو( کجای اروپا کلاس مربیگری برگزار می شود، ای بی وجدان ها؟! برای من و بسیاری از 
پیشکسوتان و هواداران استقلال جای سوال دارد که چرا باشگاه استقلال در چند ماه 
گذشته با این جریان مخرب برخورد نکرده که هیچ، پشت پرده دوستی هم داشته؟! چرا 

هیچ واکنشی علیه این افراد صورت نگرفته؟!
اجازه ندارم مشکلات استراماچونی را بگویم

وی افزود: من با استراماچونی در این مدت ساعت ها صحبت کردم. او درباره بسیاری از 
مشکلات فوتبالی و غیرفوتبالی اش در ایران به من گفت اما اجازه ندارم آنها را مطرح کنم. 
شاید تنها نقطه مثبتی که خیلی درباره اش با من حرف زد، شخصیت، تلاش، انگیزه و از 
خودگذشتگی بازیکنان استقلال بود. نکته ای که در بحران های اخیر فراموش شده که 
چقدر بازیکنان استقلال، مظلوم بودند و نجیب. تنها امیدم در این شرایط باورنکردنی این 
است که می بینم شاگردانم حتی روی چمن مصنوعی هم احتیاط نمی کنند و با همه 
وجود می خواهند به سمت موفقیت و پیروزی حرکت کنند. این واقعیتی است که در 
آشفتگی تعطیلات نیم فصل از بین رفت. شاگردان من لایق بهترین ها هستند و خواهید 

دید که حقشان را در زمین خواهند گرفت.
خیلی ها با یک کت و شوار به استقلال آمدند و پولدار رفتند

تعداد زیادی از افراد با یک دست کت وشلوار به باشگاه آمدند و پولدار رفتند اما استقلال 
یک باغچه هم به نام خودش ندارد و فقیرتر هم شده. این نتیجه سالها سو مدیریت و 

بی کفایتی و بیسوادی و رانت و فساد و رابطه بازی است و روز به روز هم بدتر می شود.
تا زمانی که هستم اجازه نمی دهم شارلاتان ها اطراف استقلال باشند

آسان ترین کار برای من این بود که مثل خیلی ها یک لیست رویایی تهیه کنم و نام چهار 
پنج بازیکن ملی پوش را در اولویت اول بنویسم و تحویل باشگاه بدهم. بعدا هم بهانه کنم 
که بازیکنان مورد نیاز من را نگرفتند. من تا زمانی که اینجا هستم اجازه نخواهم داد این 
شارلاتان ها در اطراف استقلال حضور داشته باشند. دست همه این افراد را از اطراف تیم 
کوتاه کردم و خواهم کرد. هر روز هم بیکار نیستم که حرف بزنم. چون استقلال قربانی 

حرف ها و مصاحبه های بیش از حد است.
قرض می کردید تا زمین انقلاب زیر برف دفن نشود؟

هیچ قولی به هیات مدیره ندادم و فقط چند شرط داشتم که یکی از آنها به کمک آقای 
موسوی انجام شده. واقعا نمی دانم اگر ایشان نبود پول بازیکنان چطور پرداخت می شد 
و بسیاری کمک های دیگر که از آقای موسوی تشکر می کنم. متاسفانه ارزش کار خوب 
دیگران را هم پایین می آورند. مثلا می گویند قرض داده. خب می رفتید 2۰۰ میلیون 
قرض می کردید تا زمین انقلاب زیر این همه برف دفن نشود. در این دوره و زمانه چند 
نفر پیدا می شوند که بدون حضور در هیات مدیره به استقلال پول قرض بدهند؟ کلامی 

خیلی ها آماده اند، در عمل چند نفر پای پرداخت هستند؟

حمله تند فرهاد مجیدی به مسئولان استقلال:

 اجازه نمی دهم شارلاتان ها اطراف تیم باشند 

 سرپرست معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای گفت: کنفدراسیون فوتبال آسیا 
)AFC( متوجه دیپلماسی فعال و هدفمند ایران در حوزه ورزش شده است و از این 

پس با تدبیر بیشتری درباره ورزش کشورمان تصمیم گیری خواهد کرد. 
»مهدی علی نژاد« این اظهارات را روز پنجشنبه و پس از پایان نشست با دبیرکل 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در گفت و گو با ایرنا عنوان کرد و افزود: پیرو تصمیمات و 
اقداماتی که ای.اف.سی در 27 دی ماه امسال در سلب میزبانی از باشگاه های ایران 
گرفته بود، به دنبال آن نیز فدراسیون فوتبال و مدیران چهار باشگاه کشور موضع رسمی 
خود را اعلام کردند که این مقاومت باعث شد تا نامه دومی را به کنفدراسیون فوتبال 

آسیا ارسال کنند.
وی گفت: در پی آن ای.اف.سی تاکید داشت که دیدارها باید در خارج از ایران برگزار 
شود و در ماه های مارس و فوریه گروهی به ایران سفر می کنند که در صورت بررسی 

تصمیم نهایی خود را اتخاذ کنند.
سرپرست معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ایی ادامه داد: اما ایران همچنان 
بر سر مواضع خود پافشاری کرد که در نهایت با رایزنی انجام شده و دیپلماسی فعال 
و هدفمند و یاری نهادهای مختلف کشور، مقدمات مذاکره رو در رو با درخواست 
فدراسیون فوتبال و مدیران چهار باشگاه ایران شکل گرفت که در نتیجه آن روزپنجشنبه  

به مالزی و مقر ای.اف.سی سفر کردیم.
علی نژاد درباره جزییات این نشست دو ساعته توضیح داد: در این نشست دبیرکل 
ای.اف.سی گفت بر اساس شواهدی که در اختیار دارند، امکان برگزاری مسابقات تا 
اطلاع ثانوی در ایران وجود ندارد که ما هم با ارایه توضیحات بر موضع خود پافشاری 

کردیم.
از  بعد  پیشنهاد داد  آسیا  فوتبال  نهایت دبیرکل کنفدراسیون  ادامه داد: در  وی 
مسابقات جام جهانی فوتبال در این باره تصمیم گیری می کنیم که ما مجدد قبول 
نکردیم زیرا آنها به گونه ای برنامه ریزی کردند که می خواستند میزبانی جام جهانی 

را از ما بگیرند.
سرپرست معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای اضافه کرد: ما هم در ادامه 
این نشست به نکات قوت فوتبال ایران اشاره کردیم که بعد از هماهنگی دبیرکل ای. 
اف. سی با مسوولان عالی کنفدراسیون فوتبال آسیا تصمیم گیری شد مسابقات دور 
برگشت در ایران برگزار شود. ابتدا سه بازی در خارج از خانه و سه بازی در داخل ایران 
که این برای ما مهم است. حال با این دیپلماسی توانستیم حق میزبانی را با مذاکرات 

فشرده و مقاومت در سطح ملی به کشور بازگردانیم که توفیق بزرگی بود.
علی نژاد یادآور شد که برای نخستین بار است کنفدراسیون فوتبال آسیا از تصمیمات 

خود عدول کرد و حاضر شدند با ما مذاکره کنند که این روند به دلیل اتخاذ تصمیمات 
نهادهای مختلف ایران بود.

وی این اقدام را تجربه خوبی دانست و گفت: معتقدم اگر در گذشته هم به همین 
مسیر می رفتیم، شاید اکنون وضعیت عربستان و بازی با آن، شرایط دیگری داشت. 
با این رویه هدفمند حداقل  هشت میزبانی در بحث باشگاه ها به دست آمد و جلوی 
موانع میزبانی تیم ملی در رقابت های جام جهانی گرفته شد که این پیروزی را به ملت 

و مدیران چهار باشگاه فوتبال تبریک می گویم .

: AFC جزئیات جلسات نمایندگان ایران با

میزبانی نمایندگان ایران در آسیا چگونه برگشت؟

 تیم ملی هندبال مردان ایران با تساوی برابر کره جنوبی نه تنها 
نتوانست راهی مرحله نیمه نهایی مسابقات قهرمانی آسیا شود 

بلکه جواز حضور در مسابقات جهانی را هم بدست نیاورد. 
برپایه این گزارش ،در ادامه نوزدهمین دوره رقابت های هندبال 
قهرمانی آسیا در بخش مردان، پنجشنبه شب سوم بهمن ماه تیم 
ملی هندبال کشورمان در آخرین دیدار مرحله یک چهارم نهایی به 

مصاف تیم کره جنوبی رفت.
این دیدار برای شاگردان علیرضا حبیبی اهمیت زیادی داشت. 
پیش از این هندبالیست های ایران در این گروه صاحب یک برد 
برابر کویت و یک باخت برابر قطر نایب قهرمان جهان شده بودند 
و تنها راه حل صعود به جمع چهار تیم و کسب جواز حضور در 

مسابقات قهرمانی جهان 2۰21 مصر برتری در این میدان بود.

شاگردان حبیبی با یک بازی خوب توانستند نیمه اول این دیدار 
را با نتیجه 14 بر 11 باز رقیب خود جلو بیافتند. در نیمه دوم بازی، 
در شرایطی که بازی نزدیکی دنبال می شد در عدد 17 هر دو تیم 
به تساوی رسیدند. بازی پایاپای دنبال شد و تیم ایران تا دقیقه آخر 
بازی یک گل از رقیب جلو بود اما با گل کره ای ها در 3۰ ثانیه آخر، 

بازی با نتیجه تساوی 24 بر 24 به پایان رسید.
با ثبت این نتیجه کره ای ها با تفاضل گل به عنوان تیم دوم گروه 
راهی مرحله نیمه نهایی شدند. چهار تیم مرحله نیمه نهایی جواز 
حضور در مسابقات قهرمانی جهان در سال 2۰21 قاهره مصر را 

بدست آوردند.
بار در سال 2۰14 توانست سهمیه  ایران آخرین  تیم هندبال 
رقابت های جهانی را کسب کند و در این چند سال با وجود تمام 

شایستگی ها و تنها تیم ملی قاره که ده لژیونر شاغل در قاره اروپا را 
در اختیار دارد تنها به ثبت رتبه پنجم مسابقات قهرمانی آسیا اکتفا 
کرده است. تساوی حاصل شده در بازی امشب برابر کره جنوبی 
رقابت های  به  برای صعود دوباره  ایران  آرزوهای هندبال  باز هم 
جهانی و شکسته شدن طلسم ایستادن روی سکوی آسیا را بر باد 

داد.
با توجه به نتایج بدست آمده، از گروه دوم تیم قطر و کره جنوبی 
راهی مرحله نیمه نهایی شده و جواز حضور در مسابقات قهرمانی 

جهان را کسب کردند.
نوزدهمین دوره مسابقات هندبال قهرمانی مردان آسیا و انتخابی 
جهان از 26 دی ماه الی هفتم بهمن ماه در کویت برگزار خواهد 

شد.

تیم بسکتبال شیمیدُر قم در هفته بیست ویکم لیگ برتر 
بسکتبال ایران، عصر پنجشنبه توانست تیم نیروی زمینی 
تهران را با حساب 86 بر 72 شکست دهد.  تیم شیمیدر 
قم در سالن 2 هزار نفری ورزشگاه شهید جعفر حیدریان 
این شهر، در هر 4 کوارتِر با درخشش بازیکنان و حمایت 
هوادارانش در یک بازی نزدیک در مقابل حریف تهرانی 
خود توانست به پیروزی دست یابد.  تیم قم به ترتیب با 
حساب 1۹ بر 15، 4۰ بر 36 و 62 بر 48 در 3 کوارتر اول 
این بازی به پیروزی دست یافت و سرانجام در کوارتر چهارم 
توانست با حساب 86 بر  72 این بازی را با پیروزی به پایان 
برساند. در تیم سپیدپوش شیمیدر قم رافی دِروغوکاسیان، 
دِرو درغوکاسیان، میرو قازاری مقدم، محمد اجاقی، اصغر 
کاردوست، مسعود سلیمانی، مایک مازیار رستم پور، محمد 
محمدرضا  سرمربیگری  به  داوودی  آرِن  و  صداقت  امین 
اسلامی و سرپرستی هادی عامری قرار داشتند. شیمیدر در این هفته چند بازیکن خوب خود را به علت آسیب دیدگی و محرومیت به همراه 
نداشت.  در تیم آبی پوش نیروی زمینی تهران نیز شهریار قلی نژاد، مهدی کریمی، رسول محمدی، اشکان جعفری، محمدحسین ذاکری، 
مهدی قریشی، خشایار علی اکبری، علیرضا رستمی، رضا نادری، آرش بنی محمدی، علیرضا مرتضوی و سجاد قاسمی به سرمربیگری 
محمدمهدی ایزدپناه و سرپرستی شاهین عزیززاده قرار داشتند. قضاوت این مسابقه را محسن روشن ضمیر، فرشاد هاشمی و علیرضا 

علی نیا برعهده داشتند و علی عبدی خانی ناظر این مسابقه بود و حدود 3۰۰ تن تماشاگر این بازی بودند.
سرمربی تیم بسکتبال شیمیدُر قم : بازی خوب و قابل قبولی بود 

سرمربی تیم بسکتبال شیمیدُر قم، با اشاره به بازی هفته آینده این تیم در مقابل آویژه صنعت پارسا مشهد )استان خراسان رضوی( گفت: 
در مشهد بازی سختی را داریم، چراکه این تیم نشان داده است که در خانه اش یا می برد و یا اینکه سخت می بازد. 

محمدرضا اسلامی شامگاه پنجشنبه، پس از دیدار تیمش مقابل نیروی زمینی تهران در سالن 2 هزار نفری ورزشگاه شهید جعفر 
حیدریان قم، در گفت وگو با خبرنگاران افزود: با شرایط فعلی، در مشهد کار سختی را داریم، اما در هر مسابقه تمام تلاش خود را انجام 
می دهیم تا برنده از زمین خارج شویم. وی در بخش دیگر سخنان خود، خاطرنشان کرد: نیروی زمینی، تیم بسیار خوبی است که دارای 
بازیکنان جوانی می باشد که در تیم های ملی بوده  و میدان های ملی، آسیایی و جهانی را تجربه کرده اند. وی با بیان اینکه بازی خوب و 
قابل قبولی بود، ادامه داد: نیروی زمینی، تیمی جنگنده  با کادر فنی خیلی خوبی است و جناب آقای ایزدپناه سرمربی این تیم، از مربیان 
باتجربه بسکتبال ایران می باشد.   سرمربی تیم بسکتبال شیمیدُر قم، با بیان اینکه در این بازی نیز چند بازیکن مصدوم و محروم داشتیم، 

خاطرنشان کرد: از ابتدا تلاش کردیم تا با همت و کوشش بازیکنانمان، این مسابقه را مدیریت کنیم. 

در  سیما  محمد  سوهان  فوتسال  تیم  پرونده 
بیست و یکمین دوره بازی های لیگ برتر فوتسال 
باشگاه های کشور با حذف در مرحله پلی آف رسما 

بسته شد.
تیم  هشت  که  شرایطی  ،در  گزارش  این  برپایه   
از جمع 14 تیم حاضر در بیست و یکمین دوره 
مسابقات لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور به 
مرحله پلی آف این فصل رسیده اند، هنوز پرونده 
سه بازی از چهار مسابقه پلی آف باز است اما تکلیف 
تیم سوهان محمد سیمای قم با شکست از نماینده 

اصفهان مشخص شد.
تیم پرفراز و نشیب سوهان محمد سیمای قم که 
در این فصل سه سرمربی به نام های سیدمهدی 
غیاثی، محسن حسن زاده و سیدوحید غیاثی را 

روی نیمکت خود داشت، سرانجام با قبول شکست در دیدارهای رفت و برگشت برابر تیم متموّل و مدعی گیتی پسند اصفهان 
از راهیابی به مرحله نیمه نهایی بازماند.

شاگردان سیدوحید غیاثی در بازی نخست از مرحله پلی آف میزبان تیم گیتی پسند اصفهان بودند و در سالن مملو از تماشاگر 
شهید جعفر حیدریان قم با نتیجه سنگین و دور از انتظار 6 بر 2 شکست خوردند، ضمن اینکه در بازی دوم این مرحله در سالن 

پیروزی اصفهان با نتیجه 5 بر 2 مغلوب شدند.
بدین ترتیب تیم فوتسال سوهان محمد سیمای قم در مجموع با نتیجه 11 بر 4 به گیتی پسند اصفهان باخت و با همان رتبه 
هفتم مرحله مقدماتی به کار خود در بیست و یکمین دوره لیگ برتر فوتسال ایران پایان داد، در شرایطی که این تیم سال 
گذشته در بیستمین دوره لیگ برتر بعد از کسب رتبه ششم مقدماتی، در مرحله نخست پلی آف از سد فرش آراء مشهد گذشته 

و به نیمه نهایی رسیده بود اما با شکست از مس سونگون فرصت رسیدن به فینال را از دست داد.
این دومین سال متوالی بود که نماینده فوتسال قم با نام سوهان محمد سیما در بالاترین سطح رقابت های باشگاهی ایران 
به میدان می رفت، حضوری که البته با عملکرد پر فراز و نشیب همراه بود و باز هم حسرت قهرمانی در لیگ برتر در ذهن 
علاقمندان پرتعداد این رشته باقی ماند تا همه منتظر لیگ آینده و تیمی متفاوت از فوتسال قم باشند. در تاریخ 21 دوره ای 
لیگ برتر فوتسال باشگاه های ایران، تنها سه عنوان نایب قهرمانی در کارنامه فوتسال قم به چشم می خورد، ارم کیش قم در 
سال 1384 با هدایت حسین شمس و در سال 1387 با سرمربیگری سیدمهدی ابطحی دو مقام نایب قهرمانی برای فوتسال 

قم کسب کرده و صبا نیز در سال 13۹1 با هدایت محسن حسن زاده نایب قهرمان لیگ برتر فوتسال شد.

لیگ برتر بسکتبال کشور؛ 

تیم بسکتبال شیمیدر، نیروی زمینی تهران را شکست داد 
شکست محمد سیمای قم مقابل گیتی پسند اصفهان ؛

حسرت قهرمانی قمی ها ۲1 ساله شد 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و مشاعی

جلسه هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی مصوب 13۹۰/۰۹/2۰ با حضور امضاء کنندگان زیر در وقت مقرر / فوق 
العاده در دبیرخانه هیات تشکیل، رای شماره 13۹86۰33۰۰۰2۰17833 پرونده 
کلاسه 13۹711443۰۰۰2۰۰1۹88 مربوط به تقاضای آقای حسن فغانی مبنی بر 
صدور سند مالکیت ششدانگ/ قسمتی از پلاک شماره 2322 اصلی واقع در بخش دو 

قم تحت بررسی است. 
پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق الذکر، 

اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است: 
رای اصلاحی

با توجه به اینکه رای هیات تاکنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادر به شرح زیر اصلاح 
می گردد مالکیت متقاضی تحریر گردیده است که صحیح آن یحیی اسمعیلی می باشد 
و بقیه مفاد و مندرجات رای فوق الذکر بقوت خود باقی می باشد. رای صادره قبلی با 

رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا می باشد. 
نام و نام خانوادگی حسن فغانی می باشد.

عباس پورحسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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فعال سیاسی اصولگرا گفت: جدا شدن جبهه پایداری از شورای 
ائتلاف، چندان بد هم نیست، چون اندازه هر جریان و جناحی در 

این انتخابات مشخص خواهد شد.
صلاحیت های  بررسی  نتایج  نگهبان  شورای  پیش  روز  چند 
نامزدهای انتخابات مجلس را اعلام کرد و در این میان ردصلاحیت 
را  جناح  دو  سیاسی  فعالان  تعجب  مشهور  چهره های  برخی 
برانگیخت. در حالی که اصلاح طلبان خیلی از ردصلاحیت های 
شورای نگهبان انتقاد دارند، ناصر ایمانی فعال سیاسی اصولگرا 
می گوید: درهیچ دوره ای این اتفاق نیفتاده است که از چهره های 
سرشناس جریان اصولگرا اینقدر ردصلاحیت شده باشند و حتی 
در این دوره، میزان ردصلاحیت چهره های سرشناس اصولگرا با 

اصلاح طلب تقریبا برابر است.
این چهره سیاسی اصولگرا هم چنین درباره احتمال ارائه لیست 
جداگانه از سوی جبهه پایداری هم می گوید: به نظر من نباید 

خیلی روی این موضوعات حساسیت داشت.
مشروح گفتگوی  با ناصر ایمانی را در ادامه بخوانید: بعید است 

پایداری و شورای ائتلاف به لیست واحد برسند 
آقای ایمانی! این روزها دوباره بحث جدایی جبهه پایداری 
از ائتلاف اصولگرایان مطرح شده و برخی می گویند که جبهه 
پایداری می خواهد لیست جداگانه ارائه کند. آقای غفوری فرد 
اما معتقدند که این ماجرا یک قیل و قال  است، اما در نهایت به 

وحدت می رسیم. به نظر شما این اتفاق خواهد افتاد؟
همواره نظر من این بوده است که احتمال کمی وجود دارد تا 
جبهه پایداری با اصولگرایان یک لیست واحد ارائه کنند و الان 
هم تقریبا به این نقطه رسیده ایم و می گویم که احتمال یک لیست 
بسیار ضعیف است. دوستان تلاش کرده اند که در حد  واحد، 
امکان وحدت محقق شود، اما متأسفانه این تلاش به نتیجه نرسیده 
است. اینکه از قبل چرا این پیش بینی را داشتم، دلیلش کاملا 
روشن است. شما اگر نگاه کنید می بینید که در چند سال گذشته 
که جبهه پایداری اعلام موجودیت کرده بود، کمتر انتخاباتی بوده 
است که اصولگرایان و جبهه پایداری با هم وحدت داشته باشند و 

به دلایل مختلف این اتفاق نیفتاد.
انشعاب جبهه پایداری از شورای ائتلاف اتفاق بدی نیست

لیست  با  مطمئنا  پایداری،  جبهه  جداگانه  لیست  این  البته 
اصولگرایان همپوشانی دارد و بیش از نیمی از لیست هایی که دو 
طرف ارائه می کنند با هم یکسان خواهد بود و شاید فقط یک سوم 
یا نیمی از آنها متفاوت باشد. من گمان می کنم که خوب است این 

اتفاق بیفتد.
یعنی انشعاب خوب است؟

بله! اینکه ما الزاما وحدت ایجاد کنیم، نیاز نیست. این نکته را من 
در مورد اصولگرایان و در چند ماه گذشته مطرح نمی کنم، بلکه در 
مورد اصلاح طلبان هم گفته ام. واقعیتی وجود دارد که دو جناح 
مطرح سیاسی کشور، جناح های بسیار بزرگی هستند و طیف های 
گسترده ای از عقاید سیاسی را در برمی گیرند. اینکه در انتخابات 

آنها بتوانند همه طیف ها را متحد کنند و یک لیست واحد ارائه 
کنند، شاید به لحاظ عملی امکان پذیر نباشد و هزینه زیادی هم 

به آن جناح وارد کند.
جمنا هزینه سیاسی زیادی به اصولگرایان وارد کرد 

در انتخابات  قبلی و از جمله انتخابات گذشته که جمنا شکل 
اصولگرایان  زیادی،  سیاسی  هزینه های  چه  که  دیدید  گرفت،  
پرداخت کردند تا بتوانند همه طیف های مختلف اصولگرایی متحد 
شوند و یک لیست بدهند، اما آخرش هم این اتفاق نیفتاد. هیچ 
دلیلی ندارد که یک جناح سیاسی در این حد هزینه بدهد،  اکثریت 
اصولگرایان می خواهند یک لیست بدهند، اما یک گروه می خواهد 
یک لیست دیگر ارائه کند. این اتفاق چندان بد هم نیست، چون 
اندازه هر جریان و جناحی در این انتخابات مشخص خواهد شد. 

من معتقدم در مجموع باید از این تصمیم ها استقبال کرد.
و  و عدالت  رفاه  و  پیشرفت  برای جبهه  اگر  اتفاق  این 
لیست  چهار  یا  سه  شاهد  ما  و  بیفتد  هم  دیگر  گروه های 
اصولگرایان باشیم، باز هم نظرتان همین است؟ ایا این اتفاق، 

به اصولگرایان ضربه نمی زند؟
نه! اینطور فکر نمی کنم. این که من می گویم تنوع زیاد است 
به این معنا نیست که هر کدام از طیف های یک جناح سیاسی 
–اصلاح طلب و اصولگرا-  لیست جداگانه بدهند. در این صورت 
هویت آن جناح سیاسی از بین می رود، اگر چسبندگی آن جناح 
سیاسی اینقدر کم باشد که هر طیف آن یک لیست جداگانه بدهد،  
خب دیگر جناح معنا پیدا نمی کند. در این حد نباید انشعاب اتفاق 
بیفتد، اما اگر هر جناح،  یک طیف یا دو طیفش در انتخابات لیست 
جداگانه بدهند، اشکال ندارد، ممکن است که در انتخابات بعدی 

هم نظر شوند.
به نظر من نباید خیلی روی این موضوعات حساسیت داشت. این 
حرف های من محدود به مدت اخیر نیست، بلکه من چند ماه است 
که این را می گویم و نباید در آستانه انتخابات بیش از این سر این 
موضوع  بحث کرد. الان نزدیک انتخابات هستیم و نیاز نیست که 

یک جناح مدام تاکید کند که وحدت داشته باشیم.
اصولگرایان نباید بخاطر پایداری بیش از این هزینه بدهند

یعنی شما معتقدید که الان به جای اینکه انرژی برای 
موضوعات  برای  باید  شود،  صرف  پایداری  جبهه  جذب 

دیگری گذاشته شود؟
این حرف الان من نیست،  حتی چند هفته پیش هم من گفتم 
که تمام شد. البته اگر می توانستند وحدت داشته باشند، اتفاق 
خوبی بود، اما نباید به خاطر وحدت بیش از اندازه اصولشان را از 
بین ببرند و فدا کنند تا همه طیف ها جمع شوند. به نظر من نباید 

بیش از این هزینه داد.
اگر اختلاف نظر جدی باشد با مشورت جامعه روحانیت 

مشکل حل می شود
نتیجه  به  روحانیت  جامعه  نظارتی  نقش  شما  نظر  به 

نرسیده است؟

آن نقش سر جایش است و هیچ آسیبی ندیده است. در مورد 
جناح  دو  هر  در  تطوری  سیر  یک  ما  روحانیت،  حضور  مسئله 
سیاسی طی شد. در دهه اول انقلاب به این شکل بود که روحانیت 
مبارز و روحانیون مبارز لیست می دادند و گروه دیگری لیست 
برای انتخابات ارائه نمی کرد. اینها لیست می دادند و همه هم 
تایید می کردند. با گذشت زمان یک مقدار موضوع با توجه نقش 
روحانیت در سیاست و میزان محبوبیت اجتماعی شان تغییر کرد 
و به اینجا رسید که یک جناح سیاسی می خواهد لیست دهد، 
جریان روحانیت همسو با آنها این لیست را تأیید کند. کم کم هم 
به این نقطه رسیدیم که آن جریان سیاسی لیست خودش را ارائه 
کند و اگر در مواردی اختلاف نظر داشتند، روحانیت به عنوان 
یک مرجع، حرف نهایی را بزند. این نگاه در میان هم اصولگرایان 
است و روحانیت در مواردی که اختلاف نظر جدی داشته باشند با 

مشورت روحانیت مبارز موضوع را تمام می کنند.
بسیاری از چهره های سرشناس اصولگرا ردصلاحیت 

شدند
در حال حاضر با توجه به اعلام تایید صلاحیت ها، فکر 
می کنید اصولگرایان، تا چه اندازه دستشان برای آن لیستی 

که وعده داده بودند باز است؟
هنوز تایید صلاحیت ها تمام نشده است و در این مدت زمانی 
تغییر  احتمال  هنوز  گمانم  به  دارد  فرصت  نگهبان  شورای  که 
است و همیشه هم این اتفاق افتاده است. نکته دوم این که در 
این دوره، اگر بخواهید یک کار دقیق مطالعاتی انجام بدهید و 
که  ادعا می کنم  بگیرید، من  فاصله  از فضاسازی های سیاسی 

بیشترین دوره ای که در دوره های گذشته، چهره های سرشناس 
هیچ  در  است.  بوده  دوره  این  شده اند،  ردصلاحیت  اصولگرا 
دوره ای این اتفاق نیفتاده است که از چهره های سرشناس جریان 
اصولگرا اینقدر ردصلاحیت شده باشند. حتی در این دوره، میزان 
ردصلاحیت چهره های سرشناس اصولگرا با اصلاح طلب تقریبا 

برابر است.
برخی چهره ها که برای لیست تهران مطرح بودند، 

ردصلاحیت شدند
بنابراین اصولگراها هم یک مقدار دستشان بسته شده است، اما 
هنوز این میزان به قدری نیست که نتوانند لیست ببندند و می توانند 
در تهران یک لیست 3۰ نفره را ببندند و در شهرهای کوچک هم 
کار اصولگراها راحت تر است. البته برخی از چهره هایی که قرار بود 
در لیست باشند و تقریبا نظر اصولگراها این بود که آنها در لیست 

باشند، الان ردصلاحیت شده اند.
مثلا چه کسانی؟ 

نمی توانم اسم ببرم، اما هستند چهره هایی که قطعی برای 
لیست تهران مطرح بودند و یا اینکه احتمالش خیلی بالا بود 
که در لیست باشند، اما تا الان که با شما صحبت می کنم این 
افراد تائید صلاحیت نشده اند و باید ببینیم که در اعتراضات، 
اینها  مجموع  در  اما  داد.  خواهد  نظری  چه  نگهبان  شورای 
قابل جایگزینی هستند و می توانند در تهران و شهرستان ها 

لیست های خود را ببندند.
با تاکید بر آن دو نکته ای که اعلام شده بود؟

بله با حضور اقتصاددانان، حضور جوانان و هم چینن حضور زنان.

ناصرایمانی فعال سیاسی اصولگرا:

جمنا هزینه سیاسی زیادی به اصولگرایان وارد کرد 

انتخابات و آنچه این روزها بر اصلاحات می گذرد

بستن لیست پیشکش، نامزد نداریم

روایت ها گرچه مبهم اما حکایت از ردصلاحیت بیشتر نامزدهای اصلاح طلب در 
آستانه انتخابات مجلس یازدهم دارد، اصلاح طلبان معترض شرایط موجود معتقدند 
دیوار شورای نگهبان رمق آن ها برای رقابت با حریف سیاسی در میدان انتخابات را 

گرفته است. 
نهایی  صلاحیت شدگان  تایید  اعلام  آغاز  با  همزمان  و  دی ماه  دوم  و  بیست 
انتخابات، امیدهای کمرنگ اصلاح طلبان برای تایید صلاحیت نامزدهای خود رنگ 
باخت و شواهد نشان می دهد بسیاری از نامزدهای شاخص این جریان نتوانسته اند 
از گردنه سخت شورای نگهبان عبور کنند. با این توقف تکراری، بستن لیست و 
حضور قدرتمند در انتخابات هم محلی از اعراب نخواهد داشت و تنها امید طیفی از 

آن ها به رایزنی های دقیقه نود با شورای نگهبان است.
و  بیانیه ها  در  روزهای  این  عنوانی  هر  یا  اعتراض  و  انتقاد  دلخوری،  بگلایه، 
بیان بسیاری از اصلاح طلبان عنصر مشهود است و به استناد این اظهارات رد 
عمل  در  نگهبان  شورای  و  نظارت  اجرایی،  هیات های  گسترده  صلاحیت های 
امکان بستن لیست و اعلام سرلیست را غیرممکن کرده است. »مرتضی مبلغ« 
نامزدهای  شرایط  توصیف  در  اصلاح طلبان  سیاست گذاری  شورای عالی  عضو 
اصلاح طلب باقی مانده گفته است: »در سراسر کشور به جز تهران فقط 21 نامزد 
برای اصلاح طلبان باقی مانده و در تهران هم عده محدودی که شمارشان به تعداد 
انگشتان یک دست نمی رسد تایید شده اند. در بسیاری از استان ها هیچ نامزدی 
برای اصلاح طلبان باقی نمانده و در برخی استان ها از تعداد 1۹، 2۰ و... داوطلبی 
که ثبت نام کرده اند یک یا 2 مورد باقی مانده است. با این شرایط دیگر اصلاح طلبان 

چه کاری می توانند انجام دهند؟«
»علی صوفی« عضو شورای عالی سیاست گذاری در این زمینه با تاکید بر اینکه 
وقتی همه نامزدهای اصلاح طلب را ردصلاحیت کردند؛ برنامه ای در کار نخواهد 
بود، گفت: »اصلاح طلبان بلاتکلیف هستند. منتظر تا ببینند که بالاخره سیاست 
شورای نگهبان همان روال قبلی است؟ اگر به وضع موجود باشد باید بگوییم که 

لیستی وجود نخواهد داشت که بحث سرلیستی اش مطرح شود.«
دبیرخانه شورای عالی سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان هم در بیانیه ای ضمن 
رد فهرست های منتشر شده به نام اصلاح طلبان تاکید کرده است: »طبق راهبرد 
مصوب و بر اساس ارزیابی ها و اطلاعاتی که تاکنون به دست ما رسیده است، امکان 
ارائه لیست ائتلافی از جانب این جبهه سلب شده و همچنان در حال بررسی و 

پیگیری نتیجه اعتراض ها به رد صلاحیت ها هستیم.«
شورای عالی  »اگر  گفت:  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  بروجردی«   »اشرف 
ارائه  هم  لیستی  ناگزیر  باشد،  نداشته  نامزدی  اصلاح طلبان  سیاست گذاری 
نخواهند کرد.« همچنین »فیض الله عرب سرخی« فعال سیاسی اصلاح طلب با 
تاکید بر اینکه تکلیف 158 حوزه از الان مشخص شده است، در حساب توییتری 
خود نوشت: »بررسی های وزارت کشور نشان می دهد که پس از ردصلاحیت های 
گسترده هیات های نظارت شورای نگهبان، نمایندگان 158 حوزه انتخابیه در 
کشور بدون رقابت به مجلس آینده راه پیدا خواهند کرد که همه آن ها از جناح 
اصولگرا هستند بنابراین تکلیف بخش مهمی از مجلس از هم اکنون روشن شده 
است. »محمود صادقی« نماینده ردصلاحیت شده و اصلاح طلب مجلس دهم 
هم در واکنش به گستردگی رد صلاحیت ها در حساب کابری خود نوشته است: 
»یک جناح آن قدر نامزدهایش زیاد است که بر سر بستن لیست به اختلاف 
خورده اند. یک جناح آنقدر نامزدهایش رد شده اند که در اکثر حوزه ها امکان 

دادن لیست ندارد.«
دستان بسته احزاب اصلاح طلب

گزارش های  با  انتخابات  در  موثر  حضور  برای  هم  اصلاح طلب  احزاب  شرایط 
ارائه شده چندان مساعد به نظر نمی رسد و دستان بسته آنان برای ارائه فهرستی 
حداقلی از نامزدها بسته است. »مصطفی کواکبیان« دبیرکل حزب مردم سالاری 
درباره شرایط این حزب پس از ردصلاحیت ها گفته است: »تاکنون توانسته ایم  6۰ 
نفر در سراسر کشور برای حزب خود در لیست قرار دهیم لذا اگر به فلسفه احزاب 
برای افزایش مشارکت در انتخابات قائل هستیم باید شورای نگهبان نسبت به تایید 
صلاحیت نامزدهای ردصلاحیت شده ای که محرومیت مالی و اخلاقی ندارند اقدام 

کند.«
»سیدرحیم ابوالحسنی«، رییس دفتر حزب اعتماد ملی هم از انتظار این حزب 
برای نتیجه نهایی تایید صلاحیت ها خبر داد و گفت: »حدود شصت نفر از اعضای 
حزب اعتماد ملی برای انتخابات ثبت نام کرده بودند، اما در حال حاضر حزب در 
هیچ شهری داوطلب تایید صلاحیت شده ندارد و کسی از اعضای حزب برای 
حدود 2۰-25  فقط  هم  کشور  کل  در  است.  نمانده  باقی  انتخابات  در  حضور 

داوطلب اصلاح طلب تایید صلاحیت شده است.«
»آذر منصوری« قائم مقام حزب اتحاد ملت هم تاکید کرده است: »بر اساس اخبار 
و اطلاعاتی که به دست ما رسیده، حتی امکان معرفی نامزد در حد 1۰ درصد 
حوزه های انتخابیه برای اصلاح طلبان باقی نمانده و طبیعتا در چنین شرایطی آنچه 
محتمل است، این است که اصلاح طلبان در شهرهای بزرگ لیستی ندارند و در 
شهرهای کوچک و تک نامزدی هم، در اکثر حوزه ها امکان معرفی نامزد اصلاح طلب 

فراهم نیست.«
»فاطمه راکعی« دبیرکل جمعیت زنان مسلمان نواندیش اظهار داشت: »باتوجه به 
ردصلاحیت های گسترده ای که صورت گرفته، اگر این رویه تغییر نکند اصلاح طلبان 
در بسیاری از شهرها و حوزه های انتخابیه در عمل گزینه ای ندارند که بتوانند لیست 

انتخاباتی ارائه دهند.«
»یدالله طاهرنژاد« عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی هم گفته است: 
»در بیش از 15۰ حوزه، نامزدهای اصلاح طلبان ردصلاحیت شده اند و در عمل با 

ادامه رویه فعلی در این حوزه ها رقابتی وجود ندارد.«
از  دبیرکل حزب جمهوریت  نیا«  منتجب  »رسول  الاسلام  نیز حجت  ادامه  در 
ردصلاحیت اکثریت نزدیک به مطلق داوطلبان نمایندگی مجلس حزب نوپای 

جمهوریت ایران اسلامی خبر داد.
مذاکرات دقیقه نودی با شورای نگهبان

مذاکره با شورای نگهبان به منظور تلطیف فیلتر خود برای اصلاح طلبان گرچه از 
همان روزهای ابتدای مجلس دهم و فرستادن »عباسعلی کدخدایی« به این شورا 
آغاز شده بود اما بی نتیجه بودن رایزنی ها به ویژه در نیمه دوم سال، کار مذاکره با 
شورای نگهبان را به دقیقه نود کشانده است؛ بی آنکه امیدی برای نتیجه بخش بودن 
آن وجود داشته باشد. در همین زمینه مصطفی کواکبیان و علیرضا محجوب دو 
نماینده کنونی مجلس از سوی فراکسیون امید مامور شدند تا درباره ردصلاحیت 

42 نماینده عضو این فراکسیون با شورای نگهبان رایزنی کنند.
فرهاد تجری یکی از نمایندگان مجلس هم گفته است: تا زمانی که شورای نگهبان 
به شکل قطعی در مورد رد و تایید صلاحیت نامزدها نظر ندهد نمی توان تحلیلی از 
ردصلاحیت ها داشت. با شأن، عدالت و انصافی که در میان اعضای شورای نگهبان 
است، به نظر می رسد این شورا نسبت به احقاق حق برخی از افراد در روزهای آینده 
اقدام خواهد کرد. یدالله طاهرنژاد اما چندان به این مذاکرات خوش بین نبوده و 
گفته است: »تجربه انتخابات های گذشته به ما نشان می دهد که رایزنی ها با شورای 
نگهبان چندان هم کارساز نبوده و بسیار بعید می دانم تغییرات جدی و اساسی 

صورت گیرد.«
هرچند برخی چهره های جریان رقیب، اعتراضات اصلاح طلبان به رد صلاحیت ها 
را مظلوم نمایی دانسته و آن را تاکتیکی برای فرار از پاسخگویی توصیف کرده اند اما 
شواهد نشان می دهد، آنچه در انتخابات یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی بر 
اصلاح طلبان گذشته، چیزی فراتر از مظلوم نمایی است و این جریان برای حضور در 

این انتخابات در بسیاری از حوزه ها، حتی نامزد هم ندارد.
شواهد نشان می دهد جریان اصلاحات این روزها منتظر رای نهایی شورای 
نگهبان هستند و هم همین انتظار تصمیم گیری را برای آن ها مغشوش می کند. 
حتی  را  ردصلاحیت ها  این  اصلاح طلب  طیف های  از  برخی  که  شرایطی  در 
در  حضور  عطای  می دانند؛  گسترده تر  هم  ششم  مجلس  ردصلاحیت های  از 
انتخابات را به لقایش بخشیده  و کنج عزلت برگزیده اند. برخی دیگر اما قانع به 
حداقل ها بوده و در راستای همین قناعت در پی فهرست های حداقلی یا ائتلافی 
هستند. اینکه سردرگمی شورای عالی سیاست گذاری کی پایان پذیرفته و تصمیم 
نهایی این شورا تا چه اندازه مورد اجماع قرار می گیرد علامت سوال اصلاحات 
است که برای رفع آن دست کم تا 11 بهمن ماه و اعلام نهایی و قطعی شورای 

نگهبان باید منتظر ماند.

 رییس قوه قضاییه گفت: اراده جدی ما با کمک مردم و بعنوان سربازان ولایت در این 
میدان این است که مال حرام را از حلقوم حرام خواران بیرون بکشیم. 

آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز پنجشنبه در جمع خانواده شهدا و اقشار مختلف مردم 
یزد افزود: ما هرگز خود را گرفتار حاشیه و حاشیه سازی نمی کنیم و ماموریت اصلی خود 

را می دانیم که آنهم اجرای حق و حقیقت و مبارزه با فساد است.
وی با بیان اینکه ما این ماموریت را با قاطعیت دنبال می کنیم و هرگز دچار سستی و 
رکود نمی شویم تصریح کرد: ما در گزارشات خود فقط به جرم فساد و به میزان محکوم 
شدن افراد اشاره نمی کنیم بلکه به اموالی که به یغما رفته هم اشاره می کنیم و طبق 

گزارشات اخیر، میلیاردها تومان به بیت المال برگشت داده شده است.
وی تاکید کرد: اقتصادی قوی است که به دست جوانان خودمان از آن گره گشایی شود 
و با توطئه توطئه گران دچار تکان نشود و در این عرصه در دستگاه قضایی، خود را موظف 
می دانیم برای اینکه تلاشگران اقتصادی دچار مشکل نشوند، با فساد اقتصادی مبارزه 

کنیم زیرا راه حمایت از اقتصاد، مبارزه با فساد است.
رئیسی تصریح کرد: مبارزه با فساد اقتصادی در ذات انقلاب ما قرار داده شده و ما 

مبارزه خستگی ناپذیر و بی امان با مفسدان را تا حصول نتیجه ادامه خواهیم داد.
رئیس قوه قضائیه تاکید کرد: در کنار دستگیری و معرفی مفسدان، گزارش میزان 

بازگشت پول های به تاراج رفته به بیت المال را نیز ارائه خواهیم داد.
وی به شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی هم اشاره کرد و گفت: در مکتب شهید 
سلیمانی، اولین شاخصه، شناخت نعمت های خداوند متعال و شکرگزاری این نعمت ها 
بود و دشمن شناسی، دشمن ستیزی و زمان شناسی نیز از دیگر شاخص های این شهید 
بود. رئیسی ادامه داد: آنها که قدرت خود را کم می دانند، بدانند که ما می توانیم و شهید 
سلیمانی شاخص "ما می توانیم" بود ؛ او معتقد بود که با اتکال به خداوند متعال می توان 

کارهای بزرگی کرد همچنانکه ریشه داعش را کند و باور خود را عملی کرد.
وی افزود: سردار سلیمانی در عین حالی که در حرکت نظامی خود راهبرد داشت، یک 
دیپلمات موفق و یک نیروی متفکر بود ضمن اینکه او اندیشمند بود و ابزار نظامی را در 

اختیار اندیشه نظامی قرار داده بود.
رئیسی خاطرنشان کرد: سردار سلیمانی شاگرد مکتب ولایت است و موفقیت های او در 

گرو عمل به رهنمودهای رهبری است و او همواره خود را موظف می دانست که به عنوان 
یک سرباز در این مسیر، رهنمودهای رهبری را عمل کند.

وی یادآور شد: با تکیه بر مکتب شهید سلیمانی، همه کسانی که در عرصه های 
سیاسی و اقتصادی و فرهنگی تلاش می کنند بدانند که با اتکا به خدا و اعتماد به نفس 

می توان این کشور را پیش برد و می توان از موانع با موفقیت عبور کرد.
رییس دستگاه قضا تصریح کرد: با نگاه به شهید سلیمانی و شهید سلیمانی ها و 

شهدای مدافع حرم باید در این مسیر بهترین راه برگزینیم.
وی ادامه داد: ما اکنون در تحریم هستیم اما آیا می توان با این میثاق شکنان مذاکره 
کرد؟ راه دیگری هم وجود دارد که آن دور زدن تحریم هاست که اقدام پسندیده ای است 
که باید از کسانی که زندگی مردم را تسهیل می کنند، تشکر کرد و در این زمینه باید تلاش 
کرد که تحریم در زندگی مردم تأثیر نگذارد. وی افزود: راه سوم که راه انتخابی ماست، این 
است که یک اقتصاد مقاوم داشته باشیم که تمام تحریم ها پشت سر گذاشته شود و هیچ 

تحریم و تهدیدی بر این اقتصاد تأثیرگذار نباشد.
نخبگان اجازه ندهند مرزهای فرهنگی ما تهدید شود

 رئیس دستگاه قضا  همچنین در جمع تولیدکنندگان، کارآفرینان و فرهیختگان استان 
یزد گفت: داشته های فرهنگی ما از سوی دشمنان تهدید می شود؛ بر نخبگان فرهنگی 

است که نگذارند مرزهای فرهنگی ما تهدید شود. 
آیت الله رئیسی" ازاستان  یزد بعنوان یک استان فرهنگی و دینی یاد کرد و افزود: اگر 
چهره های فرهنگی ما بر این امر مهم تاکید داشته باشند می توان بیشتر به پیشگیری از 
ناهنجاری های فرهنگی امیدوار بود. وی تاکید کرد: آنچه امروز جامعه ما را از ناهنجاری 

های فرهنگی حفظ می کند همین فرهنگ بومی و اسلامی است.
رئیسی، یزد را جلوه میراث فرهنگی و دینمداری و هنرپروری  دانست و اظهار داشت: 
جای جای این استان، گواه بر فرهنگی بودن و دین مداری و هنرمندی است. به گفته وی 
همین فرهنگی بودن و اسلامی بودن است که می تواند در برابر آسیب ها، ما را حفظ کند. 
رییس قوه قضاییه با بیان اینکه امروز باید با بصیرت و دیده بانی، از فرهنگ و هنر کشور 
خود دفاع کنیم چون دشمنان در حال تهدید فرهنگ و هنر و اقتصاد کشور ما هستند 
تصریح کرد: من در استان هرمزگان گفتم باید اقتصاد دریا فعال شود، آذربایجانشرقی هم 

اقتصاد فضای مجازی و در استان یزد باید اقتصاد گردشگری فعال گردد زیرا این استان 
دارای بار فرهنگی و معرف فرهنگ اسلامی و ملی ماست و میتواند رابطه ما را بین ملتها 

مورد تاکید قرار دهد.
وی اقتصاد گردشگری را اقتصادی اثرگذار در استان یزد دانست و گفت: علی رغم 
اینکه دشمنان می دمند بر اینکه ایران، امن نیست اما امن ترین نقطه دنیا جمهوری 
اسلامی است اما با بهانه کردن یک حادثه می خواهند ایران را ناامن جلوه دهند در 

حالیکه این مسائل در جای جای دنیا رخ میدهد.
رئیسی با اشاره به اینکه کشور ما امن برای گردشگران است و استان یزد استانی امن 
است و امنیت را برای همه گردشگران فراهم می کند  اضافه کرد: کسانی که در امور 
اقتصاد گردشگری فعال می شوند حتما باید در فرایند کار اقتصادی خود دچار آسیب 

نشوند که کار گردشگری از رونق نیفتد و یا به تعطیلی واحد گرشگری نینجامد.
وی تسهیل در امر تولید را از سیاست های ابلاغی رهبری معظم انقلاب اعلام کرد و 
افزود: مصوباتی هم در زمینه اقتصاد مقاومتی داریم که باید همه تصمیمها در ذیل این 

سیاستها اجرا شود .
پرهیز از ایجاد بی انگیزگی و کم انگیزگی  درسرمایه گذاران 

رییس قوه قضاییه با بیان اینکه باید از هر کاری که موجب بی انگیزگی و کم انگیزگی 
سرمایه گذاران می شود پرهیز کرد یادآور شد: کاشی و سرامیک  از تولیدات نام آور این 
استان است و در منطقه از لحاظ استاندارد و کیفیت، معروف است؛ 15 کشور همسایه 
ما مشتری این کالا هستند پس باید برای تولید کننده صرف بکند تا این کالا را تولید 
کند اما در زمینه صادرات این کالا اسیب هایی هم وجود دارد. وی تاکید کرد: لازم است 
کارگروهی ویژه با حضور مسوولان استان در این زمینه تشکیل و موضوع مورد پیگیری 
قرار گیرد تا مشکلات صادرات این کالا رفع شود زیرا  تولید ، محور همه چیز است. وی 
آسیب شناسی از گله مندی های تولید کنندگان را مورد تاکید قرار داد و با اشاره به منشور 

ابلاغی رهبری در زمینه تولید افزود: همه ما مجری هستیم و باید آن را رعایت کنیم.
کوچکترین ناسلامتی در دستگاه قضایی بزرگ است

رئیس قوه قضائیه همچنین در دیدار با کارکنان دستگاه قضائی و اعضای شورای 
حل اختلاف استان یزد با بیان این که »تمام پرونده  هایی که با شکایت شخص حقیقی 
تشکیل و با رضایت آن بسته می شوند حتما باید به شورای حل اختلاف ارجاع داده 

شوند«، گفت: کوچکترین ناسلامتی در دستگاه قضایی بزرگ است. 
آیت الله سیدابراهیم رئیسی بیان کرد: مسئولیت پیشگیری بر عهده همه دستگاه های 
فرهنگی و اجتماعی است و در نظام پولی و مالی هم باید پیشگیری شود و در تصمیم 
گیری های مسائل اجتماعی باید تلاش شود تا ناهنجاری های اجتماعی کاهش پیدا 
کند. آیت الله رئیسی ادامه داد: دیده بانان تیزبینی که در جایگاه رصد تکیه زدند باید از 
دارالعباده صیانت کنند و در این مجموعه همچنانی که چهره های اثرگذار و نورانی پرورش 

پیدا کردند، باید باز هم شاهد درخشش چهره های نورانی باشیم.
وی خاطرنشان کرد: قاضی نفوذ ناپذیری که در این استان حتی حب و بغض شخصی 
خود را در تصمیم گیری خود تأثیر نمی دهد، قوت این مجموعه و افتخار مجموعه ماست 
و باید دست او را به عنوان قاضی نمونه و کارمند نمونه بوسید که با عزت و شجاعت به رغم 

نیازهای زندگی خود با عزت نفس کار خود را انجام می دهد.
وی افزود: نقش عدلیه و دادگستری و سازمانهای وابسته به قوه قضائیه در این زمینه 
بسیار مهم است و باید مجدانه بخش های پیشگیری از وقوع جرم فعالیت کنند و با کمک 
دستگاه های اجرایی و دستگاه های فرهنگ ساز و الگوساز، پیشگیری از وقوع جرم را به 
عنوان یک اصل مهم مدنظر قرار دهند تا شاهد کاهش ناهنجاری های اجتماعی، طلاق، 

اعتیاد و سایر آسیب های اجتماعی بیانجامد.
رئیس قوه قضائیه ادامه داد: از قدیم کارهای ریش سفیدی در یزد و سایر نقاط مرسوم 
بوده و اساس شورای حل اختلاف از همین فرهنگ سرچشمه گرفت و قرار نبود این 
شوراها کار قضائی انجام دهند که اگر اینگونه بود، دادگستری را توسعه می دادیم، که این 

کارکرد باید مدنظر باشد و کارکرد اصلی آن به کار گرفته شود.
و  ثبات دهیم  را می خواهیم  اختلاف  رئیسی عنوان کرد: شوراهای حل  الله  آیت 
لایحه ای در همین راستا به دولت داده ایم تا اگر می خواهند بمانند، کارکرد اصلی خود 

را داشته باشند.

رییس قوه قضاییه در جمع خانواده شهدا و اقشار مختلف مردم یزد: 

مال حرام را از حلقوم حرام خواران بیرون می کشیم

 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اینکه امروز مطرح شده که تاریخ رسیدگی به CFT )کنوانسیون مقابله با تأمین مالی 
تروریسم( در مجمع گذشته و پرونده مختومه و بسته شده است صحت ندارد. 

حجت الاسلام والمسلمین »مجید انصاری« درباره تمام شدن مهلت بررسی CFT در مجمع تشخیص مصلحت نظام و امکان 
تمدید آن، گفت: در آخرین جلسه ای که مجمع در رابطه با گروه ویژه اقدام مالی )FATF( از جمله تصویب قانون مبارزه با 
پولشویی و تصویب آیین نامه اجرایی آن و سایر اقداماتی که در این حوزه غیر از لایحه "پالرمو" و "CFT" انجام داده بود بنابراین 

جمهوری اسلامی اقدامات زیادی انجام داده است.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، ادامه داد:  البته ابهاماتی راجع به برخی مواضعی که دبیرخانه FATF  راجع به تحفظی 
که در قانون پولشویی و ابهاماتی که در بیانیه خودشان ایجاد کرده بود بنابراین مقرر شد که مسوولین ذی ربط در وزارت اقتصاد و 
دارایی، وزارت امورخارجه و مرکز مربوط به FATF در ایران و  سایر دستگاه ها  پیگیری های خود را انجام دهند و اقدامات ایران را 

به اطلاع برسانند و آن اقداماتی که نسبت به مواضع آنها داشتند پیگیری کنند و گزارش بعدی را به مجمع ارائه دهند.
انصاری یادآور شد: اینکه  مطرح شده است که تاریخ رسیدگی در مجمع گذشته و پرونده مختومه و بسته شده است صحت 
ندارد. مجمع و جمهوری اسلامی ایران منتظر خواهد ماند برای ارائه گزارشی که مسوولین ما می دهند و احیانا تصمیماتی که در 

آینده مرکز FATF می گیرد متناسب با آن کشور براساس منافع ملی بررسی و تصمیم می گیرد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تاکید کرد: بنابراین هنوز راجع به موضوع سی اف تی و پالرمو رای گیری در مجمع نشده 
است؛ البته تاریخ اگر هم گذشته باشد با مکانیزیم هایی وجود دارد اگر مجمع تصمیم دیگری بگیرد مشکل آیین نامه را حل 

می کند.

امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه با استقامت فردی پیروزی برای جامعه به دست نمی آید، تاکید کرد: پیروزی جامعه اسلامی 
مرهون صبر جمعی است. خانواده ای از سعادت بهره مند است که افراد آن خانواده صبار و شکور باشد و جامعه ای قدرتمند، عزیز، 

سرافراز و سربلند است که صبار و شکور باشد. 
حجت الاسلام والمسلمین سید محمدحسن ابوترابی فرد ظهر دیروز در خطبه های نماز جمعه این هفته تهران گفت: ملت بزرگ ایران 
بار دیگر با حضور به یاد ماندنی خویش در میعادگاه نماز جمعه پیوند استوار و مستحکم خویش را با رهبر انقلاب اسلامی و آرمان های 
بزرگ امام و شهدا را فریاد زدند. وی ادامه داد: مردم با دل هایی لبریز از شوق و نشاط، دو یوم الله اقتدارآفرین را خلق کرده و با دیدگانی 

اشک بار از سقوط هواپیما اوکراینی و افرادی که در کرمان به ملکوت اعلی پرواز کردند، آنها را تشییع کردند.  
خطیب نماز جمعه این هفته تهران با بیان اینکه رهبر انقلاب در نماز جمعه فراموش نشدنی هفته قبل، ملت بزرگ ایران و ملت های 
قهرمان و مقاوم جهان اسلام را با دو خصیصه صبار و شکور یاد کردند، اظهار داشت: اشاره به این حقیقت که پیروزی ها، موفقیت ها 
و یوم الله ها دستاورد دو گوهر گرانبهاست؛ دستاورد ایمان، دانش و عقلانیت و دستاورد صبر با شکوه و عزت آفرین در کنار آرمان ها و 
ارزش ها. ابوترابی فرد با بیان اینکه همه ما باید اهل صبر باشیم و در راه استقامت کنیم، تصریح کرد: تجربه گران سنگ ملت ایران در 
پرتو ایمان و صبر است، خانواده شهدا و جانبازان در مصائب سخت صبر کرده و ایستادگی کردند، در این روزها توفیق داشتم خدمت 

برخی از خانواده هایی که فرزندان  و بستگان نزدیکشان در این حادثه هوایی به شهادت رسیدند، برسم.
وی افزود: من دنیایی از صبر را در آنها دیدم، آنها در طول چهار دهه درس استقامت و صبر را دیدند اما با استقامت فردی پیروزی برای 
جامعه به دست نمی آید، پیروزی جامعه اسلامی مرهون صبر جمعی است، خانواده ای از سعادت بهره مند است که افراد آن خانواده 

صبار و شکور باشد، آن خانواده قطعا به موفقیت می رسد. جامعه ای قدرتمند، عزیز، سرافراز و سربلند است که صبار و شکور باشد.

مجید انصاری:

 بسته شدن پرونده CFT در مجمع صحت ندارد
خطیب نماز جمعه تهران:

 پیروزی جامعه اسلامی مرهون صبر جمعی است



طرح:محمدعلیرجبی

ایرانیان در سیل مهربانی، همدلی را معنا کردند 

تهدید آمریکا به ترور سردار قاآنی
رایان هوک در اظهاراتی خصمانه سردار قاآنی، فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران و جانشین سردار 
سلیمانی را هم به ترور تهدید کرد. به گزارش ایسنا، برایان هوک، نماینده ویژه آمریکا در امور ایران در 
گفت وگو با روزنامه الشرق الاوسط مدعی: اگر  قاآنی، جانشین )سپهبد شهید( سلیمانی بخواهد راه او 
را ادامه دهد به همان سرنوشت سلیمانی دچار خواهد شد. ترامپ همواره در این سال ها کاملا شفاف 
گفته است که هرگونه حمله به آمریکایی ها یا منافع آمریکا با پاسخی سخت مواجه خواهد شد.این 
سخنان هوک در حالی است که واشنگتن پس از حمله موشکی بی سابقه و تحقیر کننده سپاه به پایگاه 
نظامی آمریکایی ها در عراق، با وجود تهدیدات ترامپ، از هرگونه پاسخ به ایران خودداری کرد و در 

مقابل تنها به مخفی کردن خسارت های مالی و جانی خود در عین الاسد پناه برد.

 بازداشت یک خواننده لوس آنجلسی در تهران 
 پلیس پایتخت از دستگیری یک خواننده غیرمجاز در سفره خانه ای در تهران خبر داد. سرهنگ نادر 
مرادی در تشریح این خبر اظهار داشت: در پی دریافت خبرهایی مبنی بر اجرای موسیقی غیرمجاز به 
صورت زنده در سفره خانه ای واقع در خیابان ملاصدرا موضوع در دستور کار ماموران نظارت بر اماکن 
عمومی قرار گرفت.وی با اشاره به هماهنگی انجام شده با مرجع قضایی گفت: با حضور ماموران در 
محل مشخص شد که در این سفره خانه یکی از خواننده های لس آنجلسی به نام "سامان" که به تازگی 
وارد کشور شده، اجرای موسیقی زنده داشته است.سرهنگ مرادی با اشاره به دستگیری سامان و 
مالک سفره خانه افزود: این سفره خانه پلمپ شد و سامان با قرار بازداشت موقت برای انجام تحقیقات 

تکمیلی در اختیار پلیس امنیت اخلاقی قرار گرفت.

وکیل نجفی: امید زیادی داریم حکم زندان نقض شود 
 گودرزی درباره آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده »محمدعلی نجفی« توضیحاتی داد.حمیدرضا 
گودرزی وکیل مدافع محمد علی نجفی شهردار اسبق تهران درباره آخرین وضعیت پرونده »محمدعلی 
نجفی« اظهار کرد: ما به حکم شعبه ۹ دادگاه کیفری به دیوان عالی کشور اعتراض کردیم.وی افزود: 
در حال حاضر پرونده موکلم در شعبه 41 دیوان عالی کشور در دست رسیدگی است.وکیل مدافع 
نجفی بیان کرد: اگر حکم در دیوان عالی نقض شود، پرونده برای رسیدگی مجدد به شعبه هم عرض 
ارسال می شود.گودرزی با بیان اینکه ما به نقض حکم در دیوان عالی کشور امید زیادی داریم، گفت: 
فکر می کنیم شانس بالایی برای نقض حکم داریم، البته این موضوع به دیدگاه قضات دیوان عالی 
کشور هم بستگی دارد.وی بیان کرد: به احتمال زیاد حکم پرونده در یک تا دو هفته آینده از سوی 

دیوان عالی کشور اعلام شود.

واکنش کدخدایی به ادعای رد صلاحیت مرتبط با برجام 
سخنگوی شورای نگهبان گفت: اگر ادعای رد صلاحیت یکی از نمایندگان به دلیل حمایت از 
دولت یا برجام درست بود، او در همان دور قبل که برجام به تصویب مجلس رسید، رد صلاحیت می 
شد.عباسعلی کدخدایی در توییتر نوشت:»اگر ادعای رد صلاحیت یکی از نمایندگان به دلیل حمایت 
از دولت یا برجام درست بود، او در همان دور قبل که برجام به تصویب مجلس رسید، رد صلاحیت می 
شد!شاید همین اطلاعات غلط مبنای اظهارات برخی مقامات محترم در روزهای گذشته قرار گرفته 

است.«

تکذیب دیدار انتخاباتی روحانی در کاخ سعدآباد 
معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رئیس جمهور در واکنش به انتشار شایعه ای مبنی بر »جلسه 
انتخاباتی روحانی و اصلاح طلبان در کاخ سعدآباد« نوشت: رئیس جمهور نه صبح روزپنجشنبه و نه 
هیچ زمان دیگری، جلسه انتخاباتی نداشته و نخواهد داشت.علیرضا معزی معاون ارتباطات و اطلاع 
رسانی دفتر رئیس جمهور در حساب کاربری خود در توئیتر در واکنش به انتشار شایعه ای مبنی بر 
»جلسه انتخاباتی  »تنور انتخابات را از جای دیگر و به طریق دیگر باید گرم کرد؛ از توسل به فیک نیوز، 
آبی گرم  نخواهد شد. رئیس جمهوری نه صبح روزپنجشنبه و نه هیچ زمان دیگری، جلسه انتخاباتی 
نداشته و نخواهد داشت. گرچه روحانی وظیفه خود می داند که همه ارکان را برای خلق انتخاباتی 

رقابتی و پرشور متقاعد سازد.«

رحیمی اظهارات خود درباره شورای نگهبان را پس گرفت
رحیمی اظهارات خود درباره شورای نگهبان را پس گرفتروابط عمومی شورای نگهبان، علیرضا 
رحیمی نماینده مردم  تهران در مجلس شورای اسلامی در توییتی  روز پنجشنبه  منتشر کرده بود، 
مطالب خلاف واقع به شورای نگهبان  نسبت داده و مدعی  شده بود که از برخی داوطلبان  تایید 
صلاحیت نشده درخواست رسید پرداخت وجوهات شرعی  می شود!اما این  نماینده مجلس با اصلاح 
اظهارات قبلی خود در توییتی جدید نوشته است: »توییت قبلی با موضوع مطالبه رسید پرداخت 
خمس، توسط یکی از نمایندگان ردصلاحیت شده به بنده منتقل شد. با پیگیری مشخص شد در 

شورای نگهبان چنین موضوعی وجود نداشته است.«

کنایه سنگین سعید آذری به مدیرعامل استقلال 
مدیر عامل باشگاه فولاد خوزستان به توافق امروز نمایندگان ایران با کنفدراسیون فوتبال آسیا و 
صحبت های خلیل زاده در این خصوص واکنش طعنه آمیزی نشان داد.سعید آذری، مدیر عامل 
باشگاه فولاد خوزستان با انتشار متنی در صفحه اینستاگرامش به طعنه از صحبت های خلیل زاده 
انتقاد کرد و نوشت: خدا را شکر با این رزومه پر بار توانستید یک جنگ فوق العاده را به سود فوتبال ایران 
خاتمه دهید ممنون که شما مدیران برجسته سازمان های ورزشی در این مرز و بوم حضور دارید. برگ 

زرین دیگری بر رزومه پربار شما جناب دکتر اضافه شد. خدا قوت پهلوان.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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دَغَلی و آزاررسانی ، از 
اخلاق مؤمنان نیست .

 شنبه - پنجم بهمن ماه 1398 - سال بیست ودوم- شماره 4969

. الكافي: ج ۸ ص 126 ح ۹5

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم:

سارقان زورگیر مغازه های قم دستگیر شدند 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم گفت:متهمان در تاریکی هوا و تهدید مغازه دار با 

سلاح سرد اقدام به زور گیری می کردند. 
سرهنگ میکائیل قهرمان پور، اظهار کرد: در پی وقوع پنج فقره سرقت شبانه با تهدید سلاح سرد از 
مغازه ها، با توجه به حساسیت موضوع تیمی از کارآگاهان زبده پلیس آگاهی استان برای شناسایی و 

دستگیری متهمان در این رابطه تشکیل شد.
او افزود: متهمان مغازه هایی را از قبل شناسایی و با استفاده از تاریکی هوا و تهدید مالک مغازه با سلاح 

سرد، برخی از اقلام موجود را سرقت می کردند.
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: با تلاش شبانه روزی و انجام اقدام های پلیسی 

2 نفر در این رابطه شناسایی و دستگیر شدند و در مواجهه با شواهد موجود به جرم خود اعتراف کردند.
قهرمان پور اضافه کرد: سپس طی تحقیقات صورت گرفته از این افراد، 3 نفر از همدستانشان نیز 

شناسایی و با هماهنگی مقام قضایی استان دستگیر شدند.
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم با اشاره به کشف چندین سلاح سرد از متهمان، 
تصریح کرد: درنهایت افراد مذکور به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع 

قضایی استان و سرانجام با قرار قانونی روانه زندان شدند.
 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

کشف محموله ۲۰ میلیاردی پارچه قاچاق 
فرمانده انتظامی استان قم از کشف محموله 2۰ میلیارد و 321 میلیون ریالی پارچه قاچاق در قم خبر 
داد. سردار عبدالرضا آقاخانی اظهار داشت: مأموران اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان 
قم، یک دستگاه کامیون را در یکی از محورهای مواصلاتی استان به ظن حمل کالای قاچاق متوقف 

کردند.
وی گفت: در ادامه راننده کامیون طی مواجهه با مأموران اذعان کرد خودرو از استان های غربی به مقصد 
استان تهران بارگیری شده بنابراین با بررسی مدارک حمل بار مشخص شد، آدرس فرستنده و گیرنده کالا 

در بارنامه به صورت صوری ثبت شده است.
فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: سپس کامیون به اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی 

استان منتقل و با تخلیه بار خودرو، یک هزار و 564 طاقه پارچه قاچاق کشف شد.
وی اضافه کرد: در ادامه نمونه کالا به اداره گمرکات استان ارسال و کارشناسان این اداره کل، ارزش 

کالای مکشوفه قاچاق را در مجموع 2۰ میلیارد و 321 میلیون ریال اعلام کردند.
سردار آقاخانی افزود: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل 

مرجع قضائی استان شد.

فرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد

اعتراف یک زن به 1۰ فقره سرقت دوچرخه 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از دستگیری یک سارق زن به اتهام 1۰ فقره سرقت دوچرخه در قم خبر 

داد.
مراد حسین جعفریان اظهار کرد: در پی وقوع چندین فقره سرقت دوچرخه از داخل منازل آپارتمانی در 

استان، موضوع در دستور کار مأموران کلانتری 13 قم قرار گرفت.
وی  گفت: در ادامه ماموران با انجام اقدامات پلیسی یک نفر سارق زن را شناسایی و حین انجام سرقت 
دستگیر کردند. فرمانده انتظامی شهرستان قم با بیان اینکه متهمه اعتیاد شدیدی به مواد مخدر دارد، 
تصریح کرد: نامبرده طی تحقیقات پلیس از همدستی فردی دیگر در این رابطه خبر داد و اذعان داشت 

تاکنون 1۰ فقره سرقت دوچرخه طی 2 ماهه اخیر انجام داده است.
جعفریان با بیان اینکه تلاش برای دستگیری همدست وی در دستور کار مأموران این کلانتری قرار دارد، 
اضافه کرد: در نهایت متهمه به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی 

استان و سرانجام با قرار قانونی روانه زندان شد.

جانشین پلیس راهور استان قم هشدارداد

ضریب افزایش خطرات نتیجه سرعت بالا در رانندگی
جانشین پلیس راهور استان قم گفت: سرعت بالا در رانندگی ضریب خطر و نوع تصادف را افزایش می 

دهد. 
سید صادق رسولی ا بیان اینکه سرعت بالا در رانندگی ضریب خطر و نوع تصادف را افزایش می دهد، 
اظهارداشت: در سرعت های بالا احتمال از دست دادن کنترل وسیله نقلیه توسط راننده بیشتر و خطا 
در واکنش سریع و به موقع در برابر خطرات افزایش یافته و باعث می شود عابرین پیاده در ارزیابی سرعت 

وسیله نقلیه اشتباه کنند.
وی گفت: در سرعت های بالا فاصله طی شده در زمان مواجه شدن با خطر اعم از زمان عکس العمل 
و خط ترمز بیشتر شده در نتیجه راننده به راحتی در منطقه عدم فرار از تصادف قرار می گیرد .  جانشین 
پلیس راهور استان قم گفت: ضرورت دارد که پلیس به عنوان متولی کنترل ایمنی و ترافیک از شروع تند 
رانی که شامل، سرعت بالاتر از حد مجاز یا نامناسب )سرعت مجاز ولی نامناسب با شرایط موجود( است 

پیشگیری کند که شامل اعمال قانون، دادن نمره منفی به رانندگان و توقیف وسایل نقلیه آن هاست.

خطیب نمازجمعه قم با تاکید بر اینکه هیچ بهانه ای از گروه و فرقه ای برای دور شدن از 
صندوق های رای پذیرفته نیست، گفت: صندوق های رای باید شکوه حضور را نشان داده و 

مردم باید با آگاهی و بصیرت به انسان های پاک دست و مجاهد و مبارز رای دهند
آیت الله علیرضا اعرافی در خطبه های این هفته نماز جمعه قم که در مصلای قدس برگزار 
شد با اشاره به اینکه ملت همچنان دو آزمون در پیش دارند، اظهارداشت : آزمون نخست 

راهپیمایی 22 بهمن همزمان با چهلمین روز درگذشت سردار سلیمانی است.
وی افزود : باید این راهپیمایی همبستگی تشییع جنازه حاج قاسم و اقتدار ملت در حمله 
به پایگاه های نظامی آمریکا را تقویت کند و این راهپیمایی باید نمادی نو از حضور ملت در 

عرصه دفاع از آرمان های شهدا، امام و انقلاب اسلامی باشد.
خطیب نمازجمعه قم با اشاره به اینکه آزمون دوم انتخابات اسفند ماه است، گفت: این 
انتخابات می تواند حلقه اقتدار ملت و عظمت گفتمان و جبهه مقاومت را تکمیل کند. همه 
در این روز باید فارغ از هر اعتراض، نقد و ایرادی که دارند برای اقتدار ایران، انقلاب و اسلام و 

برای امنیت و پیشرفت ایران اسلامی در صحنه انتخابات حاضر شوند.
اعرافی با تاکید بر اینکه هیچ بهانه ای از گروه و فرقه ای برای دور شدن از صندوق های 
رای پذیرفته نیست، یادآور شد: صندوق های رای باید شکوه حضور را نشان داده و مردم باید 
با آگاهی و بصیرت به انسان های پاک دست و مجاهد و مبارز رای دهند تا کشور در مسیر 
درست قرار گیرد. وی با بیان اینکه در انتخابات اصل اول حضور پرشکوه و اصل دوم حضور 
اخلاقی و منطبق بر مقررات و اخلاق است، ادامه داد: اصل سوم انتخاب بهترین ها بر اساس 

حجت الهی است. رعایت این سه اصل می تواند حلقه اقتدار را تکمیل کند و امیدواریم که 
ملت شکوه دیگری را رقم بزند. مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه تمام دشمنان اسلام، 
ایران و انقلاب امروز دست به دست هم داده اند و گاهی برخی ناآگاهانه با آنها همراهی 
می کنند، یادآور شد: کسانی استکبار و آمریکا را از این همه جنایت تطهیر می کنند و این یک 
مصیبت بزرگ است. آمریکا خون ملت ها را آشامیده و بدبختی را بر همه عالم تحمیل کرده 
است آن وقت کسانی به گونه ای سخن می گویند که اینها فرشتگان عالم هستند و این یک 
خطای استراتژیک است.  وی تطهیر آمریکا و نگاه خوش بینانه به آمریکا و دست نشاندگان 
آنها را خطی دانست که در ایران و منطقه دنبال می شود و یادآور شد: خط دیگر این است که 

رژیم منحوس پهلوی را خوب نشان داده و یا بدی های آنها را کمرنگ جلوه دهند.
اعرافی گفت: قاجار و پهلوی ها بدترین رژیم ها بوده و استقلال و آزادی کشور را فروختند و 

دست اجانب را به همه مقدرات باز کردند و دست آنها به خون ملت آلوده است.
وی با اشاره به اینکه با وجود همه مشکلات، تحریم ها و توطئه ها ایران در این 40 سال به 
اوج عظمت رسیده است، گفت: دست هایی در کار است که این عظمت را کوچک بشمارد. 

دست هایی در کار است ارزش های بنیادین انقلاب اسلامی را کوچک کرده و کم بشمارد.
امام جمعه قم با تاکید بر اینکه عظمت ملت ایران با اسلام گره خورده است تصریح کرد: 
سخنی ملی گراها و باستان گراها که می گویند اسلام از ایران جداست غلط است و ایران با 
آغوش باز از اسلام و مکتب اهل بیت استقبال کرد و عظمت ایران در پرتو اسلام و معارف 

اهل بیت است.

آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم :

همه برای اقتدار ایران، انقلاب و اسلام درانتخابات حاضر شوند

استاندارقم توجه به کیفیت بخشی به برنامه های فرهنگی 
این استان را مورد تاکید قرار داد وگفت: طرح هایی که 
درقم به نام شهید سردار حاج قاسم سلیمانی نامگذاری 

می شود، باید فاخر باشد. 
جلسه  درچهارمین  پنجشنبه  روز  سرمست  بهرام 
ستاد ساماندهی امور جوانان قم در تالار امام جواد )ع( 
استانداری اظهار داشت: درحال حاضر طرح های زیادی 
به نام سردار سلیمانی نامگذاری می شود، ولی باید آنها در 

شان مقام و جایگاه این شهید باشد تا در اولویت قرارگیرد.
اقدامات  برای  که   برنامه ریزی هایی  در  کرد:  بیان  وی 
فرهنگی انجام می دهیم، کیفیت برنامه ها از تعداد و کمیت 
به  واکنش  در  استاندار قم همچنین  آنها مهمتر است. 
پیشنهاد مطرح شده مبنی بر یکپارچه سازی برنامه های 
مرتبط با سردار سلیمانی با دومین کنگره جوانان مدافع 
استقبال  پیشنهاد  این  از  ما  داشت:  اظهار  قم،  حرم 
می کنیم. دومین کنگره جوانان مدافع حرم قم به همت 
چند دستگاه فرهنگی این استان همزمان با دهه فجر و 
چهلمین روز شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی برگزار 
اردیبهشت ماه ۹7  این کنگره  می شود. نخستین دوره 
برگزار شد.  سرمست در بخش دیگری از سخنان خود با 
تاکید بر ضرورت استفاده از ظرفیت جوانان در هر چه بهتر 
برگزار شدن برنامه های فرهنگی اجتماعی خاطرنشان 
کرد: باید در تصمیم گیری هایی که برای جوانان صورت 

می گیرد، خود آنها نیز حضور و مشارکت داشته باشند.
وی با اشاره به اهمیت نسل جوان و ضرورت توجه جدی 
به این قشر،  یادآور شد: مخاطب اصلی رهبری در بیانیه 
گام دوم انقلاب جوانان هستند، و در این بیانیه 44 بار از 

عنوان جوانان استفاده شده و این بی حکمت نیست.
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب در اواخر 
ماه بهمن ۹7 در بیانیه ای خطاب به جوانان و آینده سازان 
ایران، برداشتن گام بزرگ دوم به سمت آرمان های انقلاب 

اسلامی را در هفت فصل تبیین کردند.

وی همچنین بیان کرد: یکی از برنامه های دولت تدبیر 
و امید درطرح تحول اجتماعی، کاهش طلاق و تحکیم 
بنیان خانواده است، و حوزه اجتماعی استانداری اعم از 
دفتر امور اجتماعی فرهنگی و همچنین دفتر امور زنان 
و خانواده از هر برنامه ای که در این راستا باشد، حمایت 
می کند. معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداری قم 
نیز دراین جلسه با اشاره به اهمیت حوزه جوانان گفت: 
و  و حوصله  با دقت  باید  را  این حوزه  با  مربوط  کارهای 
مداومت و با عشق و ایمان انجام دهیم. بیژن سلیمان 
را  نتیجه  ترین  مطلوب  تا  کنیم  تلاش  باید  افزود:  پور 
اهمیت  همچنین  وی  آوریم.  بدست  فعالیت ها  این  از 
توجه  مورد  را  استان  در  ازدواج  خیرین  مجمع  تشکیل 
دانست، و تصریح کرد: دراین خصوص نباید خیلی درگیر 
معاون  نیست.  منزل  وحی  چون  شویم  دستورالعمل ها 
استاندارقم خاطرنشان کرد: کسانی که این دستورالعمل 
را نوشتند، با نیت خیر به دنبال حل مشکل های ازدواج 
جوانان بودند. وی گفت:  درموضوع ازدواج باید به سمت 
استفاده از کمک های مردمی حرکت کنیم، و به طور حتم 
از هر اقدامی که مردمی باشد، نتیجه مطلوب را خواهیم 

گرفت. سلیمان پور بیان کرد: در عین اینکه از مردم کمک 
می گیریم، نباید خیلی آنها را اذیت کنیم، و بگذاریم آزاد 

باشند، و سلیقه خود را اِعمال کنند.
اجرای طرح پیشگیری از طلاق در قم 

رضا ملک زاده مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی 
استانداری قم در ادامه این جلسه گفت: عمده طلاق ها در 
پنج سال ابتدای ازدواج صورت می گیرد و به دنبال اجرای 
طرحی خاص برای پیشگیری از طلاق در خانواده های 
تا در میان مدت نتیجه مطلوب  مستعد طلاق هستیم 
گرفته شود.  معاون فرهنگی و امور جوانان ورزش و جوانان 
قم نیز دراین جلسه، تشکیل مجمع فوق را ازابلاغیه های 
وزارت ورزش و جوانان عنوان کرد و گفت: پایه و اساس این 
مجمع یک نهاد عمومی غیر دولتی است، و ما به عنوان 
مسئولان دولتی نقشی در آن نداریم، و بیشتر تسهیل 

کننده و هماهنگ کننده این طرح هستیم.
روح الله رمضانی با بیان اینکه این مجمع هم اکنون در 
مرحله ثبت قرار دارد، گفت: اعضای هیات موسس این 
مجمع، اشخاص حقیقی می باشند و با توجه به تکالیفی 

که دارند، با آنها جلسه هایی را برگزار کردیم.

  شهردار قم :

هیچ پروژه مهمی نباید به دلیل 
مشکلات مالی،متوقف شود

شهردار قم گفت :هیچ پروژه مهمی نباید به دلیل مشکلات مالی،متوقف شود، 
اما گاهی برخی حواشی، روند اجرای پروژه ها را کند می کند و عدم همراهی برخی 
از دستگاهها، مانع از پیشبرد طرح و پروژه ای که به نفع مردم و شهروندان است، 
می شود.  دکترسید مرتضی سقاییان نژاد در خصوص اهمیت همراهی دستگاههای 
اجرایی در پیشبرد تمامی پروژه های عمرانی قم از جمله مترو، اظهارداشت : 
متروی قم، یکی از پروژه های مهم در دست اجراست و باید با همدلی و مشارکت 
همه مدیران و مسئولان و همراهی دولت در تحقق آن تلاش کنیم. وی بیان کرد: 
هیچ پروژه مهمی نباید به دلیل مشکلات مالی،متوقف شود، اما گاهی برخی 
حواشی، روند اجرای پروژه ها را کند می کند و عدم همراهی برخی از دستگاهها، 
مانع از پیشبرد طرح و پروژه ای که به نفع مردم و شهروندان است، می شود. به گفته 
شهردار قم، از تمامی ظرفیت های استانی و ملی جهت تکمیل فاز اول خط یک 
مترو استفاده می کنیم تا بتوان این فاز را در سال ۹۹ عملیاتی کرد، البته افزایش 
قیمت ها خود یکی از موانع جدی است که تلاش مدیریت شهری، تامین منابع 
لازم است. وی بیان کرد: معطل ماندن متروی قم به نفع استان نیست و موجب 
افزایش قیمت ها می شود به ویژه اینکه هر کیلومتر از مترو 1۰3 میلیارد تومان هزینه 
در بردارد که تعلل در اجرای آن می تواند این رقم را افزایش دهد. وی با اشاره به 
نیاز بودجه ای بالغ بر 12 هزار میلیارد ریال در تکمیل فاز نخست نیز خاطرنشان 
کرد: هم اکنون تامین 8۰ دستگاه واگن مترو و 4 هزار تن ریل به همت مجموعه 
سازمان قطار شهری قم عملیاتی شده است، البته شرایط تحریم و محدودیت 
منابع، ما را در دست اندازهای زیادی گرفتار کرده است. سقائیان نژاد عنوان کرد: 
با همه مشکلات، با برنامه ریزی های راهبردی و مدیریت منابع،خط یک متروی قم، 
پیشرفت خوبی را پشت سر گذاشته است و سعی می شود سایر تجهیزات نیز تامین 
شود. قرار است برای افتتاح این فاز در سال آینده باید تدابیری جدی اندیشیده 
شود، البته با اختصاص 4۰ میلیون یورو برای تکمیل مترو قم امید است مترو یکی 
از 8۰۰ پروژه تعریف شده در قم نیز به سرانجام برسد.  به گفته عبدالله جلالی رئیس 
شورای اسلامی شهرقم نیز مصوبه اخیر هیات دولت در تامین 8۰ واگن خارجی به 
متروی قم، تاثیر مناسبی بر تسهیل اجرای این پروژه دارد و همراهی دولت می تواند 
بخش زیادی از مشکلات در مسیر تحقق این پروژه را رفع کند به ویژه اینکه 3۰۰ 

میلیارد تومان اوراق مشارکت برای مترو قم اختصاص یافته است.

 مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم  خبرداد

ایمن سازی بلوار شهید سپهبد قاسم سلیمانی 
مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم گفت: در ماههای اخیر 
ضمن انجام خط کشی های دوجزئی که از کیفیت و ماندگاری بالایی نیز برخوردار 
است در روزهای گذشته این سازمان اقدام به نصب گل میخ در رفیوژ وسط بلوار 
شهید سلیمانی از محدوده رمپ شهیدان شکروی تا پل انقلاب )قسمت دوطرفه( 
نموده است. علی نیک اظهار کرد: در ماههای گذشته با خط کشی و بر اساس 
آلبوم های ارسالی از معاونت  حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم سعی شده تا 
محدوده تردد خودروها مشخص شود ولیکن گاهی مشاهده می شود بعضی از 
شهروندان با نادیده گرفتن قوانین و مقررات ضمن عبور از خطوط ممتد حادثه 
هایی را به وجود می آروند که گاها خسارات جبران ناپذیری را به سایر شهروندان 
تحمیل می نماید، لذا به منظور افزایش ایمنی و آرام سازی ترافیک شهری، 
سازمان ترافیک با نصب گل میخ در رفیوژ وسط خیابان های دوطرفه سعی دارد تا 
از حوادث جلو گیری نماید. مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم 
یادآور شد: سازمان ترافیک با به کارگیری جدید ترین شیوه ها و امکانات در سطح 

شهر در جهت افزایش ایمنی راههای شهری و سلامت جامعه گام بر می دارد.
نیک تصریح کرد: در حال حاضر بلوارهای شهید سپهبد سلیمانی و بلوار قاضی 
خرم آبادی واقع در شهرک قدس با نصب گل میخ های آلومنیوم و پلاستیکی جدا 
سازی شده است. مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم عنوان 
داشت:  برای اجرای این پروژه به ازای هر یک گل میخ پلاستیکی 4۰۰ هزار ریال و 
یک عدد گل آلومنیوم 4۹۰ هزار ریال برای سازمان هزینه در بر دارد. نیک در خاتمه 
گفت : از شهروندان عزیز و گرامی خواستاریم با رعایت قوانین و آرامش در زمان 

رانندگی ما را در ساختن شهری ایمن و سالم یاری نمایند.

شهردار منطقه شش قم خبرداد

انجام 5 هزار متر مربع پیاده رو سازی و 
سنگ فرش 

شهردار منطقه شش از پیاده رو سازی و سنگ فرش 5 هزار متر مربع از پیاده رو 
های سطح این منطقه با اعتباری بالغ بر 7 میلیارد ریال خبر داد.

علی حاتمی فرد با اعلام این مطلب گفت : با هدف بهسازی معابر سطح منطقه 
عملیات سنگ فرش 5 هزار متر مربع از پیاده روهای سطح منطقه در سال جاری 
انجام شد. وی اظهار داشت: با هدف بهسازی معابر و همچنین سهولت در تردد 
عابرین عملیات سنگ فرش پیاده روهای سطح منطقه در دستور کار این شهرداری 
قرار گرفت. شهردار منطقه شش بیان کرد: بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته، 
پیاده روهای خیایانهای اصلی سطح منطقه در اولویت بهسازی و اجرای کف فرش 
قرار دارند. وی افزود: پیاده رو سازی خیابان امامزاده ابراهیم)ع( به متراژ13۰۰ 
متر مربع، پیاده رو سازی،جدول گذاری خیابان شهید مطهری به متراژ12۰۰ متر 
مربع ،ساماندهی پیاده رو و سنگفرش بلوار کشاورز جنوبی به متراژ 24۰۰ متر 
مربع از جمله طرح های این شهرداری در سال جاری جهت بهسازی معابر است. 
شهردار منطقه شش هزینه اجرای طرح های آغاز شده را 7 میلیارد ریال عنوان 
کرد و افزود : با اجرای سنگ فرش پیاده روها، تحول عظیمی در خصوص مناسب 
سازی، زیبا سازی و بهسازی معابر سطح منطقه صورت خواهد گرفت. حاتمی فرد 
ابراز امیدواری کرد با تلاش دو چندان نسبت به اجرای طرحهای عمرانی شروع 
شده اقدام نماییم و علاوه بر رفع مشکلات معابر، موجبات رضایتمندی ساکنان 

این منطقه را فراهم نماییم.
 

شهردار منطقه 5 قم خبرداد

خاکبرداری،زیرسازی و آسفالت کوچه 
مقابل بوستان اطلس

بوستان  مقابل  کوچه  آسفالت  و  خاکبرداری،زیرسازی  از   5 منطقه  شهردار 
اطلس منشعب از کوچه 45 خیابان شهیدان کلهری به مساحت بیش از 4۰۰ 
مترمربع خبر داد. علیرضا اقبالیان، ضمن اعلام این خبر اظهار کرد:با توجه به 
اینکه سالهاست که این معبر خاکی باقی مانده بود، لذا با مشارکت مردمی نسبت 
به جدولگذاری و سپس آسفالت آن اقدام نمودیم. وی افزود : عملیات  عمرانی 
خاکبرداری، زیر سازی و آسفالت کوچه مقابل بوستان اطلس واقع در کوچه 45 
خیابان شهیدان کلهری به مساحت بیش از 4۰۰ مترمربع با توزیع بیش از 55  تن 
آسفالت به اتمام رسید. اقبالیان زیرسازی و آسفالت معابر سطح  منطقه را جهت 
تسهیل در عبور و مرور ساکنین و اهالی منطقه از اولویت های شهرداری منطقه 5 
اعلام نمود و در همین راستا جدولگذاری، زیرسازی و آسفالت خیابان ها و کوچه 

های خاکی سطح منطقه از برنامه های در دست اقدام  منطقه می باشد.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم:

1۹5 قلاده سگ در دی ماه از شهر قم 
جمع آوری شد

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با اشاره به جمع آوری 1۹5 
قلاده سگ در قم در دی ماه گفت: شهروندان در صورت مشاهده می توانند 
با سامانه 137 تماس بگیرند تا در اسرع وقت نسبت به اعزام پیمانکار به محل 
اقدام شود.  سید عبدالله میر ابراهیمی اظهار کرد: با عنایت به سرمای هوا و تردد 
حیوانات از حاشیه و حریم به داخل شهر شهروندان  در صورت مشاهده می توانند 
با سامانه 137 تماس بگیرند تا در اسرع وقت نسبت به اعزام پیمانکار به محل 
اقدام شود. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم ادامه داد: لازم به 
ذکر است در حال حاضر دو اکیپ در سطح شهر نسبت به جمع آوری سگ های 
ولگرد فعالیت می کنند که یک اکیپ به صورت ویژه در محدوده پردیسان و شهرک 
قدس مستقر است. میرابراهیمی در پایان خاطرنشان کرد: در دی ماه، 1۹5 قلاده 
سگ از سطح شهر جمع آوری  شده است که این سگ ها پس از جمع آوری به واحد 

نگهداری سایت البرز تحویل داده  شده اند.

امیرآبادی نماینده مردم قم مطرح کرد

انتقاد از عملکرد کمیته امداد در بهره 
برداری از دریاچه نمک 

احمد امیرآبادی با اشاره به ضرورت بهره برداری از دریاچه نمک اظهار کرد: 
برای احداث مسیر دسترسی دریاچه نمک  بردار  بهره  به عنوان  امداد  کمیته 
عملکرد نامطلوبی در سال های اخیر داشته است. وی با بیان اینکه کمیته امداد 
در حال حاضر دریاچه نمک را ملک شخصی خود می داند، تصریح کرد: این نهاد 
سرمایه گذار به صورت عملی امکان بهره برداری از این دریاچه را برای دیگر سرمایه 
گذاران غیرممکن کرده است. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: بهره برداری از دریاچه نمک می تواند یکی از ظرفیت  های مهم اقتصادی و 

اشتغالزایی در استان شود و باید پیمانکار کنونی آن تغییر پیدا کند.

 استاندارقم تاکید کرد

ضرورت کیفیت بخشی به برنامه های فرهنگی 

 جانشین سپاه امام علی بن ابیطالب  قم گفت: مساحت 
اردوگاه کرامت 3۰۰هکتار است، این اردوگاه با هدف درمان، 
صیانت و اشتغال معتادین ایجاد شده است و تاکنون 12۰ 

مددجو پذیریش شده است. 
سرهنگ احمد بیطرفان در مراسم افتتاح اردوگاه کرامت، 
اظهار داشت: برای تکمیل فاز اول و دوم این اردوگاه بیش از 

3 میلیارد تومان هزینه شده است.
اعتبار توسط ستاد مواد  این  افزود: حدود 2 میلیارد  وی 
مخدر و مابقی هم توسط سازمان بسیج تامین شده است، 
تفاهم نامه ای بین سازمان بسیج وستادمبارزه با مواد مخدر 
نامه  تفاهم  این  مصوبه  اعتبارات  امیدواریم  که  شده  بسته 
اجرایی شود . جانشین سپاه امام علی بن ابیطالب  قم تصریح 
کرد: این اردوگاه 5ماه شروع به کار کرده است که این مدت 
موفقیت های بسیاری را کسب نموده است، برنامه های این 
اردوگاه پایدار و دین پایه با مربیان مجرب است تا برای دیگر 
اردوگاه ها الگویی مناسب باشد. سرهنگ بیطرفان عنوان 
کرد: ظرفیت فاز دوم این اردوگاه 2۰۰ نفر است که در دست 
احداث است و با تامین اعتبارات مورد نیاز در سال ۹۹ افتتاح 
می شود، پیش بینی می شود با تکمیل دو فاز اردوگاه های 

ترک اعتیاد استان را به صورت متمرکز دور هم جمع کنیم 
کرد:  عنوان  ایجاد شود. وی  مفید  و  ای خوب  تا مجموعه 
مساحت این اردوگاه 3۰۰هکتار است، این اردوگاه با هدف 
درمان، صیانت و اشتغال معتادین ایجاد شده است، تاکنون 
12۰ مددجو پذیریش شده است، زیرساخت های لازم دراین 
اردوگاه آماده شده است، در فاز اول شروع به کار اردوگاه که از 
شهریور ماه آغاز شده است حدود1۰۰ نفر ظرفیت ایجاد شد.
مراکز ترک اعتیاد اثر مثبتی بر فعالیت های نیروی 

انتظامی دارد 
فرمانده نیروی انتظامی استان قم  نیز دراین مراسم با اشاره 
به برنامه های اردوگاه کرامت گفت: آرامش و آسایش خانواده 
های معتادین از جمله مهم ترین برنامه های اردوگاه کرامت 
است.  عبدالرضا آقاخانی اظهار داشت: مراکز ترک اعتیاد اثر 
مثبتی بر فعالیت های نیروی انتظامی دارد. وی با اشاره به 
برنامه های اردوگاه کرامت بیان کرد: آرامش و آسایش خانواده 
ها از جمله مهم ترین برنامه های این اردوگاه است. فرمانده 
نیروی انتظامی استان قم تصریح کرد: این اردوگاه قبلا اردوگاه 
قدس بود و در این مکان شهدای بسیاری حضور داشتند و از 
این مکان به جبهه های حق علیه باطل اعزام های بسیاری 

صورت گرفته است امیدواریم این برکت در زندگی مددجوهای 
این اردوگاه هم به وجود بیاید. سردار آقاخانی عنوان کرد: 
وجود این گونه مراکز در فعالیت نیروی انتظامی بسیار تاثیرگذار 
است، امیدواریم از شهدا الگو بگیریم و در زندگی خود این 

شهدا را سرلوح کارهای خود قرار دهیم.
آموزش و اشتغال" از جمله برنامه های اردوگاه 

کرامت است
ابوالفضل شریفی رئیس شورای هماهنگی مبارزه با مواد 
مخدر در استان قم نیز در این مراسم با اشاره به برنامه های 
از  حمایت  و  اشتغال  ایجاد  آموزش،  گفت:  کرامت  اردوگاه 
مددجویان در این اردوگاه وجود دارد. وی با بیان اینکه فعالیت 
این نوع اردوگاه ها بسیار مناسب و ضروری است، گفت: سپاه 
قم در یکسال گذشته علاوه بر تمام ماموریت های مهم خود در 
ساخت این اردوگاه هم قدم برداشت و از این مسئله حمایت 
کرد. رئیس شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر در استان قم 
خاطرنشان کرد: قم جزء استان های پرآسیب کشور نیستیم 
بلکه استان قم در بین هفت استان خوب کشور قرار دارد اما به 
دلیل اهمیت و عنایتی که به قم وجود دارد این نوع اردوگاه ها 

در آن ساخته می شود.

جانشین سپاه امام علی بن ابیطالب قم :

درمان و اشتغال معتادین مهم ترین برنامه اردوگاه کرامت است 

رئیس سازمان برنامه و بودجه استان قم گفت: دولت برای تامین سهم خود در پروژه کمربندی 
جدید قم، اوراق مشارکت منتشر می کند.  محمود نوربخش با اشاره به استفاده از اوراق مشارکت 
در استان قم اظهار کرد: در سال جاری استفاده از اوراق مشارکت برای پروژه قطار شهری قم 
از جمله  پروژه های استان  برای  اوراق مشارکت  پیگیر  نیز  آینده  برای سال  بینی شد،  پیش 
کمربندی جدید قم هستیم. وی ادامه داد: سهم دولت در پروژه کمربندی جدید قم 30 درصد 
است و هزینه احداث بخشی از فاز نخست این پروژه حدود 700 میلیارد تومان است که دولت 
برای تامین سهم خود در پروژه کمربندی جدید قم، اوراق مشارکت منتشر می کند. رئیس سازمان 
برنامه و بودجه استان قم افزود:  به دنبال استفاده از ظرفیت های قانونی برای واگذاری پروژه های 
متعلق به دولت در استان به بخش خصوصی هستیم، این پروژه ها باید ویژگی های خاصی داشته 

باشند، به عنوان مثال باید کاربری پروژه ها پس از واگذاری حفظ شود، در حالی که باید سرمایه 
گذاران انتفاع اقتصادی را برای ورود به این عرصه لحاظ کنند. نوربخش استقبال سرمایه گذاران 
از واگذاری پروژه های دولتی در استان قم را کم دانست و تصریح کرد: یکی از دلایل این مساله 
این است که دولت بیشتر به پروژه های با منافع اقتصادی کم ورود کرده است، چون منافع 
اجتماعی برای دولت اهمیت بیشتری دارد. رئیس سازمان برنامه و بودجه استان قم خاطرنشان 
کرد: پیگیری های لازم را برای واگذاری پروژه های دولتی به بخش خصوصی در استان قم 
داشتیم، اما علی رغم پیگیری ها پیشرفت مناسب را در این زمینه در استان قم و استان های دیگر 
شاهد نبودیم، به دنبال آسیب شناسی این مساله هستیم تا با رفع موانع پیش رو، ضمن حفظ 

حقوق دولت، واگذاری پروژه های دولتی به بخش خصوصی در استان تسهیل شود.

رئیس سازمان برنامه و بودجه استان قم  خبرداد

انتشار اوراق مشارکت برای پروژه کمربندی جدید قم 


